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در جلسه شورای عالی هماهنگی اقتصادی صورت گرفت؛

تمدید مصوبه کمیته مداخلات ارزی بانک 
مرکزی برای کنترل نوسانات بازار ارز

راهبرد دولت تقویت توان صادراتی 
کشور بر اساس نوآوری است

 وزیــر صنعــت، معــدن و تجــارت گفــت: راهبــرد دولــت بــرای تقویــت 
ــی و  ــوآوری، دانش بنیان ــر اســاس ن ــی کشــور ب ــه صادرات ــوان و بنی ت
بهره گیــری از مزیت هــای رقابتــی اســت. عبــاس علی آبــادی در 

ــا انجمــن  ....... 2نشســت صمیمــی ب

قالیباف: استفاده از فناوری های 
 جدید منجر به توانمندسازی 

4هلال احمر خواهد شد

مقدمات ملی شدن صنعت نشر 
فراهم است

7

سرانه ورزشی در شهرستان 

بهارستان رشد ۲برابری داشته است

بالاترین خواسته عزیزانی که در حوزه 
فناوری فعالیت می کنند، این است که نتیجه 
اقداماتشان مورد بهره برداری قرار می گیرد

2

 رکورد ورود سرمایه خارجی
 به کشور شکسته شد

3

وزیر نفت: افزایش ۶۰ درصدی 
تولید نفت  در دولت سیزدهم

6

استان ها 5

نقاط حادثه خیر استان های پرتصادف رفع شود
ــاده  ــه فوق الع ــور در جلس ــس جمه ــاون اول رئی ــر مع ــد مخب محم
شــورای عالــی حمــل و نقــل، ایمنــی و کاهــش تلفــات جــاده ای کــه 
برگــزار شــد، رفــع نقــاط حادثــه خیــز و کاهــش تلفــات جــاده ای را 
یکــی از مهمتریــن اولویــت هــای کشــور دانســت و گفــت: بایــد بــدون 
هــر گونــه امــا و اگــر بــرای رفــع نقــاط حادثــه خیــز و کاهــش تلفــات 

جــاده ای تــاش کنیــم و منابــع مرتبــط بــا آن نیــز بایــد از  ...... 8 2

آگهی مرحله اول فراخوان جذب نیروی انسانی
اداره كل كتابخانــه هــاي عمومــي اســتان تهــران  )۶ نفــر( در رشــته شــغلي كتابــدار بــراي كتابخانــه هــای 

ــر اعظــم ص حافــظ و گل نرگــس  ــاد محمــدی ، پیامب ــده ی ــر كاظــم اخــوان ، زن ــد الاث عمومــی بهشــت، جاوی

ــاعتي  ــرارداد س ــوب ق ــه، در چارچ ــش و مصاحب ــق گزین ــم  از طری ــاط كری ــتان رب ــفید (شهرس ــد س )هده

دعــوت بــه همــكاري مــي نمایــد .

ــام  ــات، مدیریت)تم ــداری ؛الهی ــاي  كتاب ــته ه ــر در رش ــي و بالات ــي كارشناس ــدرك تحصیل ــتن م ۱( داش

گرایشــها( ؛ ادبیــات فارســی؛علوم كامپیوتــر، خبرنــگاری، روانشناســی,علوم تربیتی؛علــوم ارتباطــات وعلــوم 

اجتماعــی, ســامت خانــواده, مــددكاری 

ــا  ــام ت ــام و كارشناســی ارشــد ۳۲ ســال تم ــرای كارشناســی  ۳۰ ســال تم ــر ســن ب ــودن حداكث ۲( دارا ب

تاریــخ ۱۸ / ۰۲ / ۱۴۰۳

۳(سكونت و بومی بودن در شهرستان مورد نظر براي داوطلبان الزامي است.

۴(  آقایان با داشتن كارت پایان خدمت ۲سال به سن آنها افزوده میشود.

متقاضیــان بــه اداره كتابخانــه هــای شهرســتان واقــع در  ربــاط كریــم ، خیابــان شــهید حــاج جعفــری ، خیابــان 

شــهید محمــدی پــور ، اداره كتابخانــه هــای عمومــی شهرســتان ربــاط كریــم مراجعــه و جهــت كســب اطاعــات 

بیشــتر بــا شــماره هــای  ۵۶۴۳۷۲۹۰ - ۵۶۴۱۳۱۷۷  تمــاس حاصــل نماینــد.

وزیــر علــوم، تحقیقــات و فنــاوری گفــت: اگــر 
می خواهیــم نســل پاســخگو تربیــت و تحویــل 
جامعــه دهیــم، بــه عنــوان اســتاد نیــز بایــد در زمینه 
ــجویان  ــه دانش ــه ب ــی ک ــان و نمرات ــس، امتح تدری

می دهیــم، پاســخگو باشــیم.
ــام  ــی زلفــی گل در آییــن بزرگداشــت »مق محمدعل
ــات علمــی دانشــگاه  اســتاد« در جمــع اعضــای هی
ــگاه  ــن دانش ــر از ای ــن تقدی ــی ضم عامه طباطبائ
ــی  ــات علم ــای هی ــی اعض ــه گردهمای ــرای برنام ب
دانشــگاه  اقــدام  ایــن  آن هــا،  خانواده هــای  و 
عامه طباطبائــی را ســتودنی دانســت و افــزود: ایــن 
ــو  ــز الگ ــر نی ــگاه های دیگ ــرای دانش ــد ب کار می توان

شــود.
ــه  ــتر ب ــه بیش ــاش هرچ ــر ت ــد ب ــن تاکی وی ضم
ــازمانی در  ــه س ــتگی و عاق ــش وابس ــور افزای منظ
ــی  ــزود: یک ــگاه ها اف ــان دانش ــاتید و کارکن ــن اس بی
ــازمانی،  ــه س ــتگی و عاق ــش وابس ــای افزای از راه ه

ــواده اعضــای  همیــن اســت کــه نشــان دهیــم، خان
ــاوران علمــی، همــان حرمتــی را  ــات علمــی و ی هی

ــی دارد. ــات علم ــو هی ــه عض دارد ک
وزیــر علــوم، تحقیقــات و فنــاوری معتقداســت: هــر 
چــه خانواده هــا هماهنگ تــر، همراه تــر و کمــک 
ــا  ــز ب ــات علمــی دانشــگاه نی کار باشــند، عضــو هی
دغدغــه کمتــری می توانــد کار علمــی خــود را 

ــد. انجــام ده
ــار ایــن کار، هــم  ــزود: اگــر در ســال، چنــد ب وی اف
ــاوران  ــرای ی ــم ب ــات علمــی و ه ــرای اعضــای هی ب
ــودت  ــث م ــه باع ــن اینک ــود، ضم ــام ش ــی انج علم
و محبــت می شــود، بهــره وری خانــواده بــزرگ 

دانشــگاه را نیــز بســیار افزایــش می دهــد.
ــاد  ــا ی ــه م ــا ب ــد: علم ــه یادآورش ــی گل در ادام زلف
داده انــد کــه معلمــی رســالت و شــغل انبیــا اســت و 
معلمــی نعمــت بزرگــی اســت کــه خداونــد نصیــب 

مــا کــرده اســت، پــس بایــد قــدر آن را بدانیــم.

وی بــا تاکیــد براینکــه، قدرتــی کــه یــک معلــم دارد 
ــک  ــا ی ــی ب ــرد: گاه ــه ک ــدارد، اضاف ــس ن ــچ ک هی
ــی  ــا حت ــتاد ی ــویق اس ــک تش ــن و ی ــن گفت آفری
ــا  ــوز ی ــه دانش آم ــم ب ــا کمــک معل ــر ی گاهــی تذک
ــال  ــال های س ــه س ــذارد ک ــری می گ ــجو، تاثی دانش

ــد. ــدا می کن ــتمرار پی اس
وزیــر علــوم، تحقیقــات و فنــاوری تاکیــد کــرد: معلم 
نبایــد فقــط بــه فکــر مفاهیــم درســی باشــد بلکــه 
ــر  ــود را مدنظ ــجوی خ ــئونات دانش ــه ش ــد هم بای

گیــرد.
ــتاد  ــا، موضــوع اس ــن کار م ــرای ای ــه داد: ب وی ادام
راهنمــا کــه فرامــوش شــده بــود را دوبــاره در 
ــم  ــی مصــوب کردی ــوزش عال شــورای گســترش آم
ــر  ــرای ه ــا ب ــتیم ت ــف گذاش ــد موظ ــب واح و کس
ــود  ــه ش ــر گرفت ــا درنظ ــتاد راهنم ــک اس ورودی ی
و ایــن اســتاد راهنمــا ســالی چنــد جلســه بــا 
دانشــجویان داشــته و آن هــا را راهنمایــی و هــر کار 

ــد  ــی و تایی ــجو را بررس ــی دانش آموزش
کنــد، بــا دانشــجو ارتبــاط داشــته باشــد 
و ماننــد یــک پــدر و مــادر مهربــان، امــور 

ــد. ــت کن ــجویان را مدیری دانش
ــا  ــاوری ب ــات و فن ــوم، تحقیق ــر عل وزی
بیــان اینکــه مــردم بــه مــا اعتمــاد کــرده  
ــپرده اند،  ــا س ــه م ــود را ب ــدان خ و فرزن
افــزود: بایــد تــاش کنیــم امانــت دار 
ــی باشــیم و شــک نکنیــم هــر چــه  خوب
خالصانــه و صادقانــه بــه دانشــجویان، 
ماننــد فرزنــدان خــود نــگاه کنیــم، 
خداونــد بــزرگ کــه علــم، قــدرت و 

ثــروت مطلــق اســت، بــه زندگــی مــا برکت 
می دهــد.

وی خطــاب بــه اســاتید حاضــر در ایــن جمــع تاکید 
ــت و  ــخگو تربی ــل پاس ــم نس ــر می خواهی ــرد: اگ ک
تحویــل جامعــه دهیــم، خودمــان بــه عنــوان اســتاد 

نیــز بایــد در زمینــه تدریــس، امتحــان و نمراتــی که 
بــه دانشــجویان می دهیــم، پاســخگو باشــیم.

زلفــی گل گفــت: رویــت برگه هــای امتحانی بخشــی 
ــت  ــرات در سرنوش ــت، نم ــی اس ــد آموزش از فراین
دانشــجو تاثیــر دارد؛ بنابرایــن بایــد مواظــب رفتــار،   

گفتــار و کــردار خــود باشــیم. همانگونــه کــه دوســت 
ــا  ــد، م ــار کنن ــان رفت ــا فرزندانم ــان ب ــم معلم داری
ــران  ــد دیگ ــرای فرزن ــر از آن را ب ــم بهت ــعی کنی س
انجــام دهیــم و مطمئــن باشــیم خداونــد می بینــد و 

ــد. ــران می کن ــا جب ــرای م ب

استاد پاسخگو، نسل پاسخگو تربیت خواهد کرد



سیاسی
خبر

اهمیت  به  دولت  بهادری جهرمی: 
در  فناور  مجموعه های  از  حمایت 

ساختن فردای کشور باور دارد
سخنگوی دولت گفت: در حال حاضر 
دانش بنیان  شرکت   ۷۰۰ نزدیک 
قرارداد  نفت  وزارت  با  صرفاً  فناور  و 
جاری دارند و حدود یک میلیارد دلار 
مجموعه قراردادی این شرکت هاست. 
محصولات  و  فعالیت ها  یعنی  این 
می شود  دیده  فناور  شرکت های 
گذاری  سفارش  دولت  توسط  و 
می شود و البته که ظرفیت و توانایی 
چنین  در  که  فناور  شرکت های 
نمایشگاه هایی می بینیم، خیلی بیشتر 

از اینهاست.
و  سخنگو  جهرمی  بهادری  علی   
از  بازدید  ضمن  دولت،   هیأت  دبیر 
نمایشگاه فناوری و نوآوری اینوتکس 
۲۰۲۴، با جمعی از فناوران، نوآوران و 
مدیران شرکت های دانش بنیان حاضر 
نمایشگاه گفت وگو کرد و در  این  در 
محصولات  و  تولیدات  آخرین  جریان 

حاضر در نمایشگاه قرار گرفت.
و  سخنگو  جهرمی،  بهادری  علی 
از  بازدید  از  پس  دولت  هیأت  دبیر 
نمایشگاه فناوری و نوآوری اینوتکس 
جمع  در  خبری  نشست  در   ،۲۰۲۴
که  نمایشگاه  این  گفت:  خبرنگاران 
حاضر  حال  در  آن  دوره  سیزدهمین 
در پارک علم و فناوری پردیس برگزار 
برای  مناسبی  محیط  واقعاً  می شود، 
فناور  با بخش  ارتباط حاکمیت  برای 
برای  است.  کرده  برقرار  خصوصی 
این  برگزاری  نیز  فناور  زیست بوم 
نمایشگاه بسیار خوب است که بتوانند 
با محصولات و اقدامات یکدیگر آشنا 

شوند و ارتباط برقرار کنند.
این  در  که  سال  هر  افزود:  وی 
می کنیم،  پیدا  حضور  نمایشگاه 
می کنیم  مشاهده  جدید  محصولات 
رشد  بالای  سرعت  نشان دهنده  که 
فناوری در این خانواده است. بالاترین 
خواسته عزیزانی که در حوزه فناوری 
که  است  این  می کنند،  فعالیت 
مشاهده کنند نتیجه اقداماتشان مورد 
بهره برداری قرار می گیرد و اثر مثبت 
آن را در زندگی مردم ببینند. ما هم 
هر دفعه که این فناوری ها و نوآوری ها 
قبال  در  مسئولیت مان  می بینیم،  را 

این عزیزان سنگین تر می شود.
کرد:  خاطرنشان  جهرمی  بهادری 
نوجوانانی  نمایشگاه  این  در  اینکه 
و  فناوری  حوزه  در  که  می بینیم  را 
هستند،  اثر  و  ایده  صاحب  نوآوری 
خدا  و  است  کننده  امیدوار  خیلی 
قوت خدمتشان می گویم. تا زمانی که 
با  ما  در کشور  نوآوری  بخش  فعالان 
این سرعت و اعتماد به نفس حرکت 
آینده  که  هستیم  مطمئن  می کنند، 
سرعت  و  بود  خواهد  زیبا  کشورمان 
رشدمان هر روز بیشتر از قبل خواهد 
دارد  باور  جان  عمق  از  دولت  بود. 
در گروی  زیبای کشورمان  آینده  که 
از  اهمیت قائل شدن و حمایت موثر 

مجموعه های فناور و نوآور است.
در  پرسشی  به  پاسخ  در  وی 
محصولات  خرید  و  حمایت  مورد 
شرکت های فناور توسط دولت گفت: 
آیین نامه   ۱۲ گذشته  سال  دولت 
امکان  بیشتر  که  دستگاه هایی  برای 
محصولات  خرید  و  سرمایه گذاری 
تهیه  برای  بنیان  دانش  و  فناور 
را داشتند، تصویب کرد.  ملزوماتشان 
این  از  حمایت  گزارش ها،  مطابق 
بخش خصوصی دانش بنیان قابل قبول 
است و به سمت توجه بیشتر حرکت 

می کنیم.
در  داد:  ادامه  دولت  سخنگوی 
شرکت   ۷۰۰ نزدیک  حاضر  حال 
وزارت  با  صرفاً  فناور  و  دانش بنیان 
نفت قرارداد جاری دارند و حدود یک 
این  قراردادی  مجموعه  دلار  میلیارد 
فعالیت ها  یعنی  این  شرکت هاست. 
دیده  فناور  شرکت های  محصولات  و 
سفارش  دولت  توسط  و  می شود 
البته که ظرفیت و  گذاری می شود و 
توانایی شرکت های فناور که در چنین 
نمایشگاه هایی می بینیم، خیلی بیشتر 

از اینهاست.
صندوق ضمانت صادرات ایران پشتوانه 

صندوق های پژوهش و فناوری شد
 سخنگو و دبیر هیات دولت با اشاره 
نقش  برای  دولت  اخیر  مصوبه  به 
آفرینی بهتر صندوق ضمانت صادرات 
و حمایت جدی از صادرات محصولات 
دانش بنیان، گفت: طبق این مصوبه، 
صندوق ضمانت صادرات می تواند در 
فناوری  و  پژوهش  صندوق های  وجه 

ضمانت نامه صادر کند.
جمعه  امروز  جهرمی  بهادری  علی   
و  نوآوری  المللی  بین  نمایشگاه  از 
در   )۲۰۲۴  INOTEX( فناوری 
و  کرد  بازدید  پردیس  فناوری  پارک 
تفاهم نامه  انعقاد  مراسم  در  ادامه  در 
صندوق  و  صادرات  ضمانت  صندوق 
توسعه فناوری های نوین حضور یافت.

جدید  مصوبه  از  جهرمی  بهادری 
هیات دولت در راستای صدور ضمانت 
پژوهش  های  صندوق  وجه  در  نامه 
وی  حضور  با  و  داد  خبر  فناوری  و 
با  صندوق  این  تفاهم نامه  نخستین 
فناوری  و  پژوهش  بزرگترین صندوق 

در اینوتکس ۲۰۲۴ منعقد شد.
با  گو  و  گفت  در  جهرمی  بهادری 
با  ایرنا،  آموزش  و  علم  گروه  خبرنگار 
این دو صندوق  موثر  تعامل  به  اشاره 
در ایجاد مسیر جدید صادراتی حوزه 
فناوری و دانش بنیان و جذب سرمایه 
دولت  اظهارداشت:  خارجی  گذاری 
دنبال  به  جدید  مصوبات  با  مردمی 
ایجاد چنین بسترهایی است تا مسیر 
و  بنیان  دانش  محصولات  صادرات 
خارجی  گذار  سرمایه  جذب  و  فناور 

هموار شود.
دولت  اخیر  مصوبه  از  ادامه،  در  وی 
صندوق  بهتر  آفرینی  نقش  برای 
ضمانت نامه صادرات و حمایت بیشتر 
دانش  محصولات  صادرات  از  دولت 
مصوبه  با  افزود:  و  داد  خبر  بنیان 
صادرات  دولت صندوق ضمانت  اخیر 
می تواند در وجه صندوق های پژوهش 

و فناوری ضمانت نامه صادر کند.
سخنگوی دولت تاکیدکرد: این مصوبه 
زمینه حمایت بیشتر وزارت صمت از 
دانش  سرمایه گذاری صادراتی حوزه 

بنیان و فناور را فراهم کند.
حمایت از صادرات غیرنفتی در حوزه 

نوآوری
معاون صندوق ضمانت صادرات وزارت 
صمت نیز در مراسم انعقاد تفاهمنامه 
با صندوق توسعه فناوری های نوین با 
اشاره به ظرفیت های شکل گرفته در 
در  نوین  فناوری های  توسعه  صندوق 
تامین مالی حوزه فناوری و تفاهم نامه 
این دو صندوق گفت: ماموریت اصلی 
از  حمایت  صادرات  ضمانت  صندوق 
صادرات غیرنفتی و تسهیل استفاده از 
منابع ارزی و ریالی برای صادرات کالا 
و پوشش ریسک خریداران و سرمایه 

گذاران خارجی است.
این  افزود:در  نژاد  یوسفی  سیدمهدی 
با  را  خوبی  تفاهم نامه  امروز  راستا 

نوین  های  فناوری  توسعه  صندوق 
ماموریت  این  بتوانیم  که  داشته ایم 
مهم را در حوزه دانش بنیان اجرایی 

کنیم.
مالی  تامین  حوزه  در  همکاری  وی 
ارزی-ریالی(  )کرادفاندینگ  جمعی 
را  نوین  های  فناوری  توسعه  صندوق 
یکی از بخش های مهم این تفاهم نامه 
سرمایه های  تجمیع  افزود:  و  دانست 
خرد ارزی و ریالی توسط تامین مالی 
جمعی جدید این صندوق با نام )نوین 
برای  منابع  این  از  استفاده  و  کراود( 
طرح های دانش بنیان صادرات محور، 
همراه  به  را  صادرات  ظرفیت  توسعه 

خواهد داشت.
معاون صندوق ضمانت صادرات وزارت 
به  اساس،  این  بر  داد:  ادامه  صمت 
عنوان صندوق ضمانت صادرات ایران 
تضامین  و  که ضمانت  داریم  آمادگی 
و  بنیان  به شرکت های دانش  را  لازم 
سایر صادرکنندگان فعال در این حوزه 
که طرح آنها منجر به صادرات کالا در 

آینده می شود، صادر کنیم.
شرکت های  سهم  درباره  نژاد  یوسفی 
مشتریان  از  فناور  و  بنیان  دانش 
صندوق ضمانت صادرات، خاطرنشان 
صادرات  ضمانت  صندوق  سهم  کرد: 
از تضمین شرکت های دانش بنیان در 
سال های اخیر اندک بوده اما به دلیل 
توسط  شده  تصویب  حمایتی  مصوبه 
این صندوق در ماه های  هیات مدیره 
اخیر حرکت خوبی اتفاق افتاده است.

نوین؛  های  فناوری  توسعه  صندوق 
صندوق  ارزی  گذاری  سرمایه  راهبر 

ضمانت صادرات در حوزه نوآوری
سازی  تجاری  و  اعتباری  معاون 
نوین  های  فناوری  توسعه  صندوق 
نیز درباره این تفاهم نامه اظهارداشت: 
حضور  در  امروز  که  ای  نامه  تفاهم 
سخنگوی دولت میان صندوق توسعه 
عنوان صندوق  به  نوین  های  فناوری 
و  کشور  فناوری  حوزه  در  پیشتاز 
عنوان  به  صادرات  ضمانت  صندوق 
ذیل  صادرات  متولی  دولتی  صندوق 
دریچه  رسید،  امضا  به  صمت  وزارت 
جدیدی برای صدور ضمانت نامه های 
بنیان  دانش  های  شرکت  صادراتی 

است.
برخی  تشریح  ضمن  کلاهی  محمد 
کرد:  خاطرنشان  تفاهم نامه  این  مفاد 
این همکاری در زمینه صدور ضمانت 
های  شرکت  و  مشتریان  ارزی  های 
دانش بنیان و فناوری است که از سوی 
به  نوین  های  فناوری  توسعه  صندوق 
معرفی  صادرات  ضمانت  صندوق 
اولین  صدور  با  زودی  به  و  می شوند 
عملیاتی  همکاری  این  نامه ها  ضمانت 

می شود.
تامین  نخستین  ایجاد  به  اشاره  با  وی 
ارزی- )کرادفاندینگ  جمعی  مالی 

به  کراود  نوین  عنوان  با  کشور  ریالی( 
های  فناوری  توسعه  صندوق  همت 
سرمایه  دغدغه  همواره  افزود:  نوین 
اصل  که  است  این  خارجی  گذاران 
معتبر  نهاد  یک  توسط  آنها  سرمایه 
به  دغدغه  رفع  تا ضمن  شود  تضمین 
سرمایه گذاری در حوزه دانش بنیان و 

فناور ترغیب شوند.
کلاهی ادامه داد: از این رو و با دریافت 
موافقت اصولی نخستین سکوی تامین 
مالی جمعی ارزی و ریالی کشور توسط 
به  نوین  های  فناوری  توسعه  صندق 
و  اقتصاد  امور  وزیر  رونمایی  با  زودی 

دارایی فعالیت خود را آغاز می کند.
این  از  رونمایی  اینکه  به  اشاره  با  وی 
ضمانت  صندوق  با  تفاهم نامه  و  سکو 

سرمایه  برای  را  دغدغه  این  صادرات 
ارزی چه در داخل کشور چه  گذاران 
سرمایه گذاران خارجی برطرف خواهد 
سرمایه  ترتیب  این  به  افزود:  کرد، 
که  طریق ضمانتی  از  خارجی  گذاران 
صندوق ضمانت صادرات برای سرمایه 
تامین  سکوی  نفعی  ذی  به  پذیران 
می  صادر  کراود  نوین  جمعی  مالی 
تضمین  آنها  سرمایه  اصل  کند، حفظ 
و امکان سرمایه گذاری بی دغدغه بر 
روی طرح های دانش بنیان توسط آنها 

فراهم می شود.
سازی  تجاری  و  اعتباری  معاون 
نوین  های  فناوری  توسعه  صندوق 
یادآور شد: این همکاری برای نخستین 
بار در کشور شکل گرفته است و با این 
مالی جمعی  تامین  امکان  اتفاق مهم، 
و تضمین سرمایه گذاری برای سرمایه 
تا  است  شده  ایجاد  خارجی  گذاران 
دغدغه ریسک سرمایه گذاری ارزی در 

این پروژه ها را نداشته باشند.
ادامه داد: صندوق توسعه فناوری  وی 
تفاهم نامه،  این  واسطه  به  نوین  های 
راهبر و GP صندوق ضمانت صادرات 
در  ریالی  و  ارزی  گذاری  سرمایه  در 
حوزه فناوری با بازدهی بالا و تضمین 

اصل سرمایه خواهد شد.
سیاسیون  اقتصادیِ  مدیریت  نتیجه 

رشد ۴۲ درصدی نقدینگی بود
وقتی   : کرد  تصریح  دولت  سخنگوی   
مدیریت  می بینند  سیاسی  چهره های 
اقتصادی دولت سیزدهم موفق شده و 
توانسته نرخ رشد نقدینگی ۴۲ درصدی 
طبیعی  دهد،  کاهش  درصد   ۲۳ به  را 
است آن چهره های سیاسی برای اینکه 
عملکردشان با عملکرد مدیران اقتصادی 
روز مقایسه نشود دست به فضا سازی 

در رسانه بزنند.
علی بهادری جهرمی در حاشیه جلسه 
هیأت دولت در گفت وگو با خبرنگاران 
واردات  و  صادرات  حجم  افزایش  به 
و  کرد  اشاره  گذشته  سال  به  نسبت 
به  نسبت  فروردین  تجاری  تراز  گفت: 
سال های گذشته افزایش یافته است و 
حتی تراز تجاری هم مثبت شده است 
و امیدواریم با منابع ارزی، امسال را به 

خوبی پیش ببریم.
بانک ها برنامه اصلاحی را رعایت نکنند 

تصمیمات لازم اتخاذ می شود
سخنگوی دولت درباره برنامه های دولت 
برای تسهیل روند ازدواج گفت: در حوزه 
روشن  دولت  نگاه  تکلیفی  تسهیلات 
یعنی  ندارد.  شوخی  کسی  با  و  است 
هم در جلسات شورای عالی مسکن و 
حوزه  در  مالیاتی  سازمان  عملکرد  هم 
برای  را  اجرایی  ضمانت  قانون  که  ای 
پیش  مسکن  تسهیلات  پرداخت  عدم 
ترازنامه  اصلاح  در  هم  و  کرده  بینی 
بنابراین  بانک ها نگاهش روشن است. 
رعایت  را  اصلاحی  برنامه  ها  بانک  اگر 
شود  می  اتخاذ  لازم  تصمیمات  نکنند 
و امیدواریم امسال با جدیت تسهیلات 

تکلیفی را بهتر پرداخت کنیم.
سیاسیون  اقتصادیِ  مدیریت  نتیجه 

رشد ۴۲ درصدی نقدینگی بود
بهادری جهرمی در بخش دیگری گفت: 
در دوره ای مشق اقتصادی ما به دست 
با  که  بود  سیاسی  چهره های  و  نگاه ها 
توجه به سوابق سیاسی شان برای کشور 
تصمیمات اقتصادی می گرفتند و نتیجه 
عملکردشان روشن بود. نتیجه عملکرد 
آنها نرخ رشد ۴۲ درصدی نقدینگی که 

در ابتدای دولت سیزدهم تحویل شد.
چهره های  همان  وقتی  افزود:  وی 
اقتصادی  مدیریت  می بینند  سیاسی 
توانسته  و  شده  موفق  سیزدهم  دولت 
به  را  درصدی  نقدینگی ۴۲  رشد  نرخ 
است  طبیعی  دهد،  کاهش  درصد   ۲۳
اینکه  برای  سیاسی  چهره های  آن 
عملکردشان با عملکرد مدیران اقتصادی 
روز مقایسه نشود دست به فضا سازی 

در رسانه بزنند.
سخنگوی دولت تصریح کرد: نگاه دولت 
و  است  اقتصادی  اقتصادی،  مسائل  در 
. آن  مشابه آن عزیزان سیاسی نیست 
بهتر  اینکه  برای  سیاسی  های  چهره 
دیده شوند راه های دیگری وجود دارد. 
امیدورایم با نگاه اقتصادی مشکلات به 
بالا  های  تورم های  نظیر  رسیده  ارث 
،رکود اقتصادی بالا، نرخ رشد نقدینگی 
بالا و نرخ بیکاری بالا که الحمدالله همه 
سرعت  با  گرفته  قرار  درمان  مسیر  در 

بیشتری درمان کنیم.

بالاترین خواسته عزیزانی که در حوزه فناوری فعالیت می کنند، 
این است که نتیجه اقداماتشان مورد بهره برداری قرار می گیرد
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سرتیپ شکوهی:جوانی جمعیت در امنیت 
کشور موثر است/کوتاهی ها جبران پذیر نیست

 دبیر علمی اولین همایش ملی جوانی جمعیت و قدرت نظامی گفت: 
از  انسانی و حمایت  نیروی  افزایش نسل و جوان شدن  برای  تلاش 
از ضروری ترین فرائض مسئولان و آحاد مردم است و  خانواده یکی 

نقش مهمی در امنیت کشور به عهده دارد.
 امیر سرتیپ حسین شکوهی دبیر علمی اولین همایش ملی جوانی 
جمعیت و قدرت نظامی که روز چهارشنبه در مرکز همایش های کوثر 
سازمان عقیدتی سیاسی برگزار شد، با تاکید بر اینکه افراد و مراکز 
اثرگذار و فرهنگ ساز، لازم است در راستای فریضه جوانی جمعیت و 
قدرت نظامی بیش از پیش ورود کنند، اظهار داشت: جوانی جمعیت 
می تواند در امنیت کشور موثر باشد و هر نوع کوتاهی در این رابطه 

آسیب های جبران ناپذیری را به دنبال دارد.
وی گفت: ارتش جمهوری اسلامی ایران اجرای سیاست های جوانی 
جمعیت که از سوی ستاد کل نیروهای مسلح ابلاغ شده است، را در 
دستور کار قرار داد و با استفاده از ظرفیت های موجود با بررسی علمی 
و ایجاد یک فضای تعاملی و تفاهمی بین مراکز مطالعات راهبردی 
برگزار  امروز  را  نظامی  قدرت  و  ملی جوانی جمعیت  اولین همایش 

کرده است.
دبیر علمی اولین همایش ملی جوانی جمعیت و قدرت نظامی افزود: 
این مشارکت با حضور بیش از ۴۲ سازمان و نهاد کشوری و لشکری 

درحال برگزاری است.
سرتیپ شکوهی ادامه داد: کمیته علمی این همایش در طول یکسال 
سازی  نهایی  همایش،  علمی  کمیته  اعضای  تعیین  از  اعم  اقداماتی 
اهداف و محورهای همایش، ابلاغ فراخوان و پذیرش مقالات هم به 
صورت الکترونیکی و مکتوب، فراخوان و دعوت از سازمان ها، دانشگاه 
ها، مراکز پژوهشی کشوری و لشکری برای ارسال عناوین پیشنهادی 
مقالات در قالب های اعلامی، فراخوان مشارکت سازمان ها، دانشگاه ها 
و مراکز پژوهشی و تعیین محورهایی که از آنها دعوت شده را پیگیری 

کرد.
وی با بیان اینکه استقبال گسترده پژوهشگران و فرهیختگان کشور 
باعث شد تا ۳ مرحله دریافت مقاله ها برای این همایش تمدید شود، 
همایش،  محورهای  با  مرتبط  تخصصی   - علمی  نشست   ۱۱ گفت: 
تعیین برنامه زمانبندی برنامه ها، تعیین کمیته داوران برای ارزیابی 
مقالات توسط داوران و تعیین مقالات برتر برگزار شد که در ادامه 

این همایش ارائه می شود.
این  از  و  دریافت  مقاله   ۳۰۰ از  بیش  کرد:  اضافه  شکوهی  سرتیپ 
تعداد بالغ بر۲۴۲ مقاله برای داوری ارسال و ترتیبی اتخاذ شد این 
به داوری گذاشته شود  با دسته بندی در محورهای مختلف  مقالات 
که از این تعداد، ۵۸۶ داوری با حضور ۴۲ داور که از داوران حوزه 
جمعیتی کشور و دفاعی امنیتی کشور بودند در این امر مهم همکاری 

و شرکت داشتند.
با  نظامی  قدرت  و  جمعیت  جوانی  ملی  همایش  اولین  دبیرعلمی 
اشاره به اینکه در ۱۱ نشست تخصصی روسای دانشگاه ها و مراکز 
دانشگاهی و پژوهشی حضور داشتند، گفت: روسای پژوهشگاه علوم و 
معارف دفاع مقدس شهید سپهد حاج قاسم سلیمانی، دانشگاه گیلان، 
موسسه تحقیقات جمعیت کشور، دانشگاه جامع امین علوم انتظامی 
اسلامی  ومعارف  انسانی  علوم  پژوهشگاه  کشور،  انتظامی  فرماندهی 
دانشگاهی،  جهاد  اجتماعی  مطالعات  و  انسانی  علوم  پژوهشگاه  قم، 
پژوهشگاه  ایران،  اسلامی  جمهوری  ارتش  فنون  و  علوم  دانشگاه 
از  ارتش  پزشکی  علوم  دانشگاه  و  دانشگاهی  جهاد  توسعه  مطالعات 

جمله شرکت کنندگان بودند.
به گزارش ایرنا، آیین اختتامیه اولین همایش ملی جوانی جمعیت و 
دادرس جانشین  امیر سرتیپ محمدحسین  با حضور  نظامی  قدرت 
فرمانده کل ارتش، حجت الاسلام والمسلمین عباس محمد حسنی 
والمسلمین  الاسلام  حجت  ارتش،  سیاسی  عقیدتی  سازمان  رئیس 
امیر  فرهنگی،  انقلاب  عالی  شورای  دبیر  خسروپناه  عبدالحسین 
ارتش،  راهبردی  پوردستان رئیس مرکز مطالعات  احمدرضا  سرتیپ 
سازمان  جانشین  صفت  جلیلی  احمد  والمسلمین  حجت الاسلام 
معاون  نیا  اکرمی  محمد  سرتیپ  امیر  ارتش،  سیاسی  عقیدتی 
دوم  سرتیپ  امیر  ارتش،  سیاسی  عقیدتی  سازمان  کننده  هماهنگ 
حمدالله نصراللهی معاون علوم، تحقیقات و فناوری ارتش، امیر دریادار 
دوم مصطفی مداح معاون بهداشت، امداد، درمان و آموزش پزشکی 
ارتش، امیر سرتیپ شکوهی، دبیر علمی اولین همایش ملی جوانی 
جمعیت و قدرت نظامی و جمعی از فرماندهان و مسئولان ارتش در 

سالن همایش های کوثر سازمان عقیدتی سیاسی ارتش برگزار شد.

یک هزار میلیارد ریال برای توسعه زیرساخت های 

جامعه ایثارگری قم اختصاص یافت

گفت:  ایثارگران  امور  و  شهید  بنیاد  رئیس  و  جمهور  رییس  معاون 
ایثارگری  جامعه  زیرساخت های  توسعه  برای  ریال  میلیارد  یک هزار 

استان قم تخصیص یافته  است.
سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی که به همراه رئیس جمهور و هیات 
وزیران به قم سفر کرده است، در گفت وگویی اظهار کرد:  در این سفر 
مجتمع  باقیمانده  مرحله های  تکمیل  برای  ریال  میلیارد   ۶۰۰ مبلغ 
فرهنگی، ورزشی و توانبخشی ایثار استان قم و ۱۰۰ میلیارد ریال برای 

احداث خانه های ایثار اختصاص یافت.
وی همچنین از اختصاص ۱۰ درصد از سهمیه تسهیلات معیشتی، ۱۰ 
درصد از سهمیه تسهیلات اشتغال و پنج درصد از سهمیه نهضت ملی 
مسکن به خانواده های شاهد و ایثارگر استان قم خبر داد و گفت: مبلغ 
۱۰۰ میلیارد ریال برای ساماندهی گلزار شهدای قم و ۱۵۰ میلیارد 
ریال برای خرید تجهیزات توانبخشی جانبازان و خانواده های شهدای 

استان اختصاص یافت.
استان قم در مجموع ۷۷ گلزار شهدا وجود دارد که از این تعداد ۵۰ 

گلزار شهدا در روستاهای این استان قرار گرفته است.

در جلسه شورای عالی هماهنگی اقتصادی صورت گرفت؛

تمدید مصوبه کمیته مداخلات ارزی بانک 

مرکزی برای کنترل نوسانات بازار ارز

اعضای شورای عالی هماهنگی اقتصادی با تمدید مصوبه کمیته مداخلات ارزی بانک 
مرکزی برای کنترل نوسانات بازار ارز و همچنین تمدید تبصره مصوبه قانونی تأمین 
مالی منابع مربوط به طرح ۵۵۰ هزار هکتاری خوزستان از محل واگذاری سهام دولت 

در شرکت توسعه نیشکر موافقت کردند.
جلسه شورای عالی هماهنگی اقتصادی به ریاست دکتر سید ابراهیم رئیسی برگزار 

شد و دو مصوبه به تصویب رسید.
در این جلسه با توجه به لزوم تمدید مصوبه کمیته مداخلات ارزی بانک مرکزی 
مبنی بر اعطای اختیارات لازم به این بانک برای مداخله در بازار ارز و کنترل نوسانات 

ارزی، اعضای شورای عالی هماهنگی اقتصادی با تمدید این مصوبه موافقت کردند.
هکتاری  هزار  به طرح ۵۵۰  مربوط  منابع  مالی  تأمین  لزوم  به  توجه  با  همچنین 
بودجه  قانون   )۲( تبصره  )م(  »بند  اقتصادی،  هماهنگی  عالی  شورای  خوزستان، 
۱۴۰۲« مبنی بر اعطای مجوز برای برداشت منابع مالی مورد نیاز این طرح از محل 

واگذاری سهام دولت در شرکت توسعه نیشکر را برای سال ۱۴۰۳ تمدید کرد.

وزیر صمت: راهبرد دولت تقویت توان 

صادراتی کشور بر اساس نوآوری است

بنیه  و  توان  تقویت  برای  دولت  راهبرد  گفت:  تجارت  و  معدن  وزیر صنعت،   
صادراتی کشور بر اساس نوآوری، دانش بنیانی و بهره گیری از مزیت های رقابتی 
است. عباس علی آبادی در نشست صمیمی با انجمن تخصصی کفش ماشینی 
قم، بر اهمیت صادرات به عنوان محور توسعه تاکید کرد و با اشاره به چالش های 
موجود در تامین نیروی انسانی، به واحدهای صنعتی توصیه کرد که به سمت 
اتوماسیون و فناوری های نوین حرکت کنند تا همزمان با کاهش هزینه ها، به 

افزایش کیفیت و شتاب در تولید دست یابند.
وی بر اهمیت استانداردسازی، نوآوری و ارتقا کیفیت به عنوان عوامل مهم در 

کاهش هزینه های تمام شده و مقرون به صرفه بودن صادرات تاکید کرد.
وزیر صمت همچنین تامین به موقع کالا در بازارهای صادراتی و اهمیت رفع 

تعهد ارزی را از اولویت های دولت دانست.
امر  در  تعهد  و  اصل صداقت  بر  از سخنان خود،  دیگری  بخش  در  علی آبادی 
صادرات تاکید و از برنامه های آموزشی خوشه کفش به عنوان نمونه های موفق 

یاد کرد.
وی قاچاق را به عنوان یکی از مهم ترین مشکلات کشور برشمرد و قول پیگیری 

در بحث پتروشیمی داد.
وزیر صمت از تولیدکنندگان خواست تا به سمت تولید تخصصی و به روز حرکت 
کنند و تولید سنتی را با رویکردهای نوین جایگزین کنند تا صادرات کشور رونق 

یابد و بازارهای جهانی را تسخیر کند.
علی آبادی تصریح کرد: این تحولات نشان دهنده تعهد دولت به پیشبرد صنعت با 

استفاده از رویکردهای نوین و مشارکت جویانه است.
وزیر صنعت، معدن و تجارت، همچنین ۲ پروژه توسعه ای در شهرک صنعتی 

شکوهیه را افتتاح کرد.
زمینه های  در  که  است  ریس«  »تارا  و  باطری«  »وایا  شامل  پروژه ها  این 
با  و  فعالیت دارند  پنبه  تولید نخ  باطری خودروهای سبک و سنگین و  تولید 
سرمایه گذاری ۲ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومانی، نمادی از پیشرفت صنعتی کشور 

به شمار می روند.
وزیر صنعت: تولید غیر صادراتی ناتوانی تولیدکننده است

 وزیر صنعت، معدن و تجارت با تاکید براینکه صادرکنندگان مورد حمایت دولت 
هستند گفت: این حمایت ها زمینه ای برای ایجاد توانمندی برای توسعه صادرات 

غیرنفتی ویژه تولیدکنندگان و فعالان حوزه تجارت خارجی است.
عباس علی آبادی  در نشست با فعالان اقتصادی و تشکل های صنعت،معدن و 
بندی  اولویت  باید  بیان کرد: مسائل و مشکلات کشور  استان مرکزی  تجارت 
شود و قطعا تحریم مسئله اول کشور نیست و باید توجه داشت که تنوع نرخ ارز 

باعث فساد می شود.
انجام دهد و جز کالاهای گمرکی  تاکید کرد: تولیدکننده ای که صادرات  وی 
نباشد، حمایت و ارز مورد نیازش تامین می شود، صادرات هر کالایی که ارزش 

افزوده ایجاد و با مقررات کشور همخوانی داشته باشد مورد حمایت است.
وزیر صنعت، معدن و تجارت عنوان کرد: مقام معظم رهبری برای همکاری و 
همیاری در بخش تولید تاکید کردند که همگی باید عزم جدی برای رونق تولید 
داشته باشند و تولیدکنندگان باید مسئله صادرات را مورد توجه قرار دهند و هر 

تولیدکننده ای که نتواند محصول خود را صادر کند ناتوان است.
علی آبادی خاطرنشان کرد: تمام مسئولیت وزیر در چارچوب قانون به استان ها 
تفویض اختیار می شود و نیازی به مراجعه مدیران به تهران نیست و اگر قانون به 

درستی رعایت شود می توان همه موارد را در استان ها پیگیری کنند.
وی در بخشی دیگری از این نشست گفت: نظام قیمت گذاری باید اصلاح و به 

سمت اقتصاد تعادلی و بازار رقابت کامل حرکت کرد.
وزیر صنعت، معدن و تجارت با تاکید بر اینکه تامین آب صنایع در اولویت است 
باید به سمت کشاورزی کم آب بر حرکت  گفت: فعالیت های بخش کشاورزی 
هدایت و در مقابل، صنعت نیز باید تقویت و دانش بنیان باشد؛ همچنین توجه 
به کیفیت در تولید محصولات حوزه صنعت ضروری است.علی آبادی در خصوص 
واردات ماشین آلاتی که در داخل تولید می شود عنوان کرد: وزارت صمت به هیچ 
عنوان خلاف دستور رییس جمهور عمل نمی کند و کالایی که در داخل تولید 

می شود را نباید از خارج وارد کرد.
وی بیان کرد: میزان ارزی که دولت در اختیار صنایع قرار می دهد باید ارزشه 
افزوده داشته باشد و در نهایت به تولید کالای قابل صادر ختم شود.علی آبادی 
با تاکید بر ایفای نقش اجتماعی صنایع در جامعه گفت: اراک مشکله اساسی 
آلودگی هوا دارد، نیروگاه فیلتر نیاز دارد و باید برای این موضوع صنایع همکاری 
کنند. وزیر صنعت، معدن و تجارت با تاکید بر اهمیت ارزش افزوده محصول 
صادراتی، خاطر نشان کرد: به عنوان نمونه در تولید محصول کشاورزی نباید 
به نحوی باشد که ارز در اختیار صادر کننده قرار بگیرد اما در نهایت یک دلار 

برگشت داشته باشد و این مسئله در تولیدات صنایع نیز صادق است.
علی آبادی اظهار کرد: اگر کالایی که تولید می شود را یک صنعت نتواند صادر کند 
کالای تولید شده کیفیت مناسب را ندارد.وی گفت: مسئله زمان بندی تخصیص 
ارز که مورد تقاضای صنعتگران بود، موضوع درستی است اما به وزارتخانه مرتبط 
نیست و مسئله ملی و به بسیاری از مولفه ها مرتبط است.وزیر صنعت، معدن و 
تجارت بیان کرد: دولت تمام تلاش خود را برای توسعه و حمایت از صادرات به 
کار گرفته است، یکی از اقدامات برگزاری نمایشگاه توانمندی های صادراتی است 
که ابتدای سال برگزار و دو هزار و ۲۰۰ بازرگان به این رویداد دعوت شدند و 

نمایشگاه های تخصصی پایان هر سال برای حمایت از صادرات برگزار می شود.
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اقتصاد
اخبار

مرتضوی: حداقل دستمزد کارگران تغییر 
نمی کند/ افزایش حقوق بازنشستگان از ماه جاری

 وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: حداقل حقوق و دستمزد کارگران در شورای 
عالی کار به تصویب رسیده است و در این رابطه تغییر جدیدی نداریم و برای سال آینده 

تصمیمات لازم اتخاذ خواهد شد.
صولت مرتضوی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی  در حاشیه نشست هیات دولت درباره 
حقوق  در  سه جانبه گرایی  شرایطی  هیچ  تحت  داشت:  اظهار  کارگران  حقوق  اصلاح 

کارگران حذف نمی شود.
وی ادامه داد: نمایندگان کارگران موضوعی را مطرح می کردند مبنی بر اینکه شورای 
عالی کار، جانب کارفرمایان را می گیرد که برای رفع این شبهه بهتر است کار را به 
مجلس بسپاریم چرا که نمایندگان به دلیل اشراف بیشتر، می توانند نیازهای این قشر 

را مورد بررسی قرار دهند.
وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی تصریح کرد: در روز کارگر امسال برخی نمایندگان 
کارگران از رئیس جمهور درخواست کردند که وزیر کار از پیشنهادی که داده است عدول 
کند و آیت الله رئیسی هم به من اشاره ای کرد که آن را دستور تلقی کردم و موضوع 

اصلاح ماده ۴۱ قانون کار را از دستور کار خارج کردیم.
مرتضوی بیان داشت: حداقل حقوق و دستمزد را در شورای عالی کار تصویب کردیم و 
تغییری در حداقل حقوق و دستمزد ایجاد نمی شود و برای سال آینده تصمیمات لازم 

اتخاذ خواهد شد.
وی با بیان اینکه حقوق بازنشستگان کشوری طبق قانون افزایش یافت، ادامه داد: برای 
بازنشستگان تامین اجتماعی هم براساس مصوبه شورای عالی کار، احکام اصلاح شد و از 

این ماه به مرور پرداخت می شود.
وزیر کار درباره اقدامات این وزارتخانه برای ایجاد اشتغال نیز گفت: سال قبل حدود ۳۰۰ 
هزار کارجو در سامانه تسهیلات اشتغال کشور ثبت نام کردند که تعداد قابل توجهی از 
آنان با همین سامانه جذب بازار کار شدند. البته کارخانه ها و کارفرمایان هم در آن سامانه 
ثبت نام کرده اند که متناسب با نیاز آنان نتوانستیم کارگران را هدایت کنیم و کارگران 

نخواستند که در آن مشاغل حضور پیدا کنند.
مرتضوی با اشاره به اینکه هدفگذاری برای سال جاری جذب ۴۰۰ هزار کارجو در بازار 
کار است که امید است بتوانیم این هدف را محقق کنیم، درباره سیاست دولت مبنی بر 
تداوم طرح کالابرگ نیز یادآورشد: لازم است ارزیابی مقدماتی از عملکرد سه ماهه داشته 
باشیم و گردش کاری را تنظیم کنیم و حتما در مراجع تصمیم گیری بررسی شود و 

آنچه من اطلاع دارم این است که سیاست دولت به طور اجمالی تداوم این طرح است.
وی با بیان اینکه دهک بندی های یارانه قابل  اصلاح است، افزود: سامانه  پایگاه رفاه ایرانیان 
شاخص هایی برای دهک بندی ها تعریف کرده است و امکان دارد کسی از دهک چهار به 
دهک پنج ارتقا یابد و بالعکس. این سامانه همواره قابل به روزرسانی است و هر ۶ ماه یک 

بار بازآفرینی و دهک بندی ها اصلاح می شود.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی خاطرنشان کرد: اگر کسی به دهک بندی اعتراض دارد 
می تواند از طریق سامانه های متعدد نسبت به ثبت اعتراض خود اقدام کند تا نتیجه آن 

پس از بررسی، به وی اعلام شود.
به گزارش ایرنا، سال گذشته اعضای کارگری شورای کار درخواست ترمیم حقوق داشتند 
اما با توجه به روند کاهشی تورم، موضوع افزایش حقوق منتفی شد و امسال هم طبق 

مصوبه شورای عالی احتمال افزایش حقوق کارگران وجود ندارد.
افزایش ۷۰ درصدی مستمری معلولان در طول ۲ سال؛ هیچ معلولی در صف انتظار 

دریافت مستمری نیست
وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی با ابراز تاسف از مطالبات انباشته معلولان در دولت های 
پیشین، تصریح کرد: سال گذشته ۴۰ درصد و امسال ۳۰ درصد به مستمری معلولان 
افزوده شد و خوشبختانه در حال حاضر هیچ شخصی در صف انتظار دریافت مستمری 

نیست.
»سیدصولت مرتضوی« وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی در جریان چهارمین برنامه 
پاسخگویی برخط وزارتخانه متبوعش در کوچه خدمت نهاد ریاست جمهوری حاضر شد 
و پاسخگوی طرح، نظرات، ایده ها، شکایت ها و درخواست های مردم در حوزه مأموریتی 

خود شد.
در ابتدای این نشست حجت الاسلام والمسلمین »احمد صالحی« رئیس مرکز ارتباطات 
نشست  یکمین  و  هشتاد  نشست  این  اینکه  اعلام  با  ریاست جمهوری  نهاد  مردمی 
پاسخگویی برخط دولت مردمی است، تصریح کرد: وزارت کار، تعاون و رفاه اجتماعی، 

وزارتخانه گوناگونی خدمت به مردم عزیز ایران است.
وی با تقدیر از نگاه تحولی سیدصولت مرتضوی و راه اندازی میز خدمت در این وزارتخانه، 
تصریح کرد: انجام اقدامات موثر در حوزه تامین اجتماعی و بازنشستگی، همسان سازی 
حقوق کارمندان و بازنشستگان، حمایت بیشتر از خانواده های کم برخوردار در قالب طرح 
کالابرگ، انجام بازرسی های میدانی در مرکز و استان ها به منظور مقابله با تخلفات، ایجاد 
توازن میان منافع کارفرمایان و کارگران، تسهیل برقراری بیمه بیکاری، بیمه زنان خانه دار 
و حمایت و جدیت در اجرای قوانین مرتبط با معلولان از پرتکرار ترین دغدغه های مردم 

در حوزه کاری وزارت کار، تعاون و رفاه اجتماعی است.
سیدصولت مرتضوی در ابتدا با اشاره به گستردگی دامنه فعالیت های وزارتخانه متبوعش، 
تاکید کرد: معتقدم علاوه بر بنده، باید سازمان های تابعه همچون تامین اجتماعی و 
بهزیستی نیز به صورت مستقل و جداگانه در مرکز ارتباطات مردمی ریاست جمهوری 

حاضر شده و پاسخگوی دغدغه ها و مشکلات مردم باشند.
وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی در پاسخ به دغدغه شهروندی که از شرکت ذغالسنگ 
البرز شرقی تماس گرفته بود، گفت: دولت سیزدهم تاکید مضاعفی بر حل مشکلات 
کارگران معادن به ویژه آنان که در معادن ذغالسنگ فعال هستند، دارد. رئیس جمهور در 
نخستین سفر استانی خود به استان خراسان جنوبی به بازدید از معدن ذغالسنگ رفت 
تا نشان دهد که سختی کار کارگران زحمت کش این بخش تا چه میزان مورد توجه 
دولت است. در ادامه مرتضوی در پاسخ به یکی از مدیران کمپین معلولان که از عدم 
رعایت قانون حمایت از معلولان گلایه داشت، تصریح کرد: بخش قابل توجهی از قانون 
حمایت از معلولان اجرایی شده است اما طبیعی است که تمام مشکلات معلولان برطرف 
نشده است.وی افزود: متاسفانه مطالبات انباشته شده ای وجود دارد که دولت مردمی در 
حال رسیدگی به آن است. در این راستا سال گذشته ۴۰ درصد و امسال ۳۰ درصد به 
مستمری معلولان افزوده شد و خوشبختانه در حال حاضر هیچ شخصی در صف دریافت 

مستمری نیست.
تعیین حداقل حقوق و دستمزد کارگران همچنان برعهده شورای عالی کار

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تاکید کرد: لایحه امنیت شغلی کارگران در دستور کار 
است و تقدیم دولت شده است؛ در کمیسیون های تخصصی مورد بررسی قرار گرفته 
است. منتظریم که در دولت مطرح و تصویب و سپس به مجلس شورای اسلامی ارسال 
شود. وی افزود: در جلسه روز کارگر که با حضور آیت الله رئیسی برگزار شد برخی از 
نمایندگان تشکل ها از آقای رئیس جمهور درخواست کردند که تعیین حداقل حقوق 
و دستمزد کارگران مانند گذشته بر عهده شورای عالی کار باشد و این امر به مجلس 
شورای اسلامی سپرده نشود. رئیس جمهور نیز اشاره ای داشتند که ما آنرا درک کرده و از 
ارسال لایحه اصلاح ماده ۴۱ عقب نشینی کردیم و فعلا اراده ای برای اصلاح ماده نداریم.

وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی با اشاره به اینکه طرح کالابرگ الکترونیک به مدت سه 
ماه پرداخت شد، گفت: در حال بررسی تداوم این طرح هستیم؛ نقاط قوت و ضعف 
این طرح در حال بررسی است و ان شالله ظرف چند روز آینده درباره آن تصمیم گیری 

خواهد شد.

در  دارایی  و  اقتصادی  امور  وزیر 
جریان سفر استانی رییس جمهور به 
قم گفت: با جذب بیش از پنج و نیم 
خارجی  گذاری  سرمایه  دلار  میلیارد 
ثبت شده در سال ۱۴۰۲، رکورد ورود 
سرمایه خارجی به کشور شکسته شد 
رفع  با  سال۱۴۰۳  در  امیدواریم  که 

موانع، شاهد افزایش این رقم باشیم.
حاشیه  در  خاندوزی  احسان  سید   
جدید  واحدهای  از  بهره برداری 
اقتصادی  ویژه  منطقه  تولیدی 
خبرنگاران  جمع  در  قم  سلفچگان 
سرمایه  که  مسایلی  از  کرد:  بیان 
این  دارند  مطالبه  خارجی  گذاران 
است که جذابیت نرخ تسعیر، افزایش 

یابد.
وی ادامه داد: بررسی ها نشان می دهد 
که رقم واقعی سرمایه گذاری خارجی 
میلیارد   ۵.۵ از  بیش   شده  محقق 
دلار بوده است زیرا برخی از سرمایه 
کشور  در  که  مبلغی  خارجی  گذاران 
سرمایه گذاری کرده اند را در سازمان 

سرمایه گذاری ثبت نکرده اند.
در  امیدواریم  داد:  ادامه  اقتصاد  وزیر 
سال۱۴۰۳ با رفع موانع تولید به ویژه 
حجم  افزایش  شاهد  تسعیر،  موضوع 
سرمایه گذاری و افزایش تولید باشیم.

خاندوزی در ادامه با اشاره به بازدید 
از منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان و 
توسعه ای،  پروژه  سه  از  بهره برداری 
گفت: منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان 
دارای ظرفیت های بالایی برای جذب 
سرمایه گذاری خارجی و داخلی است.

تولیدی  پروژه  سه  افتتاح  افزود:  وی 
که امروز انجام شد به کاهش ارزبری 

کمک خواهد کرد.
سه  دارایی  و  اقتصادی  امور  وزیر 
سفر  حاشیه  در  را  تولیدی  مجتمع 
در  قم  به  جمهور  رییس  استانی 

منطقه ویژه سلفچگان افتتاح کرد.
در دیدار با وزیر تجارت عراق؛

خاندوزی بر رفع موانع صادرات فنی و 
مهندسی بین ایران و عراق تاکید کرد

در  دارایی  و  اقتصادی  امور  وزیر   
اشاره  با  عراق  تجارت  وزیر  با  دیدار 
به پیشرفت روابط تجاری و اقتصادی 
از  موانع  تداوم رفع  بر  بین دو کشور 
جمله در بخش صادرات خدمات فنی 
ارزی و  و مهندسی، مبادلات مالی و 
تسریع در ساخت پروژه های جاده ای 

و راه آهن ایران و عراق تاکید کرد.
امور  وزیر  خاندوزی  احسان  سید   
اثیر  با  دیدار  در  دارایی  و  اقتصادی 
تجارت  وزیر  الغریری  سلیمان  داوود 
کرد:   تصریح  همراه  هیات  و  عراق 
علیرغم وجود موانع پرشماری که در 
تجاری  و  اقتصادی  مناسبات  مسیر 
ها  تلاش  با  اما  شد،  ایجاد  کشور  دو 
مشترک  کمیسیون  زیاد  زحمات  و 
کشور  دو  اقتصادی  های  همکاری 
ایران و عراق برخی از این موانع رفع 
شده و شاهد افزایش مراودات تجاری 

بین دو کشور هستیم.
فعال سازی شهرک  وی در خصوص 
ایران و عراق گفت:  صنعتی مشترک 
زمینه  این  در  ایران  در  ما  همکاران 
انجام دادند و اگر  تلاش های زیادی 
مسئله انتقال جانمایی زمین به نقطه 
شود،  انجام  کشور  دو  مرزی  نزدیک 
مرحله  وارد  توانیم  می  سرعت  به 
صنعتی  شهرک  این  سازی  عملیاتی 

شویم.
وزیر امور اقتصادی و دارایی در ادامه 
و خطاب به وزیر تجارت عراق افزود: 
انتقال  با  عراقی  رتبه  عالی  مقامات 
جانمایی موافقت کرده اند، اما در لایه 
های پایین اجرایی هنوز این اتفاق رخ 
نداده است و اگر پیش از سفر ریاست 
به  ایران  اسلامی  جمهوری  محترم 
با  بگیرد  صورت  زمین  تحویل  عراق، 
توانیم  می  جمهور  رییس  آقای  سفر 
شاهد شروع اجرایی شدن این پروژه 

مشترک باشیم.
علاقه  مورد  دیگر  موضوع  خاندوزی 
مشترک بین دو کشور را توسعه خط 
آهن بین ایران و عراق بر شمرد و در 
تلاش  ایران  در  ما  گفت:  زمینه  این 
مین  شرکت  فوریت  با  کرد  خواهیم 
روب توسط طرف ایرانی معرفی شود 
و از طرف عراقی نیز می خواهیم که 
اجرای  برای  زمین  تحویل  زمینه  در 

پروژه تسریع کنند.
وزیر امور اقتصادی و دارایی افزود: در 
خصوص جعل اسناد تجاری برخی از 
کالاهای تجاری نیز راه حل اساسی و 
مسیر حل و فصل آن مشخص است 
و با تبادل بر خط و الکترونیکی اسناد 

می توان این مشکل را برطرف کرد.
محدودیت  رفع  همچنین  خاندوزی 
و  تجار  برای  بانکی  و  ارزی  های 

کالاهای  صادرکنندگان 
را  عراق  به  ایرانی 
مهمی  موضوع  دیگر 
در  باید  که  دانست 
شود  اقدام  آن  خصوص 
گفت:  زمینه  این  در  و 
هایی  شناسی  آسیب 
کاهش  زمینه  در  که 
دو  بین  تجاری  تبادلات 
است  شده  انجام  کشور 
برخی  دهد  می  نشان 
محدویت ها و بخشنامه 
یا  تجار  برای  که  هایی 
ارزی  معاملات  برای 
دو  بین  ما  فی  مالی  و 
شود،  می  صادر  کشور 
کاهش  بر  بسیاری  تاثیر 
برای  ایرانی  تجار  انگیزه 
با طرف  مبادلات تجاری 

اهداف  خلاف  بر  این  و  دارد  عراقی 
و تلاش هایی است که ما و شما در 
های  همکاری  مشترک  کمیسیون 
اقتصادی دو کشور در پی آن هستیم.

وی در ادامه با اشاره به تاکید طرف 
پروژه  ساخت  در  تسریع  بر  عراقی 
بغداد  خسروی-خانقین-  ای  جاده 
پروژه  این  اجرای  کرد:  خاطرنشان 
تحرکی  پر  و  جدید  مسیر  تواند  می 
کشور  دو  بین  کالای  تزانزیت  در  را 

ایجاد کند.
دارایی موضوع  و  اقتصادی  امور  وزیر 
را  دوکشور  استانداردهای  به  مربوط 
دیگر محور مهمی دانست که باید در 
تاکید  و  شود  همکاری  آن  خصوص 
و  استانداردها  متقابل  پذیرش  کرد: 
فعالیت  همچنین  و  انطباق  گواهی 
مورد  که  ایرانی  بازرسی  شرکتهای 
هستند  ما  استاندارد  سازمان  قبول 
می تواند زمینه تسهیل روابط تجاری 
فراهم  را  کشور  دو  بین  اقتصادی  و 
که  است  این  ایران  پیشنهاد  و  کند 
قبل از سفر رییس جمهوری اسلامی 
ایران به کشور عراق در این زمینه به 

تفاهم برسیم.
های  ظرفیت  به  اشاره  با  خاندوزی 
مهندسی  و  فنی  شرکتهای  بزرگ 
این  در  موانع  رفع  گفت:  ایران 
همکاری  افزایش  به  تواند  می  زمینه 
ویژه صادرات  به  دو کشور  بین  های 
شرکتهای  مهندسی  و  فنی  خدمات 
ایرانی به عراق کمک کند و ما برای 
امور  با پیشنهاد وزارت  این منظور و 
دولت،  هیات  در  دارایی  و  اقتصادی 
نامه های  مصوب کردیم که ضمانت 
و  فنی  شرکتهای  برای  حاکمیتی 
مهندسی ایرانی صادر کنیم تا زمینه 
و  فنی  صادرات  بخش  در  همکاری 
فراهم  عراقی  شرکتهای  با  مهندسی 
شما  تاکید  با  هستم  امیدوار  و  شود 
این  تایید  با  نیز  عراق  دارایی  وزارت 
بین  همکاری  مسیر  ها  ضمانتنامه 
هموار  را  عراقی  و  ایرانی  شرکتهای 

کند.
ادامه  در  نیز  عراق  تجارت  وزیر 
مشکلات  خصوص  در  نشست  این 
بین  مالی  انتقالات  و  نقل  به  مربوط 
تحریم  دلیل  به  گفت:  کشور  دو 
هر  به  گذشته  سالهای  طی  هایی 
شده  اعمال  عراق  و  ایران  کشور  دو 
است، احتیاط هایی از سوی نهادهای 
مالی و بانکهای عراقی و صرافی های 
عراقی در این زمینه رعایت می شود، 
اما منکر بروکراسی پیچیده و شدیدی 
که بر روابط بین موسسات مالی حاکم 
است هم نیستیم و این هم می تواند 
یکی از دلایل بروز برخی مشکلات در 
دو  بین  مالی  روابط  روانسازی  مسیر 

کشور باشد.
افزود:  الغریری  سلیمان  داوود  اثیر 
کمیسیون  عراقی  رییس  عنوان  به 
اقتصادی  های  همکاری  مشترک 
تمامی  مورد  در  که  می کنم  اعلام 
مسیر  در  موجود  موانع  و  مشکلات 
های  همکاری  و  تجارت  توسعه 
تمامی  جز  به  جز  دوکشور  اقتصادی 
اخیر  مسئله  جمله  از  مسائل  این 

بررسی می شود.
این  وی تاکید کرد: سیاستی که در 
زمینه و بر اساس مسئولیت خود در 
این کمیسیون در پیش گرفته ام بر 
این اساس است که در تمامی زمینه 
تجاری  غیر  حتی  و  اقتصادی  های 
و سرمایه  آبادانی  و  و ساز  و ساخت 
و  دانم  می  مسئول  را  حود  گذاری 
یک  هر  چنانچه  خواهم  می  شما  از 
یا  و  ملاحظه  ایرانی  شرکتهای  از 
عراق  بازار  به  ورود  برای  مشکلاتی 
دکتر  آقای  جناب  شخص  دارند، 
نهادهای  از  یک  هر  یا  و  خاندوزی 
از  یا  و  کنید  اعلام  من  به  ذیربط 

این  ایران  در  عراق  سفارت  طریق 
نامه نگاری صورت بگیرد و دبیرخانه 
ما به تمامی این شکایت ها رسیدگی 
این  در  عراقی  طرف  تا  کرد  خواهد 
زمینه پاسخگو باشد و اگر هم پاسخی 
داده نشد، این موارد به نخست وزیر 

عراق ارجاع داده خواهد شد.
وزیر اقتصاد: ۷۰ هزار میلیارد تومان 
تهاتر برای حمایت از فعالان اقتصادی 

انجام شد
گفت:  دارایی  و  اقتصادی  امور  وزیر   
اقتصاد  وزارت  حل های  راه  از  یکی 
و  کنندگان  تولید  از  حمایت  برای 
برای  مالی  بار  که  مشکلاتی  کاهش 
از  استفاده  دارد،  اقتصادی  فعالان 
ظرفیت تهاتر است، به طوری که در 
سال گذشته ۷۰ هزار میلیارد تومان 

تهاتر انجام شد.    
نشست  در  خاندوزی  احسان  سید   
بیان  قم  استان  اقتصادی  فعالان  با 
برای  تهاتر  ظرفیت  از  استفاده  کرد:  
حل مشکل بدهی های دولت و بخش 
خصوصی در دستور کار است و دولت 
از  اقتصادی  فعالان  به  کمک  برای 
خوبی  به  موجود  ظرفیت های  همه 

استفاده می کند.
از  اقتصادی  فعالان  نشست  این  در 
پتروشیمی،  مانند  مختلف  حوزه های 
فرآورده های  خودرو،  صنایع  نساجی، 
نفتی و پالایشی و صنایع مادر حضور 
نظر  و  تبادل  و  بحث  به  و  داشتند 
پیرامون موانع رونق تولید نظیر رفع 
تعهدهای ارزی، مسائل و چالش های 
در  سرمایه  کمبود  مشکل  مالیاتی، 
تامین  و  تولیدی  واحدهای  گردش 
نقدینگی به عنوان اصلی ترین مسائل 

خود پرداختند.
جلسه،  این  در  همچنین 
ارزش  برای  ایده هایی  تولیدکنندگان 
حمایتی  بسته های  ایجاد  آفرینی، 
تولید  از  حمایت  برای  تشویقی   -
تقاضا،  و  عرضه  تعادل  ایجاد  کننده، 
اقتصادی  مدت  دراز  امنیت  ایجاد 
برای سرمایه گذاران داخلی، حمایت 
از نوسازی و عدم استهلاک واحدهای 
صنعت  لجستیک  تقویت  و  صنعتی 
از  پس  نیز  خاندوزی  کردند.  مطرح 
تولید  عرصه  فعالان  با  گو  و  گفت 
آنها،  مشکلات  و  مسائل  شنیدن  و 
فعالیت  تسهیل  برای  لازم  دستورات 

و رفع موانع را صادر کرد.
وزیر امور اقتصادی و دارایی همزمان 
با دومین سفر رییس جمهور و هیات 
در  روزه ای  دو  سفر  قم،  به  دولت 
روزهای پنجشنبه و جمعه، ۲۰ و ۲۱ 

اردیبهشت به قم داشت.
اقتصادی  ویژه  منطقه  از  بازدید 
سلفچگان و افتتاح سه واحد تولیدی 
در منطقه ویژه، افتتاح مرکز خدمات 
سرمایه گذاری استان، بازدید از میز 
در  اقتصاد  وزارت  مردمی  ارتباطات 
استان، نشست با اندیشمندان اقتصاد 
اسلامی در دانشگاه قم، دیدار با آیت 
بوشهری  حسینی  هاشم  سید  الله 
امام  و  عضو مجلس خبرگان رهبری 
شورای  در  قم، شرکت  موقت  جمعه 
اداری استان با حضور رییس جمهور 
و زیارت حرم حضرت فاطمه معصومه 
خاندوزی  سفر  های  برنامه  از  )س(، 

به قم بود.
علمیه  حوزه  مدرسین  جامعه  رئیس 

قم در دیدار وزیر اقتصاد،
مکمل  جامعه  در  فرهنگ  و  اقتصاد 

یکدیگر هستند
علمیه  حوزه  مدرسین  جامعه  رئیس 
قم با اشاره به رابطه تنگاتنگ اقتصاد 
داشت:  اظهار  جامعه  در  فرهنگ  و 
مکمل  جامعه  در  فرهنگ  و  اقتصاد 
مسائل  به  باید  ولذا  هستند  یکدیگر 
نگاه  هم  و  فرهنگی  نگاه  هم  کشور 

اقتصادی داشته باشیم.
جامعه  عمومی  روابط  از  گزارش  به 

الله  آیت    ، قم  مدرسین حوزه علمیه 
در  بوشهری  حسینی  هاشم  سید 
دارایی  و  اقتصادی  امور  وزیر  دیدار 
که  معتقدند  عده ای  داشت:   اظهار 
مسائل  سایر  در  می تواند  فرهنگ 
به عنوان  مانند یک چتر عمل کند، 
و مصرف  اسراف  از  پرهیز  اگر  نمونه 
شود،  نهادینه  جامعه  در  اعتدالی 
اثرات اقتصادی خوبی در پی خواهد 
اگر  معتقدند  دیگر  عده ای  و  داشت 
کفر  شود،  نهادینه  جامعه ای  در  فقر 

را به دنبال دارد.
دو  این  بنابراین  داد:  ادامه  وی 
باورهای  اگر  یکدیگر هستند،  مکمل 
فرهنگ  و  سست  جامعه  اعتقادی 
آسیب هایی  شد،  ولنگاری  دچار 
سنگینی را در پی خواهد داشت و از 
طرف دیگر نیز اگر اقتصاد در جامعه 
است  ممکن  کند،  ایجاد  مشکلاتی 
دشمن بتواند میان مسئولین و مردم 
هستند،  انقلاب  این  سرمایه های  که 

فاصله ایجاد کند.
ابراز  سالجاری  شعار  به  اشاره  با  وی 
معظم  رهبر  تکیه  نیز  امسال  داشت: 
انقلاب در شعار سال، مانند سال های 
تولید  و  اقتصاد  مسئله  بر  گذشته، 
»مشارکت  شدن  مطرح  و  است 
بسیار  پیام  سال  شعار  در  مردم« 
روشنی را برای کسانی که سکان دار 

اقتصاد کشور هستند در پی دارد.
نایب رئیس مجلس خبرگان رهبری 
در بخش دیگری از سخنان خود لزوم 
تسهیل روند فعالیت ها را مورد توجه 
بروکراسی  نباید  گفت:   و  داد  قرار 
به  مجوز  یک  دریافت  روند  و  اداری 
قدری طولانی شود که سرمایه گذاران 
که  چرا  شوند؛  دلسرد  راه  میانه  در 
وارد  سرگردان  آنان  صورت  این  در 
اقتصاد  به  که  می گردند  عرصه هایی 
افزایش  به  منجر  و  می زند  ضربه 
قیمت در یک حوزه مانند مسکن یا 

خودرو می گردد.
در  دولت  تصدی گری  افزود:  وی 
مناسب  حدی  تا  تولید  مسئله 
برای  دقیق  نظارت  آن  و  است 
تولید  در  مردم  سرمایه های  ورود 
باید  است،  کشور  برای  سودبخش 
خاطر  آرامش  سرمایه گذاران  برای 

فراهم شود.
علمیه  حوزه های  عالی  شورای  دبیر 
ستانی  مالیات  مسئله  به  اشاره  با 
در  مردم  داشت:  اظهار  جامعه  در 
سختی ها و شادی ها کنار ما هستند 
که  کنیم  عمل  گونه ای  به  باید  ما  و 
دشمن نتواند رابطه ۴۵ ساله مردم و 

نظام را از بین ببرد.
نفت  که  معتقدیم  کرد:  تصریح  وی 
نسل های  برای  باید  که  است  ثروتی 
وصول  در  اما  شود؛  حفظ  نیز  آینده 
مالیات باید دقت لازم صورت گیرد و 
رضایت عامه مد نظر باشد. تمام هنر 
مندی  رضایت  که  باشد  این  باید  ما 

جامعه را داشته باشیم.
داشت:  ابراز  قم  علمیه  حوزه  استاد 
که  شود  اندیشیده  تدبیری  باید 
جا  همان  در  منطقه  هر  مالیات 
اطلاع  به  مسئله  این  و  شود  مصرف 
تا احساس کنند  نیز برسد  آن مردم 
آنان  خود  جیب  به  مالیات  سود  که 
ابتدای  در  است  ذکر  شایان  می رود. 
خاندوزی،  احسان  سید  جلسه،  این 
گزارش  دارایی،  و  اقتصاد  امور  وزیر 
اقتصادی  برنامه های  از  مختصری 
برای  شده  انجام  اقدامات  و  دولت 
ارائه  کشور  اقتصاد  وضعیت  بهبود 
گذشته  سال  داشت:  اظهار  و  کرد 
تولید  رشد  بر  متمرکز  دولت  تلاش 
این  در  و  است  بوده  تورم  کاهش  و 
بسیار  المللی  بین  پیمان های  حوزه، 
مساعد  نا  وضعیت  تا  کرد  کمک 
چه  اگر  یابد  بهبود  مقداری  تورمی 

همچنان مورد تأیید دولت نیست.

 وزیر اقتصاد: رکورد ورود سرمایه خارجی
 به کشور شکسته شد

گزارش

مسئولیت و سهم هر یک از استان ها در برنامه 
جهش تولید، تعیین و ابلاغ می شود

 رئیس سازمان برنامه وبودجه کشور گفت: لازم است برُش استانی برنامه 
جهش تولید با مشارکت مردم، توسط سازمان های مدیریت و برنامه ریزی 
استان ها با مشارکت سایر دستگاه های استانی، تهیه و تنظیم شود تا هر یک 

از استان ها مسئولیت و سهم خود را در این برنامه ایفا کنند.
برنامه ریزی  و  مدیریت  سازمان های  رؤسای  همایش  در  منظور«،  »داود 
سازمان های  رؤسای  ویژه  اهتمام  خواستار  تابعه،  سازمان های  و  استان ها 
مدیریت و برنامه ریزی استان ها به پیگیری برای تحقق منابع و درآمدهای 
بودجه امسال شد و گفت: امسال، همه ما باید تمام توان و ظرفیت های 
موجود را به کار بگیریم تا شعارها و برنامه های دولت در خدمت رسانی به 

مردم به ثمر بنشیند.
پیام دولت سیزدهم، امیدآفرینی برای مردم است

عملکرد  و  است  مردم  برای  امیدآفرینی  سیزدهم،  دولت  پیام  افزود:  وی 
کارگزاران نظام باید به گونه ای باشد که مردم احساس کنند دولت مسائل آنها 
را متوجه می شود و با داشتن برنامه مشخص، مشکلات مردم را حل می کند.

معاون رئیس جمهور با بیان اینکه مهم ترین مسئله مردم، توسعه و پیشرفت 
زیرمجموعه های  و  کشور  برنامه وبودجه  سازمان  داد:  ادامه  است،  کشور 
استانی اش، راهبران پیشرفت کشور هستند و باید عملکرد ما، این احساس را 

به جامعه بدهد که با تمام توان به مأموریت هایمان عمل می نماییم.
منظور خاطرنشان کرد: برای تحقق شعار امسال و عمل به فرامین مقام معظم 
رهبری، برنامه عملیاتی تحقق شعار سال در همین روزهای آغازین سال، از 

طرف سازمان برنامه وبودجه کشور، تهیه و ارائه شد.
وی با بیان اینکه در این برنامه عملیاتی، برای همه موضوع های مرتبط با 
تولید در سطوح ملی و استانی، تدابیر مهمی اندیشیده شده است، ادامه داد: 
در برش استانی این برنامه، سهم و نقش هر یک از استان ها در جهش تولید 

معلوم و ابلاغ می شود.
رؤسای  پیگیری  لزوم  بر  تأکید  با  کشور  برنامه وبودجه  سازمان  رئیس 
سازمان های مدیریت و برنامه ریزی استان ها به عنوان دبیرخانه ستاد درآمد 
در استان ها برای تحقق کامل منابع بودجه امسال، گفت: در کنار تحقق تمام 
منابع بودجه، موضوع مولدسازی دارایی ها و اموال دولت، باید به صورت ویژه 

در دستور کار استان ها قرار بگیرد.
تخصیص کامل منابع حاصل از انتشار ۲۵۴ همت اوراق مشارکت به تکمیل 

پروژه های عمرانی
منظور افزود: تکمیل طرح های نیمه تمام از اولویت های دولت است و لازم 
است استان ها ضمن نظارت دقیق بر اجرای طرح های استانی و ملی، در 

تقویت انضباط مالی کوشش بیشتری داشته باشند.
وی خاطرنشان کرد: در بودجه سال جاری انتشار ۲۵۴ همت اوراق مالی 
پیش بینی شده است که منابع حاصل از انتشار این اوراق عیناً صرف تکمیل 

طرح های تملک دارایی ثابت خواهد شد.
معاون رئیس جمهور با بیان اینکه اعتبارات محرومیت زدایی در بودجه امسال 
تقویت شده است، ادامه دا د: به اعتبارات استانی نیز رشد مناسبی داده شده 

است تا حرکت به سمت عدالت بین استانی، سرعت بیشتری بگیرد.
منظور خواستار تقویت ارتباطات و افزایش تعامل سازمان های مدیریت و 
برنامه ریزی استان ها با بخش خصوصی، اصناف، اتحادیه ها و سرمایه گذاران 
تولید، می طلبد که مسائل بخش  شد و گفت: توسعه استان ها و جهش 

خصوصی را حل کنید.
برنامه توسعه استان ها بر اساس برنامه هفتم پیشرفت به روزرسانی شود

وی بر لزوم بازنگری در برنامه های توسعه استان ها تأکید کرد و گفت: در هر 
استان، لازم است که نقشه توسعه شهرستان ها بر اساس برنامه هفتم پیشرفت 
با سرعت  به روزرسانی شود تا شاخص های توسعه در سطح شهرستان ها 
ارتقا یابد.معاون رئیس جمهور همچنین خواستار تبیین و تشریح اقدامات 
و فعالیت های دولت از طریق رسانه ها شد و گفت: باتوجه به تدوین جدول 
زمان بندی افتتاح طرح های عمرانی، پوشش خبری و تصویری مناسبی به 
برنامه های افتتاحیه داده شود تا جامعه از دستاوردهای دولت آگاه شود.در 
این همایش یک روزه، رؤسای سازمان های مدیریت و برنامه ریزی استان ها و 
رؤسای مرکز آمار ایران، سازمان نقشه برداری کشور، سازمان هدفمندسازی 
یارانه ها و مؤسسه عالی آموزش و پژوهش مدیریت و برنامه ریزی نیز به 
بیان دیدگاه ها و برنامه های خود با رویکرد جهش تولید با مشارکت مردم 

پرداختند.
استانی  اجرای ۴۵۰۰ مصوبه سفرهای  برای  اعتبار  تصویب ۲۸۸ همت 

دولت
رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور از تصویب ۲۸۸ هزار میلیارد تومان 
اعتبار برای اجرای بیش از ۴۵۰۰ مصوبه سفرهای استانی دولت مردمی 
در ۲.۵ سال گذشته خبر داد و اعلام کرد: با تخصیص ۱۸۸ هزار میلیارد 

تومان بیش از ۱۱۰۰ پروژه عمرانی تکمیل و به بهره برداری رسید.
داود منظور در صفحه شخصی خودش در فضای مجازی نوشت: در جریان 
سفرهای استانی دولت مردمی در دو سال و نیم گذشته، سازمان برنامه و 
بودجه متعهد به تامین ۲۸۸ هزار میلیارد تومان اعتبار برای اجرای بیش 
از ۴۵۰۰ مصوبه شده است.وی اعلام کرد: با تخصیص ۱۸۸ هزار میلیارد 

تومان بیش از ۱۱۰۰ پروژه عمرانی تکمیل و به بهره برداری رسید.
سازمان برنامه و بودجه کشور روز گذشته اعلام کرد: »دولت مردمی« یکی 
از مهم ترین شعارهای دولت سیزدهم بوده است. از ابتدای دولت سیزدهم، 
دور اول سفرهای استانی از شهریورماه ۱۴۰۰ آغاز شد و ظرف مدت کمتر 
از یک سال، سفر رئیس جمهور به همه استان ها انجام شد و تا پایان سال 
۱۴۰۲ رئیس جمهور در قالب دور دوم سفرها با هدف اصلی پیگیری و 
نظارت بر اجرای مصوبات سفر دور اول، به ۱۴ استان عزیمت کرده اند و 
سفر به باقی استان ها نیز در دستور کار قرار دارد.بر اساس این گزارش، در 
۴۵ سفر استانی رئیس جمهور و هیات همراه )۳۱ سفر دور اول و ۱۴ سفر 
دور دوم سفرهای استانی(، از پروژه های نیمه تمام در سطح کشور بازدید 
شده است. نتیجه سفرهای دور اول و دوم دولت تصویب بیش از ۴۵۰۰ 
مصوبه )مورد تعهد سازمان برنامه و بودجه کشور( با اعتباری بالغ بر ۲۸۸ 
با  از عمر دولت سیزدهم  هزار میلیارد تومان بوده است. طی ۲.۵ سال 
تخصیص اعتباری بالغ بر ۱۸۸ هزار میلیارد تومان، بیش از ۱۱۰۰ پروژه 
بهره برداری  به  و  شده  افتتاح  و  تکمیل  سفر  مصوبات  قالب  در  عمرانی 

رسیده است.
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اجتماعی
خبر

وزیر آموزش  و پرورش: تلاش دولت 
سیزدهم تامین رضایت آحاد ملت است

دولت  پرورش گفت: همه تلاش  و  آموزش   وزیر   
به  خدمت  و  چالش ها  و  مشکلات  رفع  سیزدهم 

آحاد ملت و جلب رضایت آنان است.
 رضا مرادصحرایی در نشست با نخبگان شهرستان 
قنوات، افزود: سفر هیات دولت به استان ها با هدف 
بررسی مشکلات مردم از نزدیک است و این سبک 
مدیریت به جمهوری اسلامی ایران اختصاص دارد.

وی اضافه کرد: کجای دنیا رییس دولت این گونه 
پای  نزدیک  از  و  می شود  حاضر  مردم  میان  در 

صحبت هایشان می نشیند.
به  اشاره  با  ادامه  در  پرورش  و  آموزش  وزیر 
قم،  به  جمهوری  رییس  پیشین  سفر  مصوبه های 
 ۲۹۰ مرکزی،   بخشدار  گزارش  اساس  بر  گفت: 
بخش  این  عمرانی  پروژه های  به  تومان  میلیارد 

اختصاص یافته است.
وی افزود: ۹۰۰ هکتار زمین برای ساخت ۱۵ هزار 
داده  اختصاص  قنوات  مرکزی  بخش  در  مسکن 
می شود و از الان باید به فکر زیرساخت های مورد 

نیاز این بخش بود.
و  توسعه  مسیر  در  که  این   بر  تاکید  با  صحرایی 
پیشرفت،  آینده نگری بسیار مهم است، اضافه کرد: 
در مناطقی که واحدهای مسکونی ساخته می شود، 
پیش بینی  هم  را  مدرسه  ساخت  باید  سازندگان 

کنند.
وزیر آموزش  و پرورش گفت:  هیچ کسی به سبب 

محدودیت از مدرسه باز نخواهد ماند.
بخش  در  که  استثنایی  مدرسه  داد:  ادامه  وی 
تحویل  امسال  است،  ساخت  حال  در  قم  مرکزی 

داده خواهد شد.
یک هزار و ۷۴ فرزند شهید در مدارس شاهد کشور 

تحصیل می کنند
و  یک هزار  اکنون  گفت:  پرورش  و  آموزش   وزیر   
شاهد  مدارس  در  آموز  دانش  شهید  فرزند   ۳۷۴

کشور تحصیل می کنند.
 رضا مرادصحرایی در دیدار خانواده شهید مجید 
عسگری جمکرانی نخستین شهید فرهنگی مدافع 
حرم، افزود: یکی از فرمان های امام راحل رسیدگی 
ویژه به فرزندان شهدا بود که در این راستا مدارس 

شاهد راه اندازی شد.
امام  فرمان های  از  دیگر  یکی  کرد:  تصریح  وی 
خمینی)ره( تشکیل ستاد اجرایی فرمان امام بود؛ 
است  ستاد  همین  زیرمجموعه  نیز  برکت  بنیاد 
که تاکنون در کشور بیش از ۲ هزار و ۷۰۰ باب 

مدرسه ساخته  است.
صحرایی در بخش دیگری از سخنان خود خطاب 
کرد:  بیان  جمکرانی،  عسگری  شهید  همسر  به 
همسران شهدا جایگاه رفیعی دارند و اگر بالاتر از 

شهید نباشید پایین تر نیستید.
معلمان  از  جمکرانی  عسگری  مجید  شهید 
هنرستان شهدای چهارمردان قم در رشته رایانه، 
طلبه حوزه علمیه و از خادمان افتخاری حرم مطهر 
مقدس جمکران،  مسجد  و  معصومه)س(  حضرت 
عضو بسیج آموزش و پرورش و عضو داوطلبان و 

امدادگران جمعیت هلال احمر بود.
این شهید بزرگوار در مرداد سال ۱۳۵۳ در شهر 
مقدس قم متولد شد و در جریان آزادسازی شهر 
بوکمال از آخرین پایگاه های داعش در سوریه به 
فیض شهادت نائل آمد و سه فرزند از این شهید 
به یادگار مانده است؛ شهید عسگری هشت سال 

سابقه تحصیل در حوزه علمیه قم را داشت.
گرامیداشت مقام معلم وظیفه ای همگانی است

مبارزه  علمدار  را  معلم  پرورش،  و  آموزش  وزیر   
معلم  مقام  گرامیداشت  گفت:  و  دانست  جهل  با 
زمینه  این  در  همه  و  است  همگانی  ای  وظیفه 

مسوولیت دارند.
ادیب  نکوداشت  آیین  در  صحرایی  مراد  رضا   
دزفول دکتر محمدرضا سنگری در حسینیه ثارالله 
برجسته  معلمان  از  شخصیت  این  افزود:  دزفول، 
و  جایگاه  نکوداشت  او  نکوداشت  که  است  کشور 

مقام معلم است.
معلم  دست  به  کشور  آینده  اینکه  بیان  با  وی 
است گفت: معلمی شغل انبیاء، سازنده زیرساخت 

سرافرازی و معمار هویت آینده کشور است.
های  نسل  اینکه  بیان  با  پرورش  و  آموزش  وزیر 
مختلفی از کشور، مقاومت را از قلم شیوای دکتر 
پرورش  و  آموزش  گفت:  اند  آموخته  سنگری 
جمهوری اسلامی به دلیل تربیت نیروهای ممتاز، 

سربلند است.
وی ادامه داد: هیچ کس در جامعه بر معلم برتری 
ندارد و جامعه ای که معلمان خود را گرامی بدارد 

چنین جامعه ای سرفراز خواهد بود.
صحرایی با بیان اینکه بسیاری از کودکان شور و 
شعور عاشورایی را از آثار دکتر سنگری آموخته اند 
گفت: دکتر سنگری در ادبیات مقاومت و پایداری 
صاحب سبک است و نقش تحسین برانگیزی در 
فرهنگ  با  آشنایی  و  مختلف  های  نسل  تربیت 

عاشورایی داشته است.
وی با بیان اینکه مقام معلم از مقام عالم برتر است 
عالم  و  علم  دریافت  از  پس  سنگری  دکتر  افزود: 

بودن، معلم برجسته و ادیبی فاخر است.
وزیر آموزش و پرورش تجمیع عالم و معلم بودن را 
از جمله ویژگی های ممتاز دکتر سنگری دانست و 
ادامه داد: سنت حسنه نکوداشت چهره های فاخر 
و نخبه علمی و  فرهنگی حرکتی ارزشمند است که 

باید بیش از پیش تقویت شود.

 رئیس قوه قضاییه با تاکید بر تکریم جایگاه و مقام 
رفیع معلم و مدرسه، گفت: حرمت مراکز آموزشی و 
فعالان آن اعم از دانش آموزان، معلمان و فرهنگیان، 
باید حفظ شود؛ همانطور که حریم خصوصی  حتماً 
آن ها نیز باید حفظ شود؛ شکستن این حرمت و این 
حریم از هیچ شخص و هیچ بخشی قابل قبول نیست.

به گزارش از مرکز رسانه قوه قضاییه، حجت الاسلام 
والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای در نشست با 
جمعی از فرهنگیان و معلمان نمونه سراسر کشور با 
اشاره به کلام مبارک حضرت علی )علیه السّلام( مبنی 
رَنی عَبداً«، اظهار داشت:  بر »مَن عَلَّمَنی حَرفاً فَقَد صَیَّ
جایگاه معلم در جامعه ما جایگاه رفیع و مَنیعی است؛ 
اما باید ببینیم که آیا در عمل توانسته ایم این جایگاه 
و  سهم  تخصیص  آیا  بداریم؟  پاس  را  مَنیع  و  رفیع 
اعتبار و بودجه به آموزش وپرورش ما همتراز با اهمیت 
بالای نهاد آموزش و تربیت است؟ علت پایین بودن 
امکانات مالی و تجهیزاتی آموزش و پرورش نسبت به 
برخی دیگر از دستگاه ها چیست؟ مگر غیر از این است 
که هر میزان هزینه کرد در آموزش وپرورش، به مثابه 
وزرای  جابه جایی  و  تغییر  اگر  است؟  سرمایه گذاری 
آموزش وپرورش در ادوار مختلف زیاد بوده است، علت 
این امر ناشی از اهمیت و عظمت کار در این وزارتخانه 

است یا بحث نقصان کارکردی مطرح است؟
محسنی اژه ای افزود: در وهله نخست خودِ معلمان و 
فرهنگیان باید پاسدار حرمت و حریم نهاد آموزش و 
مرکز آموزشی و دانش آموز باشند؛ در اینجا قطعاً باید 
رسیدگی صورت گیرد تا حق و حقوقی از کسی ضایع 
نشود؛ چه کنیم که هم حرمت معلم و، دانش آموز و 
از کسی  هم حقی  و  او حفظ شود  حریم خصوصی  
چاره اندیشی  مسائل  این  قبال  در  باید  نشود؟  ضایع 

کرد.
مطرح  نکات  برخی  به  اشاره  با  قضاییه  قوه  رئیس 
شده در جلسه در مورد ورود ضابطین برای بازداشت 
قضاییه،  قوه  گفت:بر  مدرسه  داخل  به  محکومان 
فرض  امنیتی  دستگاه های  و  قضا  دستگاه  ضابطین 
است که حرمت و حریم مراکز آموزشی و اعضای آن 
را پاس بدارند؛ قطعاً تردیدی در این مقوله وجود ندارد 

در این زمینه نیز آماده شنیدن پیشنهادات هستیم.
گسترده  عرصه های  به  اشاره  با  قضا  دستگاه  رئیس 
نهاد  و  قضا  نهاد  میان  همکاری  و  تعامل  فراخِ  و 
فعالانه  مشارکت  گفت:  کشور،  در  آموزش وپرورش 
معلمان و فرهنگیان در راستای افزایش سطح دانش 
حقوقی و قضایی دانش آموزان و والدین آنها، یکی از 
نهاد  و  قضا  نهاد  میان  همکاری  و  تعامل  عرصه های 
فرهنگیان  و  معلمان  شما  است؛  آموزش وپرورش 
می توانید دانش آموزان را با حقوق و تکالیف اجتماعی 
و شهروندی شان آشنا کنید تا از این طریق از وقوع 

تخلف و جرم پیشگیری به عمل آید.
رئیس عدلیه افزود: البته خودِ شما معلمان و فرهنگیان 
دانش آموزان،  به  قضا  و  آموزشِ حقوق  مقام  در  باید 
داشته  اشِراف  و  عنایت  قانونی  به حیطه های  نسبت 
از  نفر  دو  نشست  در همین  نمونه  عنوان  به  باشید؛ 
در  کردند؛  استفاده  فعل«  »ترک  عبارت  از  معلمین 
اینجا باید توجه شود که مقوله  »ترک فعل« شقوقِ 
مختلفی دارد؛ یک ترک فعل، منجر به جرم می شود و 
یک ترک فعل نیز مستلزم جرم است و مستقل جرم 
محسوب نمی شود؛ در این موارد حتماً قوه قضاییه باید 
نوع ترک فعل هم  قانونی کند؛ یک  برخورد  ورود و 
وجود دارد که سبب تضییع امور می شود، این ترک 
فعل ممکن است جرم نباشد، اما از باب حقوق مدنی 
می توان به آن رسیدگی کرد؛ از سویی دیگر، باید دید 
شخصی که ترک فعل کرده، آیا قدرت اجرایی داشته 
یا خیر؟ گاهی یک مدیر یا مسئول می خواهد کاری را 
انجام دهد، اما امکانات آن را ندارد؛ لذا باید به این نکته 
نیز توجه شود؛ دره صورت، لفظِ »ترک فعل« بسیار 
در حال مطرح شدن در جامعه است، بدون آنکه ابعاد 
و شقوق آن تبیین شود؛ شما معلمان و فرهنگیان در 

این زمینه می توانید اثرگذار باشید.
دیوان  در  که  پرونده هایی  به  اشاره  با  قاضی القضات 
مطرح  آموزش وپرورش  و  معلمان  برای  عدالت 
را  نمایندگانی  آموزش وپرورش  وزارت  گفت:  است، 
بپردازند  دادخواست هایی  پیگیری  به  تا  کند  معرفی 
آموزش وپرورش،  با  مرتبط  مقولات  درخصوص  که 
حجت الاسلام  می شوند؛  اداری  عدالت  دیوان  تسلیمِ 
والمسلمین حکمتعلی مظفری رئیس دیوان نیز نسبت 
به این موضوع و رفع مسائل حوزه آموزش و پرورش، 

اهتمام دارد.
گزارش های  مطابق  اظهارداشت:  اژه ای  محسنی 
جهت گیری  کشور،  کل  بازرسی  سازمان  از  دریافتی 
راستای  در  همواره  نظارتی،  سازمانِ  این  اقدامات 
است؛  بوده  آموزش وپرورش  وزارت  منافع  تأمین 
قوانین  پیگیرِ  متعددی،  موارد  در  بازرسی  سازمان 
آموزش وپرورش  حوزه  معطل مانده   بخشنامه های  و 
بوده است و مکاتبه این سازمان با مجلس در رابطه 
حوزه  این  در  اثرگذار  اقدامی  معلمان،  رتبه بندی  با 
هر  که  داریم  تاکید  مجدد  نیز  اینجا  در  است.  بوده 
که  آموزش وپرورش  کاری  در حوزه  قوانین  از  مقدار 
اجرا نمی شوند و یا به نحو مطلوب اجرا نمی شوند را به 

سازمان بازرسی برای پیگیری معرفی کنید.
حوزه  تردید  بدون  اظهارداشت:  قضاییه  قوه  رئیس 
همکاری و تعامل آموزش وپرورش و »معاونت اجتماعی 
بسیار  نیز  قضاییه«  قوه  جرم  وقوع  از  پیشگیری  و 
گسترده و مبسوط است؛ حضور قضات و حقودانان در 
مدارس، با هدف ارتقای آگاهی های حقوقی و قضایی 
دانش آموزان و معلمان و تجویز و ترویج راهکارهای 
پیشگیری از وقوع جرم در میان قشر گسترده مرتبط 
آنها،  اولیای  دانش آموزان،  از  اعم  مدرسه،  نهاد  با 
معلمان، فرهنگیان و خانواده های شان، اقدامی اثرگذار 
در  معلمان  و  دانش آموزان  حضور  همچنین  است؛ 
محاکم قضایی و یا جلسات هیات عمومی دیوان عالی 
امری  اداری در چارچوب ضوابط،  یا دیوان عدالت  و 

بلاملانع و نافذ و مفید است.

پیشنهاد  به  اشاره  با  قضا  دستگاه  رئیس 
تجیهز  بر  ناظر  جلسه  در  شده  مطرح 
هنرستان ها از طریق عواید و منابع حاصل 
حوزه،  این  در  گفت:  تملیکی،  اموال  از 
قوه  چنانچه  است،  دولت  با  عمل  اختیار 
قضاییه بتواند کمکی ارائه دهد، حتماً دریغ 
نخواهیم کرد زیرا همانطور که تاکید کردم 
ما هزینه کرد در آموزش وپرورش را به مثابه 

سرمایه گذاری تلقی می کنیم.
قضاییه،  قوه  رئیس  سخنان  از  پیش 
»موحدی«  والمسلمین  حجت الاسلام 
در  مطالبی  طرح  به  کشور  کل  دادستان 
در  دولتی  مدارس  تقویت  ضرورت  زمینه 
جنبه های مختلف از سوی وزارت آموزش 

و پرورش پرداخت.
حجت الاسلام والمسلمین »محمد موحدی 
از  انتقاد  ضمن  کشور  کل  دادستان  آزاد« 
نحوه رسیدگی به مدارس دولتی و توسعه 
عنوان  به  ما  گفت:  غیرانتفاعی،  مدارس 

نظام اسلامی وظیفه داریم شرایط و زمینه شکوفایی 
اما  استعدادهای فرزندان این جامعه را فراهم کنیم، 
متاسفانه این شرایط در اغلب موارد در مدارس دولتی 

فراهم نیست.
دادستان کل کشور اضافه کرد: انتظار ما این است که 
مدارس دولتی، مأمن و پناهگاهی برای خانواده هایی 
که از لحاظ مالی تمکن و امکانات لازم را ندارند، اما 

دغدغه ی تربیت فرزندان شان را دارند، باشد.
نیز  پرورش  و  آموزش  وزیر  صحرایی«  مراد  »رضا 
طی سخنانی گفت: دیدار امروز جمعی از فرهنگیان 
جلسه  یک  قضاییه،  قوه  رئیس  با  نمونه  معلمان  و 
بی سابقه است که پیش از این در هیچ دوره ای شاهد 
توجه  نشان دهنده  این جلسه  نبوده ایم؛  آن  برگزاری 
ویژه حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای و قوه 
قضاییه نسبت به مقام معلم و امر تعلیم و تربیت است؛ 
از سوی  نشست  این  برگزاری  که  ایناست  ما  اعتقاد 
جامعه  به  عدلیه  احترام  نشان دهنده  قضا،  دستگاه 

تعلیم و تربیت کشور است.
واسطه  به  بازرسی  سازمان  از  قدردانی  ضمن  وی 
آموزش  مشکلات  حل  راستای  در  که  تلاش هایی 
گفت:  است،  داده  انجام  کشور  معلمان  و  پرورش  و 
جزو  خود،  اقدامات  و  پیگیری ها  با  بازرسی  سازمان 
وزارت  تا  کرد  کمک  که  بود  بخش هایی  مهم ترین 
مقوله  از  ناشی  مشکلات  بر  پرورش  و  آموزش 
به موقع  اقدام  از  بعد  بیاید؛  فائق  رتبه بندی معلمان 
اعتراض  توانستند  نفر  هزار   ۳۰۰ بازرسی،  سازمان 
حالیکه  در  کنند  ثبت  رتبه بندی  زمینه  در  را  خود 
اعتراض خود  نفر  از ۲۶۰ هزار  از آن کمتر  تا پیش 
را ثبت کرده بودند؛ کلیه این اعتراضات بررسی شد 
و امروز خرسندیم که اعلام کنیم به صورت جریانی 
بلکه  به رتبه بندی ها نیستیم  اعتراض معلمان  شاهد 

اعتراضات موجود، صرفاً اعتراضاتی فردی هستند.
کمک ها  از  قدردانی  ضمن  پرورش  و  آموزش  وزیر 
اصلاح  زمینه  در  بازرسی  سازمان  مساعدت های  و 
اساسنامه صندوق ذخیره فرهنگیان، گفت: همچنین 
با  کارگروهی  سازمان،  این  بی دریغ  کمک های  با 
تشکیل  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزارت  مسئولیت 
شد و این کارگروه، مسئولیت انتشار کتاب های کمک 

آموزشی را برعهده گرفت.
صحرایی ادامه داد: همچنین بر خود لازم می دانم که 
به سبب  این دیوان  رئیس  و  اداری  از دیوان عدالت 
آنکه بسیاری از موضوعات را قبل از تبدیل شدن به 
یک مشکل اساسی، از جنبه پیشگیرانه با ما در میان 
می گذارند، قدردانی کنم؛ ما نیازمند آن هستیم که 
پیشگیرانه مورد رصد قرار بگیریم تا مرتکب خطایی 
نشویم و این کاری است که دیوان عدالت اداری به 

خوبی آن را انجام می دهد.
وزیر آموزش و پرورش همچنین از اقدامات سازمان 
ثبت طی دوره اخیر در راستای صدور ۳۰ هزار سند 

تک برگ برای این وزارت خانه قدردانی کرد.
صحرایی در ادامه، ضمن مثبت ارزیابی کردن صدور 
آراء جایگزین حبس از سوی قضات، خواستار استفاده 
این ظرفیت در زمینه تجهیزهنرستان های کشور  از 

شد.
عمومی ترین  را  تربیت  و  تعلیم  مقوله  همچنین  وی 
و فراگیرترین خدمتِ حاکمیت دانست و گفت: سند 
تحول آموزش و پرورش در واقع، ائتلاف برای اعتلای 
مقوله تعلیم و تربیت در کشور است و ما با تمام توان، 

پیگیراجرای این سند هستیم.
طی  البرز  استان  نمونه  معلمان  از  »داوودی«  خانم 
سخنانی در این نشست ضمن قدردانی از اقدام رئیس 
قوه قضاییه در تجلیل از قضاتِ معلم و خانواده های 
خواستار  هرمزگان،  استان  قضایی  کارکنان  فرهنگی 
آموزش  زمینه  در  معلم  قضاتِ  ظرفیت  از  استفاده 
مسائل حقوقی و کیفری به فرهنگیان، دانش آموزان 

و خانواده های آن ها شد.
به  اشاره  خود  از صحبت های  دیگری  بخش  در  وی 
ظرفیت های نرم افزار شاد در آموزش موارد پیشگیرانه 
به دانش آموزان، خواستار اعتباربخشی به کارت هویتی 

معلمان در مراکز و مراجع قضایی شد.
طی  تهران  شهر  نمونه  معلمان  از  »شاکری«  خانم 
سخنانی در این نشست، تکریم مقام معلم را به معنای 
تکریم دانش و فرهنگ در جامعه دانست و گفت: همه 
ما باید در مقوله ارتقای جایگاه مقام معلم، وظیفه و 

مسئولیت خود را به نحو احسن انجام دهیم.
به  اتهام زنی  مثابه  به  را  معلمان  به  اتهام زنی  وی، 
خواستار  و  دانست  کشور  فرهنگ  و  دانش  مجموعه 
اتخاذ رویکردهای پیشگیرانه از سوی قوه قضاییه در 
وضع  خواستار  ما  گفت:  ادامه  در  و  شد  زمینه  این 
قوانین و مقرراتی هستیم که ورود ضابطین به مدارس 

برای برخورد با معلمان را ممنوع کند.
»مهدلو« نماینده یکی از تشکل های فرهنگیان نیز در 
این نشست، ضمن قدردانی از اجرای طرح نور توسط 

طرح،  این  اجرای  از  قضاییه  قوه  پشتیبانی  و  فراجا 
خواستار استمرار این روند شد.

بیشتر  هرچه  تکریم  ضرورت  بر  تاکید  ضمن  وی 
معلمان در محاکم قضایی به ویژه در مرحله بازپرسی، 
خواستار ایجاد کارگروهی مشترک با حضور معلمان 
و دست اندرکاران قوه قضاییه برای حل مشکلات آن 
دسته از پدران و مادرانی شد که فرزند محصل دارند 
سر  به  زندان  در  غیرعمد  جرایم  ارتکاب  دلیل  به  و 

می برند.
استان  شهرستان های  نمونه  معلمان  از  »بشیرنژاد« 
پدیده  گسترده  منفی  ابعاد  به  اشاره  با  تهران 
اتخاذ  خواستار  مجازی،  فضای  در  بلاگری«  »معلم 
سازوکارهایی از سوی قوه قضاییه برای مقابله با این 

پدیده و صیانت از حریم خصوصی دانش آموزان شد.
وی ضمن انتقاد از اهانت به جایگاه معلمان در یکی 
خواستار  خانگی،  نمایش  اخیرشبکه  سریال های  از 
برخورد قاطعانه و بدون اغماض قوه قضاییه با عوامل 
این گونه اهانت ها شد و در ادامه گفت: ورود ضابطین 
و  مدرسه  در  را  نامناسبی  جو  مدارس،  به  قضایی 
دستگاه  از  ما  و  می کند  ایجاد  دانش آموزان  میان 
قضایی انتظار داریم که با صدور بخشنامه، از این امر 

جلوگیری کند.
فرهنگیان  تشکل های  از  یکی  نماینده  »کربلایی« 
که  کنیم  کاری  باید  ما  گفت:  نشست  این  در  نیز 
فرزندان مان به معلم بودن پدران و مادران خود افتخار 
کنند و چنانچه این نگاه در جامعه به وجود بیاید دیگر 
شاهد نخواهیم بود که یک فیلمساز به خودش اجازه 

دهد علیه معلمان فیلم بسازد.
وی در ادامه، تعطیلی های پیاپی مدارس طی سالیان 
اخیر به واسطه شیوع بیماری کرونا یا مواردی نظیر 
کرد  عنوان  بسیارزیاد  مضرات  دارای  را  هوا  آلودگی 
برای  زمینه ای  شدن  فراهم  خواستار  ادامه  در  و 
بازدیددانش آموزان از دادگاه ها و فرایندهای دادرسی 

شد.
مشورت منافاتی با استقلال قاضی ندارد

 رئیس قوه قضاییه گفت: قاضی نباید از مشورت کردن 
داشته  احِتراز  و  اجتناب  فن،  اهل  و  صاحبنظران  با 
باشد؛ مشورت کردن منافاتی با استقلال قاضی ندارد.

مراسم  در  اژه ای  حجت الاسلام غلامحسین محسنی 
تحلیف قضات جدید دستگاه قضایی، با اشاره به جایگاه 
اظهار داشت: گرانبهاترین و  رفیع قضات در جامعه، 
ارزشمندترین سرمایه قوه قضاییه، قضات و کارکنان 
خدشه ای  سرمایه  این  به  خدای ناکرده  اگر  هستند؛ 
وارد شود، با تجویز و تجهیز بالاترین و بهترین ابزار و 
امکانات نیز تحقق کامل و جامع قضای اسلامی میسر 

نخواهد بود.
رئیس دستگاه قضا گفت: در قوه قضاییه وظیفه داریم 
به »حکم به حق«، »حکم به عدل و قسط« و »حکم 
به ما انَزَل الله«. اگر غیر از این باشد، در ردیف کافران 
یا ظالمان هستیم و اگر منطبق با این باشد، در مرتبه 
مرز  اینجا  در  هستیم؛  انبیاء  و  خداوند  کارِ  به  عمل 
خیلی دقیقی وجود دارد؛ به عنوان مثال، قاضی باید 
میان شاکی و مشتکی عنه حکم کند؛ یعنی کسانی 
که نسبت به عملشان علم دارند، اما قاضی در مقام 
قضاوت نسبت به اعمال آنها علم ندارد؛ اینجا کار آسان 
نیست؛ چه کنیم که در این منصب، از مجرای عدل 
خارج نشویم و به قسط حکم کنیم؟ گاهی نیز فرد 
شاکی و یا تظلم خواه ممکن است فردی باشد که در 
جهات مختلف زندگی اش، اهل لغزش و مشکل است، 
آیا در اینجا ما حق داریم که مِن غیرِحق در خصوص 

او حکم کنیم؟
قاضی القضات تاکید کرد: برای قضاوت در مدار حق 
ابتدا به خودمان و  باید  و عدل و قسط و ماانَزَل الله، 
نفس مان مسلط باشیم؛ اگر خدای ناکرده تابعِ هواهای 
نفسانی شدیم و یا تحت نفوذ دیگران قرار گرفتیم، در 
آنصورت، برای ما که در منصب خطیر قضاوت هستیم، 

چالش های عدیده ای ایجاد می شود.
رئیس قوه قضاییه گفت: در دستگاه قضایی و به طور 
باید  قضا،  دستگاه  انسانی  منابع  معاونت  در  ویژه 
بسترهای رشد و تعالی قضات در همه عرصه ها و ابعاد، 
اعم از ابعاد معنوی و مادی و علمی را فراهم آوریم 
از  ما  قاضی  که  کنیم  مقدمات  تمهید  گونه ای  به  و 
آسیب هایی که ممکن است دامنگیر او شود، مصون 

بماند.
رئیس دستگاه قضا تصریح کرد: بدون تردید دام های 
شیطان و شیطان صفتان و توطئه چینی افرادِ ظالم 
منصب  عهده دارِ  شخصِ  برای  مُتجاسر  و  جائر  و 
احیای  و  عدل  و  قسط  اقامه  هدفش  که  قضاوت 
است،  مظلومان  و  مردم  حقوق  استیفای  و  حق 
خودِ  جهت،  همین  به  است؛  گسترده تر  و  بیشتر 
شما که عهده دارِ منصب قضاوت خواهید شد، باید 
کنید  مواظبت  و  مراقبت  بسیار  مختلف  جهات  از 
برداشتید،  خطا  به  را  گامی  خدای ناکرده  اگر  و 
اجازه ندهید که در  بلافاصله جبران مافات کنید و 

دَرّه فروغلتید. ما نیز موظف و مکلّف به صیانت و 
با  از شما هستیم؛ صیانت و حفاظتی که  حفاظت 

هدف جلوگیری از لغزش شما است، نه مچ گیری.
قاضی القضات خطاب به قضات افزود: خودِ شما که 
عهده دارِ منصب قضاوت می شوید باید در حوزه امور 
نشان  از خود  بالایی  هوشیاری  و  ذکاوت  صیانتی، 
دهید؛ ممکن است در مکانی که دعوت می شوید و 
یا امتیازی که از سوی فردی به شما تعلق می گیرد، 
دامی پهن باشد و فردِ دعوت کننده یا امتیازدهنده، 
الی سه سال  دو  فی المثل  بلکه  زمان حال،  در  نه 
بعد، بواسطه آن دعوت و آن امتیاز، از شما توقعی را 
داشته باشد؛ توجه کنید که اموری ممکن است برای 
دیگران مُباح باشد اما برای ما نه. در حوزه فعالیت در 

فضای مجازی نیز باید به شدت مراقبت کرد.
رئیس عدلیه گفت: معاونت منابع انسانی قوه قضاییه 
با همکاری سایر بخش های ذی صلاح در دستگاه قضا 
باید به گونه ای اتخاذ تدبیر و تمهید مقدمات کند که 
سرمایه  گرانبهاترین  که  ما  قاضی  عزت  و  کرامت 
دستگاه قضایی است، تحت هیچ شرایطی مخدوش 
و مَلکوک نشود؛ اگر ما در قوه قضائیه کرامت قاضیِ 
خود را حفظ نکنیم، چگونه توقع کنیم که دیگران 

از بیرون، این کرامت را پاس بدارند.
دانش های  با  باید  قضاوت  اصول  بر  علاوه  قضات 

مرتبط به حوزه کاری خود آشنا باشند
قاضی القضات افزود: پس از صیانت از قاضی و تلاش 
برای حفظ کرامت او، تمام تمرکز ما باید معطوف 
بر این باشد که قاضی و کارمند ما کمترین دغدغه 
را نسبت به پیشبرد امور زندگی خود نداشته باشد. 
آموزش های  ارائه  بر  متمرکز  باید  بعد  مرحله  در 
به روز به قضات و کارکنان باشیم؛ بدون تردید قاضی 
به مبانی و اصول کار  اشراف  بر تسلط و  ما علاوه 
سایر  به  نسبت  باید  حوزه،  این  قوانین  و  قضاوت 
با  مرتبط  انحاء  از  نحوی  به  که  علومی  و  دانش ها 
حیطه کاری اش می باشد، آشنایی و شناخت داشته 
باشد، تا بتواند آرای متقن صادر کند. شما نیز که 
عهده دارِ منصب قضاوت خواهید شد همت کنید و 
پیوسته بر سطح دانش و معلومات خود بیفزایید و 
مباحث و مقولاتی را که نمی دانید، سؤال کنید و از 

سؤال کردن نهراسید.
محسنی اژه ای گفت: قاضی نباید از مشورت کردن 
با صاحبنظران و اهل فن، اجتناب و احِتراز داشته 
قاضی  استقلال  با  منافاتی  کردن  مشورت  باشد؛ 
قانون  یک  از  متفاوتی  برداشت های  گاهی  ندارد؛ 
یا مقرره وجود دارد؛ گاهی در تشخیص موضوع و 
تطبیق مصادیق اختلاف نظر وجود دارد؛ از این رو 
یک قاضی به منظور رفع شبهات و برای صدور آرای 
متقن و نزدیک به حق، باید مشورت کند و در نهایت 

تصمیم مقتضی را خود اتخاذ کند.
بر  علاوه  قاضی  داشت:  اظهار  قضاییه  قوه  رئیس 
با  و  باشد  مجهز  نیز  بردباری  و  حِلم  به  باید  علم، 
سعه صدر با اصحاب پرونده و طرفین دعوی مواجه 
شود؛ این احتمال بسیار وجود دارد که فردی که در 
مقابل قاضی می ایستد، درصدد وارونه نمایی حقیقت 
تعَجیل  قاضی،  چنانچه  اینجا  در  باشد؛  واقعیت  و 
آنگاه  نباشد،  بهره مند  سعه صدر  از  و  باشد  داشته 

کشف حقیقت برای او دشوار می شود.
در  فردی  گاهی  کرد:  تصریح  قضا  دستگاه  رئیس 
محضر دادگاه در مقابل قاضی می ایستد که از سواد 
حقوقی برخوردار نیست و وسع مالی برای گرفتن 
و  مافی الضمیر  نمی تواند  بنابراین  ندارد؛  نیز  وکیل 
در  کند؛  عرضه  قاضی  به  را  خود  مطلب  و  منظور 
اینجا شاید لازم باشد که قاضی وقت بیشتری را به 
البته این یک اصل است  آن فرد اختصاص دهد ؛ 
که فرد نباید در دادگاه از چهارچوب موضوع پرونده 
خارج شود. گاهی نیز فردی که به علم حقوق آشنا 
نیست و وکیل نیز ندارد و یا وکیلش به وظیفه اش 
آن  در  حقوقی  قواعد  که  را  مکتوبی  نکرده،  عمل 
اگر  اینجا  ارائه می دهد، در  قاضی  به  رعایت نشده 
قاضی به مردود کردن آن مکتوب و دست نوشته ی 
غیرحقوقی مباردت ورزد، شاید نارضایتی در آن فرد 

ایجاد شود و یا خدای ناکرده حقی تضییع شود.
رئیس عدلیه گفت: ممکن است شما که در آستانه 
ورود به منصب قضاوت هستید، پیش خود بگویید 
که این سخنان رئیس قوه قضائیه، توصیه هایی پیش 
به  من  که  باشید  داشته  توجه  اما  است؛  افتاده  پا 
استنادِ تجربه بیش از ۴۰ ساله خود در قوه قضاییه 
که  موضوعات  همین  از  ما  که  می گویم  شما  به 
ممکن است پیش پاافتاده تلقی شوند بعضاً لطمه ها 

خورده ایم.
ادامه اظهار داشت: قضات ما اگر  قاضی القضات در 
چهارچوب  در  باید  کنند  عمل  عدل  به  بخواهند 
قانون، اتخاذ تصمیم و تدبیر و رأی کنند؛ وقتی رأی 
ما در  به معنای آن است که  دارد،  قانونی  مستند 

صدور حکم و رأی خود حجت داریم.

رئیس قوه قضاییه در نشست با معلمان نمونه سراسر کشور:

حریم خصوصی دانش آموزان، معلمان و فرهنگیان حفظ شود
خبر

قالیباف: استفاده از فناوری های جدید منجر 
به توانمندسازی هلال احمر خواهد شد

 رییس مجلس شورای اسلامی استفاده از فناوری های جدید 
سخت افزاری و نرم افزاری را سبب توانمندسازی سازمان هلال 
و  است  مردمی  کاملا  سازمان  این  گفت:  و  کرد  عنوان  احمر 
توجه به فناوری های اجتماعی در کنار فناوری های دیگر، بسیار 

کلیدی است.
 محمدباقرقالیباف  در همایش روز جهانی هلال احمر و صلیب 
که خشونت،  مقدس  دفاع  دوران  در  احمر  گفت: هلال  سرخ 
جنگ و دوری از خانواده بود، رشادت های بیشماری انجام داد 
و من از نزدیک شاهد این رشادت ها بودم. حتی برخی از این 
عزیزان مفقود شدند و مشخص نبود که این عزیزان به درجه 

شهادت رسیدند و پیکر آنها کجاست.
رییس مجلس شورای اسلامی افزود: همکاری با صلیب سرخ 
جهانی، درمان، مجاهدت در راه کمک به مردم و خدمات رسانی 
به رزمندگان در دوران جنگ و اکنون به مردم در شرایط خاص 
از جمله خدمات نیروهای هلال احمر است که نباید از یاد و نام 

آنها غفلت کنیم و باید به وظایف خود آشنا شویم.
حضرت  امیرالمومنان  حضرت  سخنان  از  بخشی  بیان  با  وی 
علی)ع( در نهج البلاغه، تصریح کرد: مولا علی )ع( می فرمایند 
که اگر قرار است خدمتی و کاری پایدار بماند باید سه ویژگی 
زمانی  تا  اینکه کوچک شمردن خدمت  نخست  باشد.  آن  در 
که خداوند آن را بزرگ کند و پنهان داشتن آن تا زمانی که 
خداوند آن را آشکار کند و شتاب در برآورد حاجت، حاجتمند 
تا زمانی که برای ما مسرت بخش شود. این سه ویژگی را باید 
سرلوحه کار خود قرار دهیم و این رویه طبق مکتب اهل بیت 

)ع( است.
رییس مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه نباید از ظرفیت 
کرد،  غفلت  پیشرفت  برای  امروز  افزاری  نرم  و  افزاری  سخت 
گفت: این سازمان کاملا مردمی است و توجه به فناوری های 
است.  کلیدی  بسیار  دیگر،  فناوری های  کنار  در  اجتماعی 
ظرفیت  از  بردن  بهره  با  شد  خواهد  سبب  رویه  این  که  چرا 
اجتماعی، سخت افزاری و نرم افزاری و نیروهای توانمند سبب 
توانمندسازی این سازمان و بیشترین خروجی برای کمک به 

افراد نیازمند خواهد شد.
قالیباف با بیان اینکه فردی پیش خداوند محبوب تر از دیگران 
است که بیشترین منفعت را به مردم برساند، خاطرنشان کرد: 
بدون شک در سازمان هلال احمر عزیزانی هستند که با این 
را  عزیزان  این  کار  وقتی  می دهند.  انجام  را  خود  کار  روحیه 
می بینیم که بدون چشم داشت و داوطلبانه زحمت می کشند، 
نمادی برای سایر سازمان ها هستید و امیدواریم ما هم توفیق 
پیدا کنیم که در مجلس شورای اسلامی زحمات این عزیزان را 
در بودجه سالیانه و برنامه هفتم توسعه مورد توجه قرار دهیم.

قانون تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار به رانت های صنفی 
پایان داد

یازدهم  مجلس  اینکه  بیان  با  اسلامی  شورای  مجلس  رییس 
کارنامه درخشانی در حوزه حمایت از تولید و اشتغال دارد و 
قوانین مهمی در این باره به تصویب رسیده است، گفت: قانون 
تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار به دوران تاریک رانت های 

صنفی پایان داد.
اسلامی  شورای  مجلس  علنی  جلسه  در  قالیباف  محمدباقر 
استاد  انقلاب  معلم  شهادت  سالروز  فرارسیدن  گرامیداشت  با 
مطهری و روز معلم و تبریک روز معلم به تمام فرهنگیان گفت: 
شهید مطهری پاره تن و حاصل عمر امام راحل و صدای بلند 

عقلانیت اسلامی بود.
افزود: ایشان عمر شریف خود  رییس مجلس شورای اسلامی 
را صرف مبارزه سرسختانه با انحرافات کرد و به همین جهت 

همواره مورد بغض و نفرت متحجران و غرب زندگان بود.
انقلاب اسلامی،  وی تصریح کرد: جوانان و نوجوانان دلباخته 
اندیشه بلند مطهری را که جوهره امام است، چراغ راه خود قرار 
دهند تا اساتید خود خوانده و درس نخوانده به اسم اسلام و 

انقلاب راهزن فکر و عمل آنها نشوند.
قالیباف ادامه داد: مطهری زنده است چرا که اندیشه مطهری 

همچنان راه گشا و درس آموز است.
قانون  تصویب  به  مفتخر  یازدهم  مجلس  کرد:  اضافه  با  وی 
رتبه بندی معلمان و پیگیری مستمر تا اجرای کامل آن است. 
همچنین در برنامه هفتم توسعه نیز احکام بسیار مهمی برای 
رضایت  افزایش  مدارس،  پرورشی  و  آموزشی  کیفیت  ارتقای 
شغلی معلمان، اصلاح نظام تربیت معلم و ارزیابی عملکرد به 
تحول  می تواند  درست  اجرای  صورت  در  که  رسیده  تصویب 

جدی در وضعیت تربیتی نظام آموزش و پرورش ایجاد کند.
رییس مجلس شورای اسلامی با تبریک روز جهانی کار و کارگر 
به تمام کارگران یادآورشد: مجلس یازدهم کارنامه درخشانی 
تولید و اشتغال دارد و قوانین مهمی در  از  در حوزه حمایت 
این باره به تصویب رسیده که مهم ترین اقدام در این حوزه رفع 
انحصار از مجوزهای کسب و کار و شکستن قلم های طلایی با 
تصویب قانون تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار بود که به 

دوران تاریک رانت های صنفی پایان داد.
قالیباف تصویب قانون جهش تولید دانش بنیان را سبب پایان 
زیست  نیازهای  از  قانون گذاری  نظام  ماندن  عقب  به   دادن 
بوم فناوری کشور دانست و عنوان کرد: به گفته معاون علمی 
تولید  تولید جهش  قانون  اجرای  ریاست جمهوری  فناوری  و 
صرفه جویی  دلار  میلیارد   ۱.۳ به  منجر  تاکنون  بنیان  دانش 

ارزی شده است.
وی با بیان اینکه رهبر معظم انقلاب قانون جهش تولید دانش 
یازدهم  مجلس  مصوب  راهبردی  قانون  سه  از  یکی  را  بنیان 
قانون  و  فکری  مالکیت  قانون  تصویب  کرد:  تصریح  دانستند، 
و  گازی  میعانات  و  نفت خام  پایین دستی  از صنایع  حمایت 
معافیت های مالیاتی بر کسب و کارهای خرد و تصویب قانون 
مالیات بر سوداگری برای هزینه دار کردن فعالیت های اقتصادی 
غیرمولد و در نهایت اختصاص منابع تبصره ۱۸ بودجه برای 
ریل گذاری  عناصر  دیگر  از  استان ها  خود  به  اشتغال  ایجاد 

مجلس در موضوع تولید و اشتغال است.
دقیق،  و  درست  اجرای  صورت  در  کرد:  خاطرنشان  قالیباف 
این قوانین به بهبود فضای کسب و کار در کشور و رونق تولید 

منجر می شود.
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اخبار

نیکبخت: مسیر تولید و سرمایه گذاری 
در بخش کشاورزی باید هموار باشد

 وزیر جهاد کشاورزی گفت: تولیدکننده باید به سمت 
باشد،  داشته  تولید  دغدغه  تنها  و  برود  تولید  جهش 
مانعی  هستند،  فعال  کشاورزی  بخش  در  که  آنهایی 
برای ادامه کار نداشته باشند و مسیر آنهایی که قصد 
تولید و سرمایه گذاری در بخش کشاورزی دارند باید 

هموار شود.
 محمدعلی نیکبخت  در حاشیه سفر استانی رییس 
جمهور و اعضای هیات دولت به قم در بازدید از پروژه 
های کشاورزی این استان افزود: در سال جهش تولید 
جهاد  وزارت  برنامه  داریم،  قرار  مردم  مشارکت  با 
تهیه  مردم  مشارکت  با  تولید  برای جهش  کشاورزی 
فعال تر  را  تولید  جهش  در  مردم  نقش  و  است  شده 
کردیم تا آنچه مدنظر رهبر معظم انقلاب است محقق 

شود.
وی در ادامه گفت: به همراه معاونان در این سفر حضور 
را  دامداری  و  کشاورزی  بخش  مشکلات  تا  داشتیم 
به صورت میدانی رصد، پیگیری و حل کنیم، سفرهای 
استانی فرصت مناسبی برای مشاهده مشکلات و حل 

آنها است.
نیکبخت اضافه کرد: قم دارای ظرفیت های کشاورزی 
دیده  میدانی مشکلاتی  بازدیدهای  در  و  است  خوبی 
شد و برای حل آن ها برنامه ریزی صورت خواهد گرفت.

ادامه داد: پروژه های خوبی در قم در  وزیر کشاورزی 
حال انجام است که برخی از آنها در این سفر افتتاح 
بازدیدی  زاگرس،  هیدروپونیک  گلخانه  جمله  از  شد 
همچنین  داشتیم،  محمدی  گل  و  پسته  مزرعه  از 
جلسه در فرمانداری جعفریه ترتیب یافت که مشکلات 

کشاورزان و بهره برداران بیان شد.
وی گفت: محصولات زراعی گوناگونی در استان قم از 
جمله بخش جعفرآباد تولید می شود که مهم ترین آنها 
تولید گوشت است، این مساله فرصتی را ایجاد کرده 

کشاورزی در قم توسعه پیدا کند.
دغدغه  و  مشکلات  سفر  این  در  افزود:  نیکبخت 
کشاورزان و دامداران را شنیدیم، حل مشکلات بخش 
اگر  و  کرد  خواهیم  پیگیری  را  دامداری  و  کشاورزی 
لازم باشد مازاد تولید دامپروری را به  صورت تضمینی 

از دامداران این بخش خریداری می کنیم.
امنیت غذایی و معیشت مردم  وزیر جهاد کشاورزی: 

باید تامین باشد
سفر  در  را  جمهور  رییس  که  کشاورزی  جهاد  وزیر 
مشکلات  با  گفت:  است،  کرده  همراهی  قم  استانی 
بخش کشاورزی بیگانه نیستم به دلیل اینکه در تمام 
سطوح وزارت خانه حضور داشتم، می  دانم کار تولید، 
و  غذایی  امنیت  و  است  مهم  دامداری  و  کشاورزی 
تلاش  راه  این  در  و  باشد  تامین  باید  مردم  معیشت 

می کنیم.
فعالان  با  صمیمی  نشست  در  نیکبخت  محمدعلی 
شهرستان  فرمانداری  در  قم  استان  کشاورزی  بخش 
جعفرآباد افزود: تلاش می کنیم مشکلات را به حداقل 
هم  و  کنیم  برطرف  را  داخل  نیاز  هم  تا  برسانیم 

مشکلات حل شود.
وی در ادامه بیان کرد: بنده حتما مشکل قطعی برق 
را از وزیر نیرو پیگیری خواهم کرد و وزارت نیرو باید 
های  سازمان  با  کشاورزی  های  چاه  برق  قطع  برای 

جهاد کشاورزی هماهنگی کند.
در  آمادگی  این  اگر  کرد:  تصریح  همچنین  نیکبخت 
گوشت  که  باشد  داشته  وجود  جعفرآباد  شهرستان 
مازاد تولید شده در این منطقه توسط جهاد کشاورزی 
خریداری شود حتماً این کار را انجام می دهیم و نهاده 

دامی مدت دار نیز به آنها اختصاص خواهیم داد.
افتتاح مدرسه خیر ساز شهید حاج قاسم سلیمانی در 

شهر جعفرآباد 
سلیمانی  قاسم  حاج  شهید  سردار  ساز  خیر  مدرسه 
شهر جعفریه نیز امروز با حضور وزیر جهاد کشاورزی 

به همراه جمعی از مسوولان به بهره برداری رسید.
یک  کارگاه،  یک  درس،  کلاس   ۶ دارای  مدرسه  این 
هشت  هزینه  با  که  است  نمازخانه  یک  و  آزمایشگاه 
میلیارد تومان با زیربنای ۸۰۰ متر مربع به مساحت 

یک هزار و ۲۴۰ متر مربع ساخته شده است.
مسکن و بیمه تکمیلی کارکنان؛ اولویت وزارت جهاد 

کشاورزی است
 وزیر جهاد کشاورزی بر حل مشکلات رفاهی کارکنان 
این وزارتخانه در سراسر کشور »در اسرع وقت« تاکید 
کرد و گفت: حل مشکل مسکن و بیمه تکمیلی کارکنان 

باید در اولویت قرار گیرد.
محمدعلی نیکبخت در دیدار با معاون توسعه مدیریت 
و منابع این وزارتخانه، افزود: برای حل مشکل مسکن 
را  خانوار  هزینه های  درصد   ۴۰ حداقل  که  کارکنان 
شامل می شود، باید با جدیت و سرعت پیگیری و اقدام 

شود.
وزیر جهاد کشاورزی، با قدردانی از اقدامات این معاونت 
تصریح کرد: تلاش شود بیمه تکمیلی برای همه کارکنان 
وزارتخانه در سراسر کشور اجرایی و خدمات رسانی به 
حرمت  حفظ  و  ایثارگران  و  شهدا  معظم  خانواده های 

آنان در اولویت نخست قرار گیرد.
نیکبخت با تاکید بر این که، برای ارائه خدمات رفاهی به 
کارکنان وزارت جهادکشاورزی در هیچ نقطه ای از کشور 
»بن بستی« نداریم، گفت: ارائه خدمات باید از نظر کمی 

و کیفی توسعه یابد.
اجرای  وضعیت  آخرین  از  گزارشی  دیدار،  این  در 
ایثار، بودجه جاری  طرح های استخدامی، بیمه، کارت 
معاون  محمدی  هوشنگ  سوی  از  کارکنان  مسکن  و 
ارائه  توسعه مدیریت و منابع به وزیر جهاد کشاورزی 

شد.

 جلسه فوق العاده شورای عالی حمل و نقل، 
ایمنی و کاهش تلفات جاده ای پیش از ظهر 
امروز )سه شنبه( به ریاست معاون اول رییس 
جمهور و با موضوع تسریع در رسیدگی و رفع 

نقاط حادثه خیز جاده ها برگزار شد.
محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور در جلسه 
فوق العاده شورای عالی حمل و نقل، ایمنی و 
کاهش تلفات جاده ای که برگزار شد، رفع نقاط 
حادثه خیز و کاهش تلفات جاده ای را یکی از 
اولویت های کشور دانست و گفت:  مهمترین 
نقاط  رفع  برای  اگر  و  اما  گونه  هر  بدون  باید 
تلاش  ای  جاده  تلفات  کاهش  و  خیز  حادثه 
کنیم و منابع مرتبط با آن نیز باید از هر محل 
ممکن تامین شود چرا که حفظ سلامت و جان 
مردم از اهمیت ویژه ای برخوردار است و نمی 

توان از این موضوع مهم به سادگی عبور کرد.
هایی  استان  افزود:  رییس جمهور  اول  معاون 
که دارای بیشترین نقاط پرتصادف هستند باید 
های  ظرفیت  تمامی  بکارگیری  با  و  مجدانه 
خیز  حادثه  نقاط  این  رفع  به  نسبت  استان، 
گام بردارند و گزارش اقدامات صورت گرفته را 

بصورت مستمر ارائه دهند.
مخبر همچنین با اشاره به گزارش ارائه شده در 
جلسه مبنی بر وجود برخی موانع پیش روی 
واردات اتوبوس برون شهری،   بر لزوم رفع این 
را  تاکید و دستگاه های اجرایی ذیربط  موانع 
این  به حل  اسرع وقت نسبت  مکلف کرد در 

مشکلات اقدام کنند.
در  نیز  و شهرسازی  راه  وزیر  بذرپاش  مهرداد 
بین  های  هماهنگی  از  گزارشی  جلسه  این 
دستگاهی در جهت کاهش تصادفات و تلفات 
جاده ای ارائه کرد و گفت: با برنامه ریزی های 
سال  در  که  شود  می  بینی  پیش  انجام شده 
تلفات  کاهش  در  بهتری  جاری شاهد جهش 

جاده ای و میزان جانباختگان باشیم.
جلسه  این  در  نیز  فراجا  راهور  پلیس  رییس 
گزارشی از وضعیت تردد و تصادفات رانندگی 
کاهش  از  و  کرد  ارائه  نوروزی  سفرهای  و 
چشمگیر تعداد جانباختگان و حوادث رانندگی 
تلاش  نتیجه  دستاورد  این  گفت:  و  داد  خبر 
دولت،   پلیس و سایر بخش های مربوطه بوده 
و نشان از تمرکز جدی برای رفع نقاط حادثه 

خیز و اصلاح رفتار رانندگان دارد.
در این جلسه که وزیر امور اقتصادی و دارایی،   
رییس کل بانک مرکزی،   رییس کل گمرک 
و رییس کل بیمه مرکزی نیز حضور داشتند، 
مصوبات  اجرای  وضعیت  آخرین  از  گزارشی 
جلسه گذشته شورا ارائه شد و تصمیمات لازم 
برای رفع موانع پیش روی برخی مصوبات اتخاذ 

شد.
مخبر: ایران و عراق در مبادلات اقتصادی از ارز 

ملی خود استفاده کنند
اینکه  بر  تاکید  با  جمهور  رئیس  اول  معاون   
ایران و عراق باید در مبادلات اقتصادی از ارز 
روابط  کرد:  تصریح  کنند  استفاده  خود  ملی 
دوستانه،   عمیق و تاریخی دو کشور ایجاب می 
کند که در تبادلات تجاری و اقتصادی، به جای 
خود  ملی  پول  از  ثالث،  کشور  ارز  از  استفاده 

استفاده کنیم.
وزیر  الغریری  دیدار سلمان  در  مخبر   محمد 
و  توفیقات دولت  اینکه  بیان  با  عراق،  تجارت 
اسلامی  جمهوری  برای  همواره  عراق  ملت 
است  بوده  برخوردار  ای  ویژه  اهمیت  از  ایران 
اظهار امیدواری کرد روز به روز شاهد افزایش 

توفیقات و رفاه مردم دو کشور باشیم.
لازمه  همچنین  جمهور  رییس  اول  معاون 
را  عراق  و  ایران  اقتصادی  مناسبات  توسعه 
کشور  دو  خصوصی  بخش  همکاری  تسهیل 
دانست و افزود: بخش خصوصی ایران به دلیل 
وجود  همچنین  و  کشور  دو  صمیمانه  روابط 
انگیزه بالایی برای فعالیت در  عتبات عالیات، 
عراق دارند که لازم است کمیسیون همکاری 
های مشترک، موانع پیش روی توسعه مراودات 
تجاری فی مابین را شناسایی و نسبت به رفع 

این مشکلات اقدام کند.
در  باید  وعراق  ایران  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
استفاده  خود  ملی  ارز  از  اقتصادی  مبادلات 
عمیق  دوستانه،    روابط  کرد:  تصریح  کنند 
در  که  کند  می  ایجاب  کشور  دو  تاریخی  و 
تبادلات تجاری و اقتصادی، به جای استفاده از 
ارز کشور ثالث، از پول ملی خود استفاده کنیم.

مخبر در بخش دیگری از سخنان خود از وعده 
صادق و پاسخ محکم جمهوری اسلامی ایران 
به رژیم اشغالگر قدس بعنوان یک نقطه تاریخی 
آمریکا  هیمنه  امروز  داشت:  اظهار  و  کرد  یاد 
کاملا  مقاومت  محور  ایستادگی  با  اسرائیل  و 
در هم شکسته و علی رغم اینکه آنها تمامی 
امکانات خود را بسیج کرده اند نتوانسته اند به 
به همین دلیل  پیدا کنند  اهداف خود دست 

به کشتار زنان و کودکان در غزه روی آوردند.
را  ایران  دیدار  این  در  نیز  عراق  تجارت  وزیر 
سرزمین تاریخ،   تمدن و اندیشه توصیف کرد و 

گفت: بغداد به دنبال تقویت جدی در مناسبات 
تجاری با تهران است و این موضوعی است که 
نخست وزیر عراق نیز آن را بعنوان یک اولویت 

دنبال می کند.
سلمان الغریری وزیر تجارت عراق با اشاره به 
وجود کالاها و محصولات ایرانی در عراق خاطر 
کالاهای  برای  خوبی  بازار  عراق  کرد:  نشان 
ایرانی است و ما همواره خواهان تقویت واردات 

محصولات ایرانی به عراق هستیم.
از  یکی  عنوان  به  ایران  از  عراق  تجارت  وزیر 
مهمترین شرکای تجاری خود یاد کرد و افزود: 
بعنوان وزیر تجارت عراق و رییس طرف عراقی 
کشور  دو  مشترک  همکاری های  کمیسیون 
آمادگی دارم موانع و مشکلات پیش روی تجار 
ایرانی را برای توسعه فعالیت های خود در عراق 

مرتفع کنم.
تشکیل  پتروشیمی  صنعت  توسعه  قرارگاه 

می شود
بر  علاوه  گفت:  رییس جمهور  اول  معاون   
مشکلات  و  مسائل  رفع  قرارگاه  تشکیل 
پتروشیمی، یک قرارگاه توسعه این صنعت با 
سه برنامه کوتاه مدت، میان مدت و بلند مدت 
برای جهش تولید در بخش پتروشیمی برنامه 

ریزی و ایجاد شود.
 محمد مخبر نشست معاون اول رییس جمهور 
شنبه  سه  روز  پتروشیمی  صنعت  فعالان  با 
برگزار و مقرر شد قرارگاه حل و پیگیری مسائل 
همچنین  و  پتروشیمی  صنعت  مشکلات  و 

قرارگاه توسعه این صنعت تشکیل شود.
مخبر در نشست فعالان صنعت پتروشیمی با 
اشاره به تعامل و رابطه خوب و سازنده دولت 
تاکید  پتروشیمی  صنعت  فعالین  و  سیزدهم 
کرد: باید انتظارات دو طرفه دولت و پتروشیمی 
برآورده شود که در این راستا قرارگاه پیگیری 
مسائل و مشکلات صنعت پتروشیمی در حوزه 

معاون اول رییس جمهور ایجاد خواهد شد.
کرد: علاوه  تصریح  رییس جمهور  اول  معاون 
مشکلات  و  مسائل  رفع  قرارگاه  تشکیل  بر 
با  این صنعت  توسعه  قرارگاه  پتروشیمی یک 
سه برنامه کوتاه مدت، میان مدت و بلند مدت 
برای جهش تولید در بخش پتروشیمی برنامه 

ریزی و ایجاد شود.
وی ادامه داد: باید طرح های کوتاه مدت ظرف 
یک ماه آینده جمع آوری شود و برنامه ریزی 
و  طرح ها  از  برداری  بهره  برای  لازم  اقدام  و 
جاری  سال  در  پتروشیمی  بزرگ  پروژه های 
منظم  جلسات  در  همچنین  و  شود  نهایی 
قرارگاه توسعه برنامه ریزی میان مدت سه ساله 
با جمع بندی دستگاههای مربوطه در راستای 
تسهیل امور و رفع موانع بصورت مستمر دنبال 
خواهد شد و اقدامات بلند مدت نیز با توجه به 

مزیت های کشور در این قرارگاه تدوین شود.
معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه نفت، 
کشور  مزیتهای جدی  جزو  پتروشیمی  و  گاز 
است، خاطرنشان کرد: تاکنون سرمایه گذاری 
نشده  انجام  پتروشیمی  و  گاز  زمینه  در  لازم 
است و نتوانسته ایم در صادرات گاز در جهان 
انتظار می رود در سال جاری  و  باشیم  پیشرو 
مشارکت  حل  راه  و  تولید  جهش  راهبرد  با 
مردمی و همچنین اعتماد بازار سرمایه، فعالان 
اقتصادی و مردم به صنعت بزرگ پتروشیمی 
در راستای جهش تولید، شاهد عملکرد بیش 

از گذشته این بخش در اقتصاد کشور باشیم.
آب  و  انرژی،  برق  تامین  ضرورت  بر  مخبر 
انرژی های  بر  تکیه  با  پتروشیمی ها  نیاز  مورد 
تجدیدپذیر و همچنین طرحهای شیرین سازی 

آب توسط شرکتهای پتروشیمی تاکید کرد.
معاون اول رییس جمهور تعاملات و دیپلماسی 
بسیار  فرصتی  را  سیزدهم  دولت  المللی  بین 

خارجی  گذاری  سرمایه  جذب  برای  مناسب 
خارجی  سرمایه  جذب  کرد:  تاکید  و  عنوان 
شرکت های  اولویت  در  باید  سرمایه  بازار  و 
اینکه  به  توجه  با  و  گیرد  قرار  پتروشیمی 
توسعه زنجیره پایین دستی یکی از مهمترین 
است،  خصوصی  بخش  مشارکت  ظرفیتهای 
شرکت های  کار  دستور  در  دارد  ضرورت 
و  حضور  زمینه های  تا  گیرد  قرار  پتروشیمی 
فعالیت مردم در این بخش از اقتصاد کشور با 
بانکی و شرکت های  کمک دولت، تسهیلات 

پتروشیمی فراهم شود.
از  جلوگیری  لزوم  به  اشاره  با  پایان  در  وی 
راه  بر  پتروشیمی  صنایع  در  فروشی  خام 
در  بنزین  به  متانول  تبدیل  طرحهای  اندازی 

پتروشیمی ها تاکید کرد.
همچنین در ابتدای این جلسه احمد مهدوی 
ابهری دبیرکل انجمن صنفی کارفرمایی صنعت 
پتروشیمی گزارشی در خصوص نقش شرکت 
های پتروشیمی در شاخص های کلان اقتصاد 
 ۵۲,۶ فروش  قابل  تولید  که  کرد  ارائه  ملی 
سال  در  پتروشیمی  محصولات  تنی  میلیون 
۱۴۰۲، اشتغال زایی مستقیم ۱۴۳ هزار نفری 
و یک میلیون نفری در صنایع تکمیلی، رشد 
 ۲۸.۵ از  پتروشیمی  صنعت  محصولات  تولید 
برنامه  در  درصد   ۴۰.۶ به  سوم  برنامه  درصد 
ششم و افزایش صادرات محصولات پتروشیمی 
از ۶۷ میلیون تن بین سالهای ۹۷ تا ۹۹ به ۸۲ 

میلیون تن در دولت سیزدهم ارائه کرد.
همچنین طبق این گزارش ۵۶ طرح در دست 
با میانگین وزنی  برنامه هفتم توسعه  اجرا در 
پیشرفت فیزیکی ۴۴ درصد و ظرفیت اسمی 
۳۵ میلیون تنی عملیاتی خواهد شد که ۱۰ 
طرح بزرگ پتروشیمی در سال جاری به بهره 

برداری خواهد رسید.
در این جلسه همچنین مدیران عامل شرکت ها 
و هلدینگ های پتروشیمی درباره راه حل های 
تداوم  در  این صنعت  و مسائل  رفع مشکلات 
توسعه صنایع و رشد تولید به بحث و تبادل 

نظر پرداختند.
امور  بهبود  برای  سازنده  پیشنهادات  از  دولت 

استقبال می کند
اعضای  دیدار  در  رئیس جمهور  اول  معاون   
وجود  گفت:  مجلس،  اقتصادی  کمیسیون 
درباره  آراء  تضارب  و  متفاوت  دیدگاههای 
مدیریت اقتصادی و سیاستهای ارزی طبیعی 
پیشنهاد  هر  از  دولت  باره  این  در  و  است 
بهبود  برای  سازنده ای  و  کارشناسی  اجرایی، 

امور استقبال می کند.
شورای  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  اعضای 
اول  با محمد مخبر معاون  اسلامی در جلسه 
رئیس جمهور سیاست های اقتصادی و ارزی و 
راهکارهای پیشنهادی برای ارتقای ارزش پول 

ملی کشور مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
اهمیت  بر  تأکید  با  جلسه  این  در  مخبر 
پیشنهادات کارشناسی در راستای حل مسائل 
کرد:  تصریح  کشور،  پیشرفت  و  اقتصادی 
وجود دیدگاههای متفاوت و تضارب آراء برای 
کشور  ارزی  سیاستهای  و  اقتصادی  مدیریت 
امری طبیعی است و در این خصوص دولت از 
هر پیشنهاد اجرایی، کارشناسی و سازنده ای از 
سوی مجلس برای بهبود امور استقبال می کند.

کمیسیون  اعضای  و  رئیس  جلسه  این  در 
اقتصادی مجلس نیز ضمن قدردانی از برگزاری 
نمایندگان  با  دولت  همراهی  و  جلسه  این 
کمیسیون  های  بررسی  از  گزارشی  مجلس، 
اقتصادی  سیاست های  درخصوص  اقتصادی 
اعضای  ادامه  در  و  داده  ارائه  کشور  ارزی  و 
پیشنهادات خود  و  نظرات  ارائه  به  کمیسیون 
برای ارتقای موضوعات ارزی کشور و حمایت 

از تولید پرداختند.
همچنین در این جلسه که سید محمد حسینی 
حضور  نیز  رئیس جمهور  مجلس  امور  معاون 
از  گزارشی  مرکزی  بانک  کل  رئیس  داشت، 
شاخص های اقتصاد کلان کشور و عملکرد این 
نهاد اقتصادی برای مدیریت موثر در بازار ارز و 

حفظ ارزش پول ملی پرداخت.
جلسه  این  پایان  در  گزارش،  این  براساس 
خصوص  در  شده  ارائه  پیشنهادات  شد  مقرر 
سیاست های ارزی متناسب با اقتضائات اجرایی 
مورد توجه مسئولان دستگاه های ذیربط قرار 

گیرد.
پشتیبانی  نشر  صنعت  از  جانبه  همه  دولت 

می کند
برخی  به  اشاره  با  جمهور  رئیس  اول  معاون 
از جمله تسهیلات مورد  از مسائل حوزه نشر 
را  نیاز  مورد  امکانات  فرهنگ  وزیر  نیاز گفت: 
مرتبا دنبال و دولت هم تمام و کمال پشتیبانی 

می کند. 
نمایشگاه  از  بازدید  حاشیه  در  مخبر  محمد 
خبرنگاران  با  وگو  گفت  در  تهران  کتاب 
اظهارکرد: شاید یکی از اساسی ترین مشکلات 
نشر به طور عام بحث کاغذ باشد. خوشبختانه 
از ابتدای دولت، آقای وزیر، وقت بسیار موثری 
روی این قضیه گذاشت. دولت اهتمام داشت و 
ما بخش نسبتا خوبی از مشکلات کاغذ را حل 

کردیم اما هنوز تماما حل نشده است.
امیدواریم کارخانجاتی که در حال  افزود:  وی 
احداث است کشور را از حیث کاغذ از همه ابعاد 
این  تا  بگیرد  نتیجه فوری تری  نیاز کند،  بی 
قضیه سامان پیدا کند و مشکل کاغذ به طور 
کامل حل شود. البته با واردات هم تا کنون به 

حل مشکل کاغذ کمک کرده است.
مخبر گفت: برخی از مشکلات بحث نشر مانند 
تسهیلاتی که نیاز دارند، امکاناتی که نیاز دارند 
دنبال می کند.  وزیر  آقای  را هم مرتب  اینها 
کند.  می  پشتیبانی  کمال  و  تمام  هم  دولت 
امروز هم جلسه ای داریم. در کارگروه نشر این 

مساله را دنبال می کنیم.
معاون اول رییس جمهور با اشاره به برخی از 
موضوعات حوزه نشر از جمله تسهیلات مورد 
را  نیاز  مورد  امکانات  فرهنگ  وزیر  نیاز گفت: 
مرتبا دنبال و دولت هم تمام و کمال پشتیبانی 

می کند.
مخبر در خصوص مهمان ویژه نمایشگاه امسال 
و پیام این امر در نمایشگاه کتاب گفت: آینده 
منطقه در اختیار محور مقاومت است. به زودی 
ها  صحنه  همه  در  را  مقاومت  محور  انشالله 

خواهیم دید.
وی تاکید کرد: الحمدالله سال به سال نمایشگاه 
می  برگزار  تری  یافته  تکامل  وضعیت  یک  با 
شود. هم تعداد شرکت کنندگان و هم تعداد 
بازدیدکنندگان. تالیفات و آثار خیلی خوبی هم 
در همه زمینه ها انجام می شود. همانگونه که 
نگاه می کردم انصافا حرکت رو جلو را در تمام 

بخش ها شاهدیم.
امروز سه،  رئیس جمهوری گفت:  اول  معاون 
چهار کتاب هم خریدم. برای بچه ها نگرفتم 
خودمان  غرفه  نرفتم.  را  ها  بچه  غرفه  چون 
که  کتابی  آخرین  گرفتم.  کتاب  و  رفتیم  را 
مرحوم  درباره  تصادف  حسب  بر  خوانده ام 

سیدمهدی قوام بود.
برای  کتاب  خرید  یارانه  خصوص  در  مخبر 
پرداخت  ها  یارانه  گفت:  هم  دولت  کارمندان 
شده است. غیر از بحث هنرمندان برای مردم 
عادی هم تا دو میلیون نفر یارانه پرداخت می 
شود. وی در خصوص کنترل اقلام صنعت چاپ 
و تصمیمات ویژه گفت: حتما تصمیمات ویژه 

داریم.

نقاط حادثه خیر استان های پرتصادف رفع شود/ 
کاهش تلفات جاده ای اولویت  کشور است

اخبار

سلاجقه: دولت سیزدهم در حوزه دیپلماسی 

محیط زیست بسیار موفق عمل کرده  است

 معاون رییس جمهور و رییس سازمان حفاظت محیط 
زیست با بیان اینکه دولت سیزدهم در زمینه دیپلماسی 
محیط زیست بسیار موفق عمل کرده است، گفت: اگر 
با زبان محیط زیست با جهان سخن بگوییم می توانیم 

ایده ها و افکار خودمان را صادر کنیم.
  علی سلاجقه در جلسه هم اندیشی با استادان و نخبگان 
زیست  تشکل های  و  فعالان  دانشگاهی،  و  حوزوی 
محیطی استان قم افزود: در آینده ای نزدیک همایشی 
اسلامی  زیست  محیط  حکمرانی  موضوع  با  بین المللی 
برگزار خواهیم کرد، همچنین ما در حال رایزنی با دیگر 
کشورها در حوزه های مختلف آب و گرد و غبار هستیم.

وی در ادامه با اشاره به ضرورت مشارکت همگانی در امر 
محیط زیست افزود: در این زمینه بیش از ۲ هزار خانه 
محیط زیست در کشور ایجاد شده و سمن های محیط 
زیست نیز کاملا فعال شده اند و سیاست ما مدیریت و 
همکاری این تشکل ها است و بارها درخواست کرده ایم 
جامعه  در  مؤثر  افراد  دیگر  و  بسیجیان  و  روحانیان  تا 

تشکل های زیست محیطی تشکیل دهند.
رییس سازمان محیط زیست با تاکید بر ضرورت توجه به 
مدیریت منابع کشور تصریح کرد: متاسفانه ما در زمینه 
محیط زیست مبتنی بر کلید واژه های خودمان حرکت 
نکردیم، بلکه بر اساس خط  کش هایی که غرب برای ما 
انقلابی به  اما در دولت  گذاشته است، گام برمی داریم، 
دنبال معرفی کلید واژه هایی مبتنی بر فرهنگ بومی و 
فقه اسلامی به جهان هستیم تا مسائل زیست محیطی 
و راه حل های آن را به عنوان الگویی کاربردی و نه به 

عنوان یک گفتمان لوکس و زینتی معرفی کنیم.
سلاجقه به وضعیت محیط زیست استان قم نیز اشاره 
کرد و گفت: با توجه به جایگاه شهر مقدس قم در جهان 
با  باید به مباحث زیست محیطی در این خطه  اسلام، 

نگاه بین المللی نگریسته شود.
وی با اشاره به ضرورت اخذ ارزیابی های زیست  محیطی 
حل  بر  جمهور  رئیس  تاکید  و  ها  پروژه  انجام  برای 
مشکلات زیست محیطی کشور و نظارت دقیق بر آنها، 
خاطرنشان کرد: در مسأله شرکت های دانش بنیان در 
در  باید  قم  استان  دانشگاه های  زیست،  محیط  حوزه 
باشند، زیرا  این زمینه محور  کنار حوزه های علمیه در 
آموزه های دینی ما در زمینه محیط زیست جامع است 
نظر  در  بدون  محیطی  زیست  مباحث  هم  طرفی  از  و 
خوبی  پیشرفت  نمی تواند  بنیان  دانش  مباحث  گرفتن 

داشته باشد.
تالاب های قم ظرفیت بسیار ارزشمندی در مرکز کشور 

است
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست با اشاره با اهمیت 
لحاظ  به  استان  این  تالاب های  گفت:  قم  تالاب های 
مرکز  در  ارزشمندی  بسیار  ظرفیت  محیطی  زیست 

کشور است.
رئیس  استانی  دور دوم سفر  در جریان  علی سلاجقه    
جمهور و هیات دولت به قم،  در بازدید از تالاب حوض 
سلطان اظهار کرد:  این تالاب به لحاظ زیست محیطی و 
نقش بسیار مهم در کنترل کانون های گرد و غبار دارای 

جایگاه ویژه ای در مرکز کشور است.
زیست  مشکلات  رفع  بر  دولت  اهتمام  به  اشاره  با  وی 
زیست  حقابه های  تخصیص  نمک،  دریاچه  محیطی 
محیطی استان قم و اقدامات مؤثر دیگر در این حوزه، 
اساس  بر  باید  ذیربط  اجرایی  دستگاه های  همه  گفت: 
وضعیت  بهبود  راستای  در  ابلاغی  تکالیف  و  وظایف 

تالاب ها اقدام کنند.
وی ظرفیت عظیم گردشگری در تالاب حوض سلطان 
را نیز مورد توجه قرار داد و گفت: این زیستگاه ها متعلق 
به همه مردم ایران است و باید آیین نامه مشخص برای 
منطقه  زیست  محیط  و  طبیعت  از  حراست  و  حفظ 

تدوین شود.
سلاجقه همچنین با حضور در پاسگاه محیط بانی حوض 
سلطان با جمعی از محیط بانان استان قم دیدار و پس 
از شنیدن درخواست ها و مشکلات آنان بر رسیدگی به 
نیازها و بهبود وضعیت معیشتی محیط بانان تأکید کرد.

تالاب حوض سلطان پهنه ای سفید رنگ به گستره ۳۷ 
هزار هکتار در شمال شهر قم است که در ضلع شرقی 
و در کیلومتر ۳۵ اتوبان قم ـ تهران قرار گرفته و از نظر 
از  اکوسیستم  و  گیری  شکل  شناختی،  زمین  ساختار 

تالاب های کم نظیر در کشور است.
این تالاب از کفه نمکی با حاشیه باتلاقی تشکیل شده 
از سرریز رودخانه های  به طور عمده  آبی آن  منابع  و 
ایام گرم  بوده و در  محلی و سفره های آب زیرزمینی 
سال نیز اگرچه دارای ظاهری به نسبت خشک و نمکی 

است، اما لایه های نمکی آن همواره مرطوب هستند.
تالاب حوض سلطان که از سال ۱۳۸۸ به منطقه شکار 
ممنوع ارتقاء سطح یافته است، به عنوان یک تالاب شور 
از اکوسیستم منحصر بفردی برخوردار بوده و  کویری، 
و  و ۱۴ گونه جانوری  از ۴۰ گونه گیاهی  بیش  دارای 
میکروارگانیسم های خاص دارای رکوردهای جهانی به 
عنوان  به  و  است  نمک  تحمل  و  زیستی  لحاظ شرایط 

یکی از جاذبه های توریستی قم بشمار می رود.
استان قم دارای ۶ تالاب فصلی و دائمی شامل »حوض 
نمک«،  »کوه  معصومه«،  »بهشت  »مره«،  سلطان«، 
»غدیر« و »دریاچه نمک« است که در مجموع با وسعت 
وسعت  از  درصد   ۱۰ حدود  هکتار،  هزار   ۱۰۰ حدود 
جغرافیایی استان را تشکیل داده و بر همین اساس یکی 
از تالابی ترین استان های کشور و دارای ظرفیت های 

عظیم زیست محیطی است.
این تالاب ها با توجه به شرایط ویژه اکولوژیکی و زمین 
پرندگان،  مهاجرت  مسیر  در  گرفتن  قرار  و  شناختی 

دارای گونه های غنی گیاهی و جانوری است.
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انرژی
خبر

افزایش جذابیت صنعت نیروگاهی 
کشور برای بخش خصوصی

مالی  قوانین  اصلاح  با  اینکه  بیان  با  نیرو  وزیر   
برق  تولید  حوزه  در  گذاری  سرمایه  برق،  صنعت 
افزود:  است،  شده  اقتصادی  خصوصی  بخش  برای 
نیروگاه های سراسر کشور می توانند برق تولیدی خود 
را با نرخ های جذاب در بورس انرژی به مشترکان به 

فروش برسانند.
مدیران  سراسری  همایش  در  محرابیان  اکبر  علی 
جامعه  به  معلم  روز  تبریک  با  کشور  نیروگاه های 
فرهنگیان و نیز تبریک روز کارگر به جامعه کارگری 
به خصوص کارگران صنعت آب و برق کشور، گفت: 
بار اصلی وظایف صنعت برق کشور بر عهده بخش 
نیروگاهی است و بر همین اساس لازم بود در قالب 
همایشی سراسری آخرین اقدام ها و برنامه های تولید 

برق نیروگاهی مورد بررسی و ارزیابی قرار بگیرد.
وی به توسعه سریع کشور در طول دهه های گذشته 
اشاره کرد و افزود: در دهه های گذشته با توجه به 
رشد خوب کشور در بخش های مختلف به ویژه بخش 
افزایش  شدت  به  برق  مصرف  برای  تقاضا  صنعت، 
یافت و همین روند توسعه ای باعث شد میان تولید و 

مصرف برق کشور فاصله معناداری ایجاد شود.
به صورت  اقتصاد کشور  محرابیان خاطرنشان کرد: 
در  و  است  شده  طرح ریزی  انرژی  پایه  بر  کلی 
مانند  فراوانی  انرژی بر  صنایع  گذشته  دهه های 
سیمان، آلومینیوم، فولاد، مس و در کنار آن بخش 
خانگی و تجاری رشد قابل توجهی داشتند که نتیجه 
همه این اتفاق افزایش بسیار زیاد نیاز مصرف برق 

در کشور بود.
افزایش  متفاوت  روندهای  به  اشاره  با  نیرو  وزیر 
دولت های  در  کشور  برق  نیروگاهی  تولید  ظرفیت 
گذشته افزود: در دولت های هفتم و هشتم ۶۰ درصد، 
در دولت های نهم و دهم ۶۸ درصد و در دولت های 
یازدهم و دوازدهم تنها ۲۳ درصد به ظرفیت تولید 

برق کشور نسبت به ابتدای هر دولت افزوده شد.
وی با بیان اینکه عملکرد ضعیف دولت گذشته در 
توسعه ظرفیت نیروگاهی سبب شد تا دولت سیزدهم 
در  زیادی  ناترازی  با  خود  کار  به  شروع  ابتدای  در 
صنعت برق رو به رو باشد، گفت: در ابتدای فعالیت 
پیش  ناترازی  جبران  یعنی  اساسی  اقدام  دو  باید 
آمده و مدیریت بار مصرف برق را در دستور کار قرار 

می گرفت.
افزایش بیش از ۸۵۰۰ مگاواتی ظرفیت تولید برق 

کشور
مجلس  به  تقدیمی  برنامه  به  اشاره  با  نیرو  وزیر 
شورای اسلامی گفت: با اتکا به توان داخلی و ظرفیت 
تاکنون  سیزدهم  دولت  ابتدای  از  کشور  نیروگاهی 
بیش از ۸۵۰۰ مگاوات به ظرفیت تولید برق کشور 
افزوده شده است که برای تحقق این مهم از اقدام 
های متفاوتی مانند ارتقای بازدهی نیروگاه ها، احداث 
نیروگاه جدید در بخش های تجدیدپذیر، حرارتی و 

برقابی استفاده شد.
وی با بیان اینکه اینکه در کنار اقدام برای افزایش 
ظرفیت تولید برق، در بخش مصرف نیز اقدام های 
داد:  ادامه  گرفت،  قرار  کار  دستور  در  گسترده ای 
سیاست وزارت نیرو تامین برق برای همه بخش ها 
راستا در  و در همین  است  نظام مصرف  بر  مبتنی 
دولت سیزدهم تلاش بر این است تا صنعت برق به 

صورت اقتصادی اداره شود.
محرابیان با تاکید بر اینکه در دو سال گذشته برق 
مورد نیاز بخش خانگی به صورت ۱۰۰ درصد تامین 
شد، افزود: در بخش صنعت نیز در ۴ ماهه گرم سال 
۱۴۰۲ نسبت به مدت مشابه سال ۱۴۰۰، بیست و 
پنج درصد انرژی برق بیشتری برای این بخش تامین 
شد و در همین بازه زمانی برای نخستین بار میزان 

تامین برق صنایع از بخش خانگی پیشی گرفت.
بی  کشور  در  برق  انرژی  ناترازی  دلیل  مهم ترین 

توجهی به اقتصاد انرژی است
برای  کافی  برق  تامین  کرد:  خاطرنشان  نیرو  وزیر 
نسبت  سال ۱۴۰۲  تابستان  در  مختلف  بخش های 
به سال ۱۴۰۰ در حالی رقم خورد که در تابستان 
افتاد  اتفاق  ۱۴۰۰ خاموشی های گسترده در کشور 
معتبر  منابع  اساس  بر  گذشته  سال  تابستان  نیز  و 
تاریخ  طول  در  زمین  کره  سال  گرم ترین  جهانی 

معرفی شد.
ناترازی  اینکه مهم ترین دلیل  به  اشاره  با  محرابیان 
انرژی  اقتصاد  به  توجهی  بی  کشور  در  برق  انرژی 
حلقه های  گذشته  دهه های  طول  در  افزود:  است، 
مصرفی انرژی با سرمایه گذاری های ویژه رشد زیادی 
نیروگاهی  بخش  در  بین  این  در  اما  کرده اند،  پیدا 
کشور که در واقع محرک بخش های مختلف صنعت 

است، سرمایه گذاری کافی صورت نگرفته است.
با  برق  صنعت  اقتصاد  اصلاح  لزوم  بر  تاکید  با  وی 
هدف رفع ناترازی ها گفت: سرمایه گذاری در بخش 
نیروگاهی باید به شیوه ای دنبال شود که فعالیت در 
کافی  جذابیت  از  بخش خصوصی  برای  عرصه  این 

برخوردار باشد.
محرابیان ادامه داد: نیروگاه های بخش خصوصی که 
در دو سال گذشته مجوز گرفته اند بر اساس قوانین 
جدید فعالیت خود را پیگیری می کنند و با توجه به 
نرخ های جذابی که مبتنی بر قانون برای مصرف بیش 
از الگوی بخش های مختلف در نظر گرفته شده است، 
نیروگاه ها می توانند برخلاف گذشته در این صنعت 

کسب سود داشته باشند.

وزیر نفت با اعلام اینکه در دولت سیزدهم 
نشدیم،  بزرگ  قدرت های  معطل  تنها  نه 
گفت:  کردیم،  تکیه  داخلی  توان  بر  بلکه 
در این دولت ۶۰ درصد به تولید نفت، ۵۴ 
از  بیش  گاز،  تولید  به  مکعب  متر  میلیون 
و۱۰  پالایشی  ظرفیت  به  بشکه  ۲۲۰هزار 
میلیون تن به تولید محصولات پتروشیمی 

افزوده شده است.
و  بیست  افتتاحیه  آیین  در  اوجی،  جواد   
گاز،  نفت،  بین المللی  نمایشگاه  هشتمین 
حضور  به  اشاره  با  پتروشیمی،  و  پالایش 
بین المللی  و  داخلی  شرکت کنندگان 
از  یکی  نمایشگاه که  این  در  اظهار داشت 
غرب  نمایشگاهی  رویدادهای  بزرگ ترین 
 ۲۵۰ و  داخلی  شرکت   ۱۷۰۰ است  آسیا 
مساحت  دارند.  حضور  خارجی  شرکت 
شرکت های  به  یافته  اختصاص  نمایشگاه 
هزار   ۵ به  مربع  متر  هزار   ۲ از  بین المللی 

متر مربع رسیده است.
از  سیزدهم  دولت  داد:  ادامه  نفت  وزیر 
خارجی  شرکت های  معطل  کار  ابتدای 
شهریور  از  پروژه ها  که  دیدید  و  نماند 
۱۴۰۰ چه وضعیتی داشت و الان به کجا 

رسیده است.
پروژه های  دولت  اولویت  گفت:  وی 
ارزش  که  بود  پروژه هایی  و  نیمه تمام 
تا  داشت.  تولید  و  صادرات  برای  افزوده 
 ۱۶.۵ ارزش  به  پروژه   ۷۹ گذشته،  پایان 
برای  و  رساندیم  اتمام  به  را  دلار  میلیارد 
 ۵۰ برای  پروژه  میلیارد   ۴۷.۵ نیز  آینده 
به  که  پروژه هایی  کرده ایم.  تعریف  پروژه 
اتمام رساندیم، پروژه هایی بود که یک دهه 

نیمه کاره مانده بود.
سیزدهم  دولت  در  کرد:  بیان  اوجی 
 ۵۴ نفت،  تولید  به  درصد   ۶۰ توانستیم 
 ۵۰ گاز،  تولید  به  مترمکعب  میلیون 
میلیون مترمکعب به ظرفیت پالایش گاز و 
۲۲۰ هزار بشکه نفت به ظرفیت فراورشی 
و ۱۰ میلیون تن به محصولات پتروشیمی 

اضافه کنیم.
پارس   ۱۱ فاز  توانستیم  افزود:  نفت  وزیر 
بهره برداری  به  سال   ۲۰ از  بعد  را  جنوبی 
متر  میلیون   ۱۲.۵ اکنون  هم  و  برسانیم 
می شود.  انجام  برداشت  آن  از  گاز  مکعب 
 ۳۰ عدد  این  دولت  پایان  تا  داریم  قصد 
سال های  در  و  برسد  مکعب  متر  میلیون 
بعد از آن به ۵۰ میلیون متر مکعب خواهد 

رسید.
پالایشگاه  قبل  دولت  در  کرد:  تصریح  وی 
آبادان را ضررده و غیراقتصادی می خواندند 
این  رایگان  حاضرند  که  می گفتند  و 
سرکار  با  اما  کنند،  واگذار  را  پالایشگاه 
از  پالایشگاه  این  سیزدهم  دولت  آمدن 
هم  و  رسید  سوددهی  به  بودن  ضررده 
از  کرده،  کسب  سود  همت   ۱۲ اکنون 
طرفی قرار است که فاز ۱۱ این پالایشگاه 

نیز آغاز شود.
اوجی گفت: ۵ میلیارد دلار قرار داد برای 
گازهای همراه نفت )فلر( به امضا رساندیم 
که ۱۲.۵ میلیون متر مکعب گازهای همراه 
به  عدد  این  امسال  پایان  تا  و  جمع آوری 

۳۰ میلیون متر مکعب خواهد رسید.
با  کرد:  تاکید  دولت سیزدهم  کابینه  عضو 
این  از  تولید  پارس جنوبی   ۱۴ فاز  افتتاح 
پالایشگاه به ۵۳.۵ میلیون متر مکعب رسید 
میلیارد  یک  نیز  ذخیره سازی  زمینه  در  و 
سال  به  نسبت  ذخیره سازی  مکعب  متر 
پتروشیمی  زمینه  در  شد؛  بیشتر  گذشته 
۵ پتروشیمی آماده افتتاح داریم و در این 
به  سرمایه گذاران  ورود  برای  را  راه  دولت 

صنعت نفت هموار کردیم.
وی بیان داشت: فشارافزایی پارس جنوبی 
متخصصان  توسط  سال   ۱۰ از  بعد  را 
 ۴ قالب  در  و  دادیم  انجام  دریا  در  داخلی 
پیمانکار به ارزش ۲۰ میلیارد دلار این کار 

به نتیجه رسید.
وزیر نفت افزود: در زمینه گسترش میادین 
بستیم  قرارداد  دلار  میلیارد   ۱۳ نیز  نفتی 
 ۱۳ پتروشیمی ها  خوراک  تامین  برای  و 
امضا  داد  قرار  برای ۲۰ مخزن  پتروشیمی 

کردند.
اوجی در پایان گفت: در زمینه بهینه سازی 
نیز ۴۰ میلیارد دلار در حوزه حمل و نقل 
مسکن  و  مصرف  بهینه سازی  نیروگاهی 
همه  گرفته ایم.  را  اقتصاد  شورای  مصوبه 
ماندن  معطل  بدون  نیز  فعالیت ها  این 
از  استفاده  با  و  خارجی  شرکت های 
شده  انجام  داخلی  شرکت های  توانمندی 

است.
 ۱۴۰۳ بودجه  قانون  طبق  اوجی: 
سوخت گیری خودرو باید با کارت شخصی 

انجام شود
بودجه  قانون  طبق  گفت:  نفت  وزیر   
جایگاه  در  گیری  سوخت  عملیات   ۱۴۰۳
سوخت  کارت  وسیله  به  باید  امسال   ها 
در  اکنون  و  شود  انجام   خودرو  شخصی 

حال عملیاتی کردن این برنامه هستیم.
 جواد اوجی در حاشیه نشست هیات دولت 
طرح  و  پروژه   ۳۰۰ از  بیش  امروز  گفت: 
نیمه تمام  و شروع عملیات های اجرایی را 
میلیارد   ۱۲۰ از  بیش  که  داریم  در دست 
شاهد  را  ها  این پروژه  آثار  و  است  دلار 
هستیم. پروژه های بزرگی را سال گذشته 
منعقد کردیم. در این نمایشگاه بین المللی 
توانمند داخلی حضور  تمامی شرکت های 

یافته اند.
وی افزود: سال گذشته رشد ۲۰ درصدی 
را در رشد اقتصادی گروه نفت و گاز شاهد 
هفتم  برنامه  در  بود.  نظیر  بی  که  بودیم 
برنامه داریم تولید نفت را به بیش از ۵.۵ 
میلیون بشکه نفت وگاز را به بیش از یک 
میلیارد و۲۵۰ میلیون متر مکعب برسانیم.

دانش  شرکت   ۱۵۰ داد:  ادامه  نفت  وزیر 
 ۶۷۶ از  بیش  به  دولت  شروع  در  بنیان 
شرکت دانش بنیان رسیده است و نزدیک 
به هزار قرار داد به ارزش یک میلیارد دلار 

با این شرکت ها بسته شده است.
اوجی یادآورشد: وزارت نفت دولت مردمی 
برجام  و  ها  داده که معطل خارجی  نشان 
و  پیمانکاران  توان  ظرفیت  واز  نیست 

سازندگان داخلی استفاده می کند.
وی در ادامه اظهار داشت: در قانون بودجه 
سال  که  شده  مکلف  نفت  وزارت   ۱۴۰۳
جایگاه  در  گیری  سوخت  عملیات  جاری 
شخصی  سوخت  کارت  وسیله  به  سوخت 
در  خاطر  همین  به  و  شود  انجام   خودرو 
و  هستیم  برنامه  این  کردن  عملیاتی  حال 
از مردم درخواست می شود که در جایگاه 
ها از کارت سوخت شخصی استفاده کنند.

وزیر نفت در هیات دولت مطرح کرد:
تومانی  میلیارد  هزار   ۱۲ سودآوری 

پالایشگاه آبادان در سال گذشته
 وزیر نفت گفت: با اقدامات دولت مردمی 
توان سازندگان، متخصصان  بر  با تکیه  که 
بهره برداری  به  و  داخلی  پیمانکاران  و 
انجام شد،  این پالایشگاه  فاز دوم  رساندن 
پالایشگاه آبادان امروز یکی از سود ده ترین 
گذشته  سال  که  است  تولیدی  واحدهای 

۱۲ همت سودآوری داشته است.

به  دولت  هیات  جلسه  در  اوجی  جواد   
در  رئیسی  ابراهیم  سید  الله  آیت  ریاست 
آبادان،  پالایشگاه  فعالیت های  از  گزارشی 
وزیر   ۱۳۹۴ سال  در  اینکه  به  اشاره  با 
این  بودن  زیان ده  اعلام  با  وقت  نفت 
پالایشگاه گفته بود، دولت حاضر است آن 
با  کرد:  خاطرنشان  کند،  واگذار  رایگان  را 
بر  تکیه  با  مردمی  دولت  در  که  اقداماتی 
پیمانکاران  و  متخصصان  سازندگان،  توان 
دوم  فاز  رساندن  بهره برداری  به  و  داخلی 
آبادان  پالایشگاه  انجام شد،  پالایشگاه  این 
واحدهای  ده ترین  سود  از  یکی  امروز 
همت   ۱۲ گذشته  سال  که  است  تولیدی 

سودآوری داشته است.
وزیر نفت با اشاره به رسیدن تولید بنزین 
در این پالایشگاه از ۸ میلیون لیتر در روز 
میلیون   ۱۵ به  مردمی  دولت  ابتدای  در 
میلیون   ۱۵ روزانه  از  گازوئیل  تولید  لیتر، 
رتبه  کسب  و  لیتر  میلیون   ۱۹ به  لیتر 
انرژی  و  کالا  بورس  در  صادرات  نخست 
آینده  ماه   ۲ تا  گفت:  گذشته  سال  در 
به  نیز  پالایشگاه  این  هیدروکراکر  واحد 
بهره برداری خواهد رسید و مابه ازای ارزی 
یورو  میلیون   ۳ آن   ۵ یورو  گازوئیل  تولید 

دیگر افزایش خواهد یافت.
 ۲۱۰ افزایش  اشاره  با  همچنین  اوجی 
خوراک  تامین  و  تولیدات  بشکه ای  هزار 
شازند،  تبریز،  پتروشیمی  مجتمع های 
طول  در  افزود:  رازی،  و  بوعلی  بندرامام، 
محصولات  تعداد  مردمی  دولت  فعالیت 
در  محصول   ۲۱ از  پالایشگاه  این  تولیدی 
با  و  رسیده  محصول   ۳۴ به   ۱۴۰۰ سال 
گذشته  سال  در  فقط  شده  انجام  اقدامات 
در  غیرثابت  و  ثابت  شغلی  فرصت   ۱۳۰۰
این مجتمع ایجاد شده که امسال نیز ۶۰۰ 
نفر به نیروهای شاغل در پالایشگاه اضافه 
پیمانکاری های  در  نیز  نفر  هزار  حداقل  و 
خواهند  فعالیت  مشغول  آن   ۳ فاز  توسعه 

شد.
 ۱۶ ارزش  به  پروژه   ۷۹ از  بهره برداری 
سوخت  سهمیه  کاهش  دلار/  میلیارد 

صنایع با مصرف نامتعارف
گذشته  سال  در  اینکه  بیان  با  نفت  وزیر 
میلیارد   ۱۶ ارزش  به  پروژه   ۷۹ از 
و  صنایع  گفت:  شد  بهره برداری  دلار 
سوخت  نامتعارف  مصرف  که  نیروگاه هایی 
مواجه  سهمیه  کاهش  با  باشند  داشته 

خواهند شد.
امضای  مراسم  در  نفت  وزیر  اوجی،  جواد 
توسعه  طرح های  مطالعات  تفاهم نامه های 
۱۶ میدان گازی با هلدینگ ها، شرکت های 
و  اکتشاف  شرکت های  و  پتروشیمی 
دو  در  نفت  وزارت  افزود:  ایرانی  تولید 
چشمگیری  موفقیت های  به  گذشته  سال 
سال  در  آمار  طبق  طوری  به  یافت  دست 
۱۴۰۲ رشد اقتصادی گروه نفت و گاز در 
گزارش های سه ماهه بیش از ۲۰ درصد را 

نشان می داد.
وزیر نفت با بیان اینکه در گذشته دولت ها 

دست  بالا  به  خصوصی  بخش  ورود  اجازه 
علی رغم  نفت  وزارت  گفت:  نمی دادند  را 
خصوصی  بخش  ورود  اجازه  قبل  دولت 
خط  یک  این  و  داد  را  نفت  بالادست  به 

جدیدی برای صنعت نفت است.
حجم  با  پروژه هایی  داد:  ادامه  اوجی 
سرمایه گذاری ۷ میلیارد دلار، برای توسعه 
تولید  افزایش  با هدف  و  ۲۰ مخزن گازی 
به میزان ۱۳۰ میلیون متر مکعب در  گاز 
شد  خواهد  امضا  خصوصی  بخش  با  روز 
آن  دلار  میلیارد   ۶.۴ تفاهم نامه  امروز  که 

منعقد شد.
گفت:  سیزدهم  دولت  کابینه  عضو  این 
 ۱۶ ارزش  به  را  کلان  پروژه   ۷۹ امسال 
میلیارد دلار به بهره برداری خواهیم رساند 
را  دلار  میلیارد   ۲۵ ارزش  به  پروژه   ۵۰ و 

آغاز خواهیم کرد.
پیدا  افزایش  امسال  نفت  تولید  گفت:  وی 
 ۵۰ پالایشی  ظرفیت  به  و  کرد  خواهد 
همچنین  شد.  خواهد  افزوده  تن  میلیون 
میلیون   ۶ افزایش  نیز  پتروشیمی  ظرفیت 

تنی را تجربه خواهد کرد.
این  پیوستن  تحقق  با  گفت:  نفت  وزیر 
پتروشیمی ها  خالی  ظرفیت  تفاهم نامه ها، 
باعث می شود  کار  این  و  فعال خواهد شد 
خوراک  تامین  در  بزرگ  شرکت های 

سرمایه گذاری کنند.
نیروگاه هایی  و  صنایع  به  تذکر  با  اوجی 
مصرف  سوخت  نامتعارف  صورت  به  که 
سوخت  که  صنایعی  به  گفت:  می کنند 
هشدار  می کنند  مصرف  نامتعارف 
شد.  کم خواهد  آن ها  سهمیه   که  می دهیم 
تولید  چه  هر  که  داریم  قرار  شرایطی  در 
باید  بنابراین  و  می شود  مصرف  می کنیم 
جدی  بیش  از  بیش  را  مصرف  مدیریت 

بگیریم.
در تولید نفت و گاز رکورد خواهیم زد/ ۲۸ 

میلیارد دلار پروژه نیمه تمام تکمیل شد
 ۱۴۰۳ سال  در  اینکه  بیان  با  نفت  وزیر   
زد،  خواهیم  رکورد  گاز  و  نفت  تولید  در 
تمام  نیمه  پروژه  دلار  میلیارد   ۲۸ گفت: 

تکمیل شد.
 جواد اوجی در حاشیه جلسه هیات  دولت  
سال  گفت:  خبرنگاران  با  گفت وگو  در 
وزارت  که  خوبی  سرمایه گذاری  با   ۱۴۰۲
پایین  و  بالادستی  بخش های  در  نفت 
میلیارد   ۲۸ از  بیش  داد،  انجام  دستی 
این  اتمام رسید،  به  تمام  نیمه  پروژه  دلار 
سرمایه گذاری موجب رشد در تولید نفت، 
شد.  پتروشیمی  و  نفتی  فرآورده های  گاز، 
به  گاز  و  نفت  تولید  رشد   ۱۴۰۲ در سال 

بالای۲۰ درصد رسید.
برنامه ریزی  بر اساس  ادامه داد:  نفت  وزیر 
سرمایه گذاری  با  هم  امسال  شده  انجام 
باقیمانده،  نیمه تمام  پروژه های  در  جدید 
خواهیم  تولید  رشد  در  را  خوبی  جهش 
میزان  افزایش  با  می کنیم  تلاش  داشت. 
از ۲۰ درصد سال گذشته،  به بیش  تولید 

رکورد بزنیم.

 وزیر نفت: افزایش ۶۰ درصدی تولید نفت 
در دولت سیزدهم

خبر

تفاهم نامه همکاری ساتبا با صندوق 
پژوهش و فناوری صنعت نفت امضا شد

6

پروژه های  سرمایه گذاری  و  مالی  تامین  تفاهم نامه   
سازمان  محوریت  با  تجدیدپذیر  انرژی های  با  مرتبط 
انرژی های تجدیدپذیر و بهره وری برق )ساتبا( از طریق 
نفت میان معاون  فناوری صنعت  و  پژوهش  صندوق 
فناوری  و  پژوهش  صندوق  مدیرعامل  و  نیرو  وزیر 

غیردولتی صنعت نفت امضا شد.
 محمود کمانی رئیس سازمان انرژی های تجدیدپذیر و 
بهره وری برق )ساتبا( در مراسم امضای این تفاهم نامه 
که همزمان با بیست و هشتمین نمایشگاه نفت، گاز، 
نگاه  داشت:  اظهار  شد،  برگزار  پتروشیمی  و  پالایش 
حوزه  به  نفت  صنعت  فناوری  و  پژوهش  صندوق 
بهینه سازی و توسعه نیروگاه های تجدیدپذیر، ارزشمند 

و برای کشور لازم است.
نیروگاه های  ساخت  رسیدن  نتیجه  به  افزود:  وی 
تجدیدپذیر نیازمند تامین مالی است که در این زمینه 
صندوق های نوآوری و شکوفایی، صندوق وزارت نیرو، 
صندوق توسعه ملی و صندوق محیط زیست در حال 

فعالیت هستند.
حمید حیدری، مدیرعامل صندوق پژوهش و فناوری 
از  یکی  مراسم،  این  در  نیز  نفت  صنعت  غیردولتی 
ترویج حوزه  و  را سرمایه گذاری  کارویژه های صندوق 
ارایه  در  کرد:  خاطرنشان  و  عنوان  پاک  انرژی های 
حوزه  شرکت های  به  ضمانت نامه  و  اعتباری  خدمات 
این  انعقاد  با  امیدواریم  و  هستیم  فعال  نیرو  وزارت 
تفاهم نامه بتوانیم تا سال آینده ارایه خدمات را حداقل 

به دو برابر افزایش دهیم.
غیردولتی  فناوری  و  پژوهش  صندوق  تلاش  به  وی 
صنعت نفت برای ارایه تسهیلات به شرکت های حوزه 
بهینه سازی، اشاره و خاطرنشان کرد: حداقل در ۶ ماه 
اخیر حدود ۳۰۰ میلیارد تومان به شرکت های فعال 
در حوزه توسعه انرژی های خورشیدی همچون ساخت 
تسهیلات  مزارع خورشیدی  و  منازل  پنل های سقف 

پرداخت شده است.
تفاهم نامه ساتبا و صندوق پژوهش و فناوری صنعت 
سوخت های  مصرف  در  صرفه جویی  هدف  با  نفت 
انرژی های  طرح های  اجرای  و  توسعه  فسیلی، 
تجدیدپذیر و بهره وری برق، جذاب کردن این طرح ها 
از منظر اقتصادی برای سرمایه گذاری مشترک توسط 
بخش خصوصی و یا اعطای تسهیلات به آنها از محل 
منابع صندوق طی ۵ سال با محوریت سازمان ساتبا و 
در راستای تامین مالی پروژه های دارای اولویت منعقد 

شده است.
چالش های  مهم ترین  از  یکی  گزارش،  این  اساس  بر 
مسئله  تجدیدپذیر،  نیروگاه های  توسعه  در  موجود 
تأمین مالی پایدار با حداقل هزینه برای سرمایه گذاران 
این حوزه در کشور است، موضوع امضای این تفاهم نامه 
ساخت  برای  مشکلات  این  کاهش  جهت  در  گامی 

نیروگاه های تجدیدپذیر است.
در  پتروشیمی  و  گاز  نفت،  شرکت های  حضور  آنچه 
کرده  چندان  دو  را  تجدیدپذیر  نیروگاه های  احداث 
و  فسیلی  سوخت های  در  صرفه جویی  اهمیت  است، 
بنابراین  است،  محیطی  زیست  آلاینده های  کاهش 
ورود صندوق پژوهش و فناوری غیردولتی صنعت نفت 
انرژی های  حوزه  در  مالی  تامین  و  سرمایه گذاری  به 
نفتی  ذخایر  از  غنی  که  ایران  کشور  در  تجدیدپذیر 
انرژی های  توسعه  در  جدی  عزم  از  حاکی  است، 

تجدیدپذیر است.

رشد ١٥ درصدی مصرف برق صنایع 
بزرگ از ابتدای امسال

 
مدیرعامل شرکت توانیر اعلام کرد: از آغاز سال جدید 
تاکنون، مصرف برق صنایع بزرگ کشور نسبت به سال 

گذشته ۱۵ درصد افزایش داشته است.
از  چند  هر  اظهارداشت:  مشهدی  رجبی  مصطفی   
ابتدای دولت سیزدهم تاکنون حدود ۹ هزار مگاوات 
به ظرفیت تولید برق کشور افزوده شد اما رشد مصرف 
برق در کشور بسیار بالاست؛ به طوری که در فروردین 
امسال به حدود ۶ درصد رسید در حالی که این رشد 
در ۱۰ سال گذشته ۴.۷ درصد و سال قبل ۵.۷ درصد 

بود.
از کولرهای  استفاده  و  انرژی  بودن قیمت  پایین  وی 
و  کرد  عنوان  برق  مصرف  افزایش  دلایل  از  را  گازی 
افزایش  به  افزود: در بخش مولد کشور هم تقاضا رو 
است و در ۵۰ روزی که از آغاز سال جدید گذشته، 
رشد صنایع بزرگ کشور نسبت به سال قبل ۱۵ درصد 
به  باید  نشان می دهد  تقاضا  روند  این  و  بیشتر شد 

بهینه سازی مصرف برق بیشتر توجه کنیم.
برق  تامین  برای  توانیر،  شرکت  مدیرعامل  گفته  به 
کشاورزی  و  صنایع  نظیر  کشور  مولد  بخش های 
برای مدیریت مصرف  نیرو  وزارت  تشویقی  طرح های 

همچنان ادامه دارد.
وی افزود: طرح های تشویقی مفصلی برای عبور از اوج 
بار تابستان پیش بینی شده تا مشترکان خانگی افزون 
بر دریافت پاداش صرفه جویی، از طریق کاهش مصرف 
برق، از جوایز نفیسی مانند خودرو، لوازم خانگی و لوازم 

دیجیتال بهره مند شوند.
بخش  در  طرح ها  این  کرد:  اضافه  مشهدی  رجبی 
و در  بینی شده  بار پیش  برای نخستین  تجاری هم 
حوزه کشاورزی نیز مشترکانی که از انرژی تجدیدپذیر 
برای تامین ۱۵ درصد مصرف برق خود استفاده کنند 

از برنامه های مدیریت مصرف معاف می شوند.
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هنری
گزارش

معاون وزیر فرهنگ یمن: روابط 
ایران و یمن تقویت می شود

ایران  با  خوبی  اجتماعی  روابط  ما  گفت:  یمن  فرهنگ  وزیر  معاون 
داریم که در آینده این روابط تقویت و بیشتر می شود.

نمایشگاه  پنجمین  و  سی  از  روز  دومین  حاشیه  در  حیدره  محمد 
بین المللی کتاب تهران در گفت وگو با خبرنگار فرهنگی ایرنا اظهار 
داشت: جمهوری اسلامی ایران به مثابه پدر ماست و با ایرانی ها، برای 

حفظ اسلام، فلسطین و برای آزادی قدس شریف مبارزه می کنیم.
آینده  در  که  داریم  ایران  با  خوبی  اجتماعی  روابط  ما  افزود:  وی 
باید درست باشد. ما  ارتباط  این روابط تقویت و بیشتر می شود و 

کشورهای عربی باید متحد و قوی باشیم.
وی ادامه داد: یمن از قدیم همان پرچم انصارالله را بر دست دارد که 
نماد عظمت و قدرت ماست. بر اساس آموزه های قرآن باید از آمریکا 

و اسرائیل متنفر باشیم و با آنها بجنگیم و این وعده خداوند است.
مسلمانان  با  است.  مسلمان  و  عربی  کشور  فلسطین  گفت:  حیدره 

می ایستیم همانگونه که خداوند و پیامبر گفته اند.
تر  و یمن خیلی خوب  ایران  روابط  افزود:  معاون وزیرفرهنگ یمن 
شده است. چون راهمان و دشمنمان یکی است؛ آمریکا و اسرائیل. 

خودمان حرکت کردیم و روابط ما قوی تر شده است.
دو کشور  روابط  باعث خوب شدن  که  مهمترین چیزی  افزود:  وی 
شده، این بوده که ایران به یمن کمک کرده و خیلی کمک می کند 

نه پول که کمک های معنوی.
باید  و  دارند  دوست  خیلی  را  ایران  ملت  یمن،  ملت  افزود:  حیدره 

خیلی قوی تر شوند.

خسروپناه: سند معماری و شهرسازی 
به زودی ابلاغ می شود

 دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی از تدوین سند فناوری های کوانتومی 
خبر داد و در عین حال گفت که سند معماری و شهرسازی به زودی 

از سوی رئیس جمهوری ابلاغ می شود.
حجت الاسلام عبدالحسین خسروپناه در سومین روز از سی و پنجمین 
خبرگزاری  غرفه  در  حضور  با  تهران  کتاب  بین المللی  نمایشگاه 
جمهوری اسلامی در گفت و گو با خبرنگار فرهنگی ایرنا اظهار داشت: 
آخرین مساله ای که در شورای عالی انقلاب فرهنگی در مسیر تصویب 
قرار دارد و مربوط به ساحت علم و فناوری است، سند فناوری های 

کوانتومی است.
وی افزود: این سند تدوین شده و در ستاد علم و فناوری بخش قابل 
توجهی از آن به تصویب رسیده و در این ستاد که نهایی شود آن را به 
شورای عالی انقلاب فرهنگی می بریم و توسط رئیس جمهوری ابلاغ 

خواهد شد.
حجت الاسلام خسروپناه در عین حال گفت: سند دیگری که در شورای 
معین تصویب شده و طبیعتا مهلت دو هفته ای آن باید طی شود و اعضا 
اگر نکته ای نداشته باشند، رئیس جمهوری آن را ابلاغ خواهد کرد، 

سند معماری و شهرسازی است.
وی اظهار داشت: زحمت اولیه آن را هم شورای هنر انجام داده که 
زیرمجموعه شورای عالی انقلاب فرهنگی است اما در مجموعه وزارت 

فرهنگ و ارشاد اسلامی قرار دارد.
ارشاد  و  فرهنگ  وزیر  پیگیری های  با  کرد:  خاطرنشان  خسروپناه 

اسلامی، این سند نهایی شده و در آینده نزدیکی ابلاغ می شود.
وی در عین حال گفت: اسناد دیگری هم در دست است؛ به عنوان 
نمونه، سند صنایع دستی که در ستاد فرهنگی – اجتماعی بخش  هایی 
از آن به تصویب رسیده و در صورتی که نهایی شد، آن را به صحن 
شورای عالی می بریم و پس از تصویب نهایی، رئیس جمهوری آن را 

ابلاغ خواهد کرد.

فرزندآوری یکی از رویکردهای 
اصلی »کودک شو« است

 تهیه کننده »کودک شو« گفت: یکی از رویکردهای اصلی این برنامه 
تاکید بر فرزندآوری و بحث های جمعیتی است.

مشترکی  نشست  شو«،  »کودک  برنامه  عمومی  روابط  از  گزارش  به 
در ستاد سیاستگذاری جمعیت معاونت سیما با حضور اعضای ستاد 
چالش های  به  توجه  با  و  شد  برگزار  شو«  »کودک  برنامه  عوامل  و 
جمعیتی در سال های پیش رو درباره مسائل محتوایی و فرمی فصل 

ششم »کودک شو« همفکری صورت گرفت.
محمدمهدی قاسمی دبیر ستاد سیاستگذاری جمعیت معاونت سیما و 
مدیر شبکه آموزش و سلامت در سخنانی به وضعیت مبتلابه جامعه 
در حوزه جمعیت پرداخت و با اشاره به آمار و ارقامی که در سال های 
اخیر نسبت به پیری جمعیت و دیگر معضلات مطرح شده است از 

وظایف این ستاد گفت.
قاسمی با اشاره به برخی راهکارها برای برنامه سازی در حوزه جمعیت 
تاکید کرد: تمرکز روی این مساله باید از طریق کار فرهنگی و تغییر 

نگرش ها و دیدگاه ها صورت گیرد تا به نتایج درستی منجر شود.
وی خاطرنشان کرد: فرصت زیادی تا بسته شدن پنجره جمعیتی در 

ایران وجود ندارد و باید با سرعت بیشتری در حوزه رسانه کار شود.
قائم مقام شبکه نسیم در سخنانی ضمن  لنگرودی  ادامه، احمد  در 
تشریح فصل جدید برنامه کودک شو و ماموریت های شبکه این برنامه 
را یکی از برنامه های اصلی شبکه در حوزه جمعیت عنوان کرد که 
سرمایه گذاری جدی روی این برنامه، محتوا و بازی های فصل جدید 
صورت گرفته تا در عین سرگرمی و هیجان انگیز بودن، حال خوب و 

زیبایی حضور کودک و اطلاعات مورد نظر خانواده ها را انتقال دهد.

 وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با بیان اینکه مقدمات 
دولت  افزود:   است،  فراهم  نشر  ملی شدن صنعت 
سیزدهم در بودجه فرهنگی انقلابی را ایجاد کرد؛ 
آن  بودجه  گرفتم  تحویل  را  وزارتخانه  که  سالی 
اما امسال بودجه اصلی  ۱۲۰۰ میلیارد تومان بود 

نزدیک به ۲۰ هزار میلیارد تومان رسیده است.
ارشاد  و  فرهنگ  وزیر  اسماعیلی  محمدمهدی 
سی وپنجمین  کار  به  آغاز  با  همزمان  اسلامی 
نمایشگاه بین المللی کتاب تهران، چهارشنبه شب 
۱۹ اردیبهشت مهمان گفت وگوی ویژه خبری شد 
نمایشگاه  از  این دوره  برگزاری  روند  از  و گزارشی 

کتاب ارائه کرد.
اسماعیلی در این برنامه تلویزیونی گفت: در طول دو 
سال و چند ماهی که از آغاز به کار دولت سیزدهم 
گذشته بنا داشتیم در حوزه فرهنگ تغییرات جدی 
ایجاد کنیم چرا که پیشران حل مسائل کشور است.

وی افزود: به همین دلیل مسایل زیر ساختی حوزه 
سال  شهریور  در  است.  شده  شناسایی  فرهنگ 
۱۴۰۰ تولید کاغذ تحریر پنج هزار تن بود ولی الان 
به هشتاد هزار تن رسیده است و در ماه های آینده 
پنجاه هزار تن دیگر نیز اضافه خواهد شد و به عدد 

یکصد و سی هزار تن می رسیم.
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی تصریح کرد: کاغذ 
مسأله اول حوزه کتاب است، ملی  شدن صنعت نشر 
شعارم بود که در مجلس آن را عنوان کردم و امروز 
همه مقدمات لازم برای اینکه بتوانیم این شعار را 

تا پایان دولت به نتیجه برسانیم فراهم شده است.
وزیر فرهنگ گفت: این مسأله به نوعی به هویت 
از  ای  سلسله  است.  خورده  گره  جامعه  فرهنگی 
کارخانجات جدید در حال آماده شدن است که در 
صورت تکمیل به صادر کننده کاغذ تبدیل خواهیم 

شد.
وی افزود: نیاز کاغذ در همه بخش های کشور حدود 
دویست و هفتاد هزار تن است. پیش بینی ما این 
است که در صورت تحقق برنامه ها به حدود سیصد 

هزار تن تولید کاغذ دست یابیم.
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی با اشاره به تشکیل 
کارگروه کاغذ و نشر در دولت، تصریح کرد: رهبر 
انقلاب سال گذشته در نمایشگاه کتاب عنوان کردند 
که چنین وعده ای داده شده است و باید این اتفاق 

رخ دهد.
انجام  هم  دیگری  اقدامات  گفت:  فرهنگ  وزیر 
شده است؛ نیازمند گسترش کتابخانه های عمومی 
هستیم. در چند ماه آینده بزرگترین کتابخانه منطقه 
در اراک افتتاح خواهد شد چندین مورد از کتابخانه 

های مرکزی را در شهرهای مختلف افتتاح کردیم.
وی افزود: پس از افتتاح یکی از کتابخانه ها شاهد 
بودیم مردم برای ثبت نام در آن صف کشیدند، حوزه 

کتاب نقطه قوت تاریخی ایران است.
اسماعیلی تاکید کرد: به واسطه ظرفیت های حوزه 
فرهنگ سایر مسائل هم حل می شود به موازات 
دهیم  می  انجام  داخل  در  که  کارهایی  سایر 
دیپلماسی فرهنگی در این رابطه را نیز پی می گیریم.

وزیر فرهنگ ادامه داد: ما در زنجیره تولید و نشر 
کتاب از نویسنده تا کتابفروشی که تکمیل کننده 
و  می دهیم،  قرار  توجه  مورد  را  است  چرخه  این 

معتقدیم کتابفروشی روح  فرهنگی در کشور است.
وی افزود: برای حمایت از کتابفروشی ها نیز سامانه 
ای را احداث کردیم برای خرید مجازی در کشور 
که کتابفروشی ها هم در کنار ناشران در آن  حضور 
دارند و حمایت های مجازی برای همه کتابفروشی ها 

برقرار است.
اسماعیلی با تاکید بر این  نکته که طبق مصوبه ای در 
دولت در همه شهرها کتاب فروشی های بزرگ احداث 
خواهد شد ادامه داد: این مصوبه برای تقویت جامعه 
این  که  است  این  ما  و هدف  است  کتابفرکشی ها 
فروشگاه های جدید توسط خود کتابفروش ها انجام 

شود.
وزیر فرهنگ تصریح کرد: معتقدیم کتابفروشی ها 
که  فرهنگی  فضای  و  است  شهرها  فرهنگی  روح 
هم  خرد  و  کوچک  کتابفروشی های  بگیرد  شکل 

تقویت می شوند.
وی درباره افزایش قیمت کتاب در دو سال گذشته 
کتاب  قیمت  رشد  حاضر  حال  در  کرد:  تصریح 

متناسب با رشد نرخ تورم بوده است.
اسماعیلی در مورد افزایش قیمت کتاب تاکید کرد: 
طبق آمار از سال ۱۴۰۰ تا سال ۱۴۰۲حدود ۴۵ تا 
۵۵ درصد رشد قیمت کتاب را شاهد بوده ایم ولی 
ممکن است برخی ناشران از کاغذ خارجی استفاده 
کنند که طبعا به دلیل افزایش قیمت ارز افزایش 

قیمت بیشتری دارد.
وزیر فرهنگ  درباره حمایت های وزارت فرهنگ برای 
کنترل قیمت کتاب گفت: ماهیانه هزار تن به صورت 
سهمیه ای کاغذ ایرانی به ناشران تخصیص داده ایم 

تا مشکلی در خصوص قیمت کاغذ نداشته باشند.
وی با تاکید بر اینکه قسمتی از افزایش قیمت کتاب 
به دلیل هزینه نیروی انسانی و هزینه مکان تولید و 
عرضه کتاب است ادامه داد: ما برای حمایت بیشتر 

معافیت های فرهنگی در حوزه  مالیات را داشته ایم.
اسماعیلی افزود: امسال یارانه های مستقیم در این 
حوزه را افزایش داده ایم و به ۲ میلیون کارمند دولت 
یارانه خرید کتاب تعلق خواهد گرفت که ورود این 

بودجه موجب رونق حوزه کتاب خواهد شد.
کتاب  خرید  یارانه  اینکه  بیان  با  فرهنگ  وزیر 
کارمندان به صورت مرحله ای تا پایان سال پرداخت  
می شود افزود:  با راه اندازی نمایشگاه مجازی کتاب، 
علاقه مندان در اقصی نقاط کشور به راحتی می توانند 
وزارت  و  کنند  را خریداری  نظر خود  مورد  کتاب 
فرهنگ به صورت رایگان و با همکاری اداره پست 
کتاب های مورد نظر را به آنها تحویل خواهد داد و 

سال گذشته هم ۲ میلیون کتاب را به صورت رایگان 
تحویل دادیم.

وی در مورد کیفیت کاغذ تولید داخلی گفت: ما در 
مورد کیفیت کاغذ تولید داخل ادعا نداریم که در حد 
مطلوب است ولی سال ۱۴۰۱ کاغذ ۴ رنگ  ایرانی 
را رونمایی کردیم که کیفیت مناسبی دارد و کاغذ 
روزنامه  هم که بیشتر از نوع خارجی استفاده می شد 

در داخل کشور تولید می شود.
وزیر فرهنگ گفت: دوستان در تولید داخل مدعی 
منابع  از  که  روزنامه  کاغذ  تولید  توانایی  هستند 
خارجی تامین می شود را دارند با این وجود باز هم 

یارانه خرید کاغذ خارجی داده می شود.
وی افزود: همین مجموعه ای که انشاالله قرار است 
نمی کند  استفاده  از چوب  افتتاح شود  در شیراز 
اتفاقی  از ضایعات کاغذ است که  اولیه آن  و مواد 
مبارک در حوزه محیط زیست محسوب می شود. در 
ماشین آلات این مجموعه از فنآوری های نو استفاده 
می شود، فرزندانمان در شرکت های دانش بنیان در 
این عرصه وارد شدند و هر روز در این حوزه در حال 

پیشرفت هستیم.
کرد:  تصریح  فرهنگی  انقلاب  عالی  شورای  عضو 
سامانه ای برای نظارت مردمی راه اندازی کرده ایم، 
این ساز و کار را برای ارتباط با مردم تعریف کردیم 
که با استفاده از این سامانه انتقادات و پیشنهادات در 
مورد کتب مطرح می شود، اصولا کار در دست بخش 
خصوصی است و ما در وزارت فرهنگ و دولت از 
فعالان بخش خصوصی حمایت صد در صدی داریم 
در همین راستا به عنوان مثال تسهیلات بانکی در 

دسترس قرار گرفته است.
وزیر فرهنگ با بیان اینکه در وزارت ارشاد در دو 
کتابخانه های  نهاد  و  فرهنگی  امور  معاونت  حوزه 
عمومی کشور کتاب را خریداری می کنیم، گفت: 
باید اعتراف کنم در حوزه فرهنگ در ۱۵، ۱۶ سال 
گذشته تا شروع دولت وضعیت بدی تجربه کردیم، 
 ۲۵۰ حدود  کشور  در  کتاب  اقتصاد   ۱۳۸۴ سال 
میلیارد  ارشاد هشتاد  وزارت  و  بود  تومان  میلیارد 
تومان پول برای مدیریت بازار کتاب داشت اما سالی 
که ما کار را شروع کردیم اقتصاد کتاب نزدیک به 
یازده هزار میلیارد تومان بود ولی وزارت ارشاد سی 
میلیارد تومان برای مدیریت کتاب بودجه داشت؛ 
حرکتی در آن سالها شکل گرفته بود مبنی بر اینکه 

حکمرانی فرهنگی از دست دولت خارج شود.
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی تصریح کرد: در 
دو سال اخیر این بودجه را به حدود سیصد میلیارد 
تومان افزایش دادیم و امسال با توجه به بسته های 
حمایتی این عدد را تا دو هزار میلیارد تومان خواهیم 

رساند.
بودجه  در  سیزدهم  دولت  گفت:  فرهنگ  وزیر 
وزارت  که  سالی  کرد.  ایجاد  را  انقلابی  فرهنگی 
فرهنگ  وزارت  بودجه  گرفتم  تحدیل  را  فرهنگ 
۱۲۰۰ میلیارد تومان بود ولی امسال بودجه اصلی ما 

نزدیک به بیست هزار میلیارد تومان رسید.
وی با اشاره به تصریح قانون در مورد اختصاص یک 
درصد از بودجه دستگاه ها به امور فرهنگی افزود: 
پرداخت  مبلغی   ۱۴۰۰ سال  دولتی  های  شرکت 
نکردند. سال های۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ هم مبالغ ناچیز بود 
اما امسال این مسأله را در حوزه استنکاف قرار دادیم 
یعنی اگر هر سه ماه یکبار تکالیف پرداخت نشود، 
خزانه به طور مستقیم آن را اخذ می کند و در اختیار 

نهادهای فرهنگی قرار می دهد.
وزیر فرهنگ: یمن همه معادلات رژیم صهیونیستی 

را به هم ریخته است
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با بیان این که یمن از 
حوزه های فرهنگی زیبا و عریض جهان اسلام است، 
گفت: یمن عزیز امروز درس مقاومت و جهاد را به 
تمام مسلمانان عالم، آزادگان و مستضعفان به شکل 
عینی داده است، آنچه امروز با جهاد مردم صبور و 
شجاع یمن در حال وقوع است تمام معادلات رژیم 
صهیونیستی و جبهه استکبار را به هم ریخته است.

غرفه  گشایش  آیین  در  اسماعیلی  محمدمهدی 
میهمان ویژه سی و پنجمین نمایشگاه بین المللی 
کتاب اظهار داشت: بخش بین الملل نمایشگاه در 
حالی افتتاح می شود که بیش از ۷ ماه اتفاق بزرگ 
طوفان الاقصی و شکست هیمنه پوشالی و دروغین 

رژیم صهیونیستی را شاهد هستیم.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی ادامه داد: اساسا هیچ 
موقعیت فرهنگی امروز در جهان اسلام نباید اتفاق 
بیفتد مگر این که به یاد این حماسه بزرگ باشد و 
با همین رویکرد بهترین مهمان ویژه ما در بخش 
و  جهاد  پیش قراولان  از  باید  نمایشگاه  بین الملل 

شهادت و مبارزه انتخاب می شد که به همین منظور 
یمن انتخاب شد.

مقاومت  درس  امروز  عزیز  یمن  گفت:  اسماعیلی 
و  آزادگان  عالم،  مسلمانان  تمام  به  را  جهاد  و 
مستضعفان به شکل عینی داده است. آنچه امروز با 
جهاد مردم صبور و شجاع یمن در حال وقوع است 
تمام معادلات رژیم صهیونیستی و جبهه استکبار را 

به هم ریخته است.
وی افزود: هفته پیش در اجلاس جهانی گفت وگوی 
فرهنگ ها به این نکته اشاره کردم که مگر امکان 
دارد اتفاقی رخ دهد اما به مساله فلسطین بی تفاوت 

باشیم.
وزیر فرهنگ گفت: حضور برادران عزیز و مجاهدم 
بین المللی نشان دهنده  نمایشگاه  از یمن غیور در 
تمجید  در  پنجم  و  سی  نمایشگاه  عملی  رویکرد 
این  های  دلاوری  و  منطقه  مردم  بزرگ  مقاومت 

مجاهدان صبور است.
تابناک  و  کنار صورت درخشان  در  داد:  ادامه  وی 
مقاومت در یمن، کشور یمن از حوزه های فرهنگی و 
تمدنی بسیار عمیق و زیبای جهان اسلام است. این 
راهبردی در جهان اسلام در طول ۱۴۰۰  منطقه 
سال اخیر به نام پیروان مکتب اهل بیت )ع( شناخته 
می شود، که چند ویژگی مهم دارند و آن حضور 
توامان عقلانیت، معنویت و اخلاق در همه سازه های 

تمدنی است که متاثر ازد همین مکتب است.
اسماعیلی اظهار داشت: خوشحالیم که عزیزانمان در 
یمن دعوت ما را پذیرفتند و با این عزت آفرینی و 
افتخار آفرینی که برای جهان اسلام داشتند، امروز 
مایه فخر ما در نمایشگاه بین المللی کتاب تهران 

هستند.
وزیر فرهنگ گفت: از مهمانان عزیز یمنی درخواست 
دارم سلام و درود و تحیت همه ما ایرانی ها را به 
حضور  از  کنند.  تقدیم  مقاومت  عزیز  مجاهدان 
در  دیگر  از کشورهای  کنندگان  مهمانان، شرکت 

نمایشگاه تشکر میکنم.
وی ادامه داد: نمایشگاه تهران مهمترین و بزرگترین 
رویدادهای  زمره  در  و  ما  منطقه  فرهنگی  رویداد 
کم نظیر در همه جغرافیای فرهنگی دنیاست. آرزوی 
موفقیت و توفیق برای همه شرکت کنندگان را از 
خداوند مسالت می کنم. از همکارانم در تمهید این 
بخش از نمایشگاه هم تقدیر ویژه دارم و تشکر می 

کنم.
معلمان در جامعه  توسعه یافته در صف اول تکریم 

قرار دارند
از  تجلیل  آیین  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر   
گفت:  کشور  پرورش  و  آموزش  پیشکسوتان 
جامعه ای توسعه یافته و پیشرفته است که معلمان 

آن سرزمین در صف اول تکریم قرار گیرند.
پرورش  و  آموزش  پیشکسوتان  از  تجلیل  آیین   
وزیر  اسماعیلی  محمدمهدی  حضور  با  کشور 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، حجت الاسلام و المسلمین 
انقلاب  عالی  شورای  دبیر  خسروپناه  عبدالحسین 
فرهنگی و رضا مراد صحرایی وزیر آموزش و پرورش 

در انجمن آثار و مفاخر فرهنگی برگزار شد.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در این آیین گفت: از 
آقای شالویی تشکر می کنم که این اهتمام را داشتند 
از جایگاه  و  ببریم  نام  بزرگان علم مان  از مفاخر و 

والایشان تجلیل کنیم.
محمدمهدی اسماعیلی افزود: تجلیل از بزرگان نباید 
عادت نامرسومی باشد که تنها در مواقع تجلیل به 
مشهورها توجه شود. بنابراین تجلیل امروز ما را با 
گوهرهایی مواجه کرد که متوجه باشیم چقدر به 

رشد و تربیت فرزندان مان کمک کردند.
وی ادامه داد: جامعه ای توسعه یافته و پیشرفته است 
قرار  تکریم  اول  در صف  آن سرزمین  معلمان  که 
گیرند. ما امروز در نظام الهی مان باید نسبت مان را با 
این هدف متعالی بسنجیم. در دولت مردمی به این 
نگاه توجه داریم و رفتار جزیره ای نداریم. همه باید 
کنار آموزش و پرورش باشیم چون همه از همان جا 

رشد کرده ایم.
وی افزود: بحمدالله جامعه ما جامعه کاملا فرهنگی 
و در مسیر رشد و تعالی قرار گرفته است. در صدر 
بزرگی  آموزگاران  همیشه  که  داریم  رهبرانی  آن 
معلمی  جایگاه  به  اهتمام  و  هستند  و  بوده اند 
افق های دوردست را برای مان دست یافتنی می کند 
و می توانیم بگوییم که منزلت واقعی به این جامعه 

نخبه برگردانده می شود.
وزیر فرهنگ با اشاره به فعالیت های وزارت فرهنگ 
تصریح کرد: در وزارت فرهنگ در همه قالب های 
فرهنگی و هنری فعالیت می کنیم بنای تجلیل از 

اساتید و معلمان را داریم چرا که فرزندان ما با دیدن 
یک جامعه شاکر نسبت به اساتید و معلمان به این 
جایگاه تواضع پیدا می کند. ما در کنار وزارت آموزش 
ادامه  قدرت  با  را  فرهنگ سازی  جایگاه  پرورش  و 
می دهیم و راهی که انجمن مفاخر برای تجلیل از 
معلمان در دستور کار قرار داده باید آغاز یک مسیر 
مهم باشد که می تواند در ادامه راه، برای جامعه مان 

هویت ساز و آینده ساز باشد.
در بخش دیگری از این آیین محمود شالویی رئیس 
انجمن آثار و مفاخر فرهنگی گفت: امروز خدمت 
کسانی هستیم که در تربیت این جامعه و پرورش 
در  گذشته  سال  هستند.  و  بوده  موثر  آن  مفاخر 
نشست هیئت مدیره انجمن، سخن درباره معلمان 
به میان آمد. به فوریت پیشنهاد تجلیل از معلمان 
کارکردهای  مهمترین  از  یکی  چون  شد.  مطرح 
که  باشد  اتفاقات  همین  می تواند  مفاخر  انجمن 
جزء قدیمی ترین های نهادهای فرهنگی به حساب 
می آید. و بسیاری از بناها و آرامگاه ها را از خود به 

جای گذاشته است.
مردمی که  دولت  در  تاکید کرد: خوشبختانه  وی 
رئیس جمهور رئیس انجمن هستند و اعضای مهمی 
در این انجمن حضور دارند، تصمیم گرفته شد که 
انجمن مفاخر به ساخت و سازهای خود برگردد و 
امیدواریم اولین آزادراه حکمت برای پیوند اشراقی و 
مشاعی به عنوان اولین منطقه ویژه فرهنگی کشور 
به همت وزارت ارشاد هرچه زودتر به بهره برداری 
شیخ  جرجانی،  میرسید  اثر   ۱۷ همچنین  برسد. 
شهاب الدین سهروردی و بازسازی آرامگاه و تجلیل 
آن و بناهای دیگر که در مرحله ساخت و تکمیل و 

بهره برداری است.
شالویی افزود: همچنین آرامگاه حمید سبزواری در 
۲۲ خرداد سال جاری با همکاری شهرداری سبزوار 

به بهره برداری می رسد.
آثار و مفاخر فرهنگی کشور گفت:  انجمن  رئیس 
بزرگداشت ها و تجلیل از مفاخر در دستور کار قرار 
دارد که از یک روز، یک هفته تا ۱۰ روز باشکوه این 

مفاخر معرفی و از مقام شان تجلیل شود.
در  معلمان  از  تجلیل  آیین  درباره  همچنین  وی 
انجمن آثار و مفاخر فرهنگی تاکید کرد: وقتی در 
از  مفاخر مطرح شد جمعی  انجمن  هیئت مدیره 
معلمان را قدردانی کنیم این نکته گفته شد که کار 
دشواری است. چون در آموزش و پرورش آنقدر معلم 
فرهیخته و فرزانه وجود دارد که انتخاب آنها دشوار 
است و چطور می توان در فرصت زمانی کم این اتفاق 
بیفتد. بنابراین تصمیم بر این شد آیین تجلیل از 
معلمان پیشکسوت برپا کنیم. توجیهی هم برای این 
اتفاق داشتیم که همه مفاخرمان شاگردان معلمان 

بوده اند و پرورش شان از آنجا اتفاق افتاده است.
همچنین حجت الاسلام خسروپناه دبیر شورای عالی 
انقلاب فرهنگی در این آیین گفت: ابتکار مبارکی 
است در این محفل قدسی این تجلیل اتفاق افتاده، 
چون معلم فخر عالم و آدم است. اینکه انجمن آثار 
و مفاخر فرهنگی از معلمان تجلیل می کند به این 
کار  است.  فخر  والاترین  معلمی  که  است  دلیل 
معلم این است جهل متعلم را به علم و آگاهی بدل 
می کند. تعلیم و تربیت باعث پیشرفت در خانواده و 
جامعه می شود. حکمت خیل کثیر عنایت می کند. 

پس فخر عالم و آدم معلمی است.
وی افزود: علمی که نافعه است و معلمی که علم 
نافعه آموزش می دهد. علم باید حکمت بنیان باشد. 
اگر علمی با خرد ناب شکل گیرد علم حکمت بنیان 
است.  فضیلت ساز  و  اخلاق ساز  که  علمی  است. 

بنابراین این آموزش ها و معلمان ارزشمند است.
انسانی  سرمایه  بزرگترین  کرد:  تصریح  خسروپناه 
است که معلم را تربیت می کند. این نادانی است 
پرورش  و  آموزش  وزارت  هزینه های  بگوید  کسی 
کل  برسیم  فخر  این  به  بخواهیم  اگر  بالاست. 
نظام آموزش و پرورش را مسئله اول بداند. تامین 
معیشت و کرامت معلمان شکل گیرد. اولویت معنا 
پیدا می کند. دوم، باید از حکمرانی تعلیم و تربیت 
برخوردار باشیم. خوشبختانه در سال های گذشته 
شورای  را  پرورش  و  آموزش  بنیادی  تحول  سند 
توسط  آن  مصوبه  و  نوشته  فرهنگی  انقلاب  عالی 

رئیس جمهور ابلاغ می شود.
باید  پرورش  و  آموزش  ساختار  کرد:  تاکید  وی 
باشد.  مهارتی  و  تربیتی  پژوهشی،  آموزشی، 
دانش آموزی فارغ التحصیل نشود که مهارت بیاموزد. 
یکسری محفوظات در اختیارشان قرار بگیرد بلکه 
باید آموزش حفظ محور به عقلانیت محور اختصاص 

پیدا کند.

مقدمات ملی شدن صنعت نشر فراهم است/دولت 
سیزدهم در بودجه فرهنگی انقلاب ایجاد کرد

گزارش

سال گذشته بیش از ۳۰هزار نفر در تولید 
آثار سینمایی اشتغال داشتند

 رئیس سازمان سینمایی کشور گفت: به طور میانگین در هر فیلم سینمایی تا 
سقف ۱۰۰نفر و در فیلم های مستند و کوتاه حدود ۱۰ نفر در هر اثر مشغول به 
کار می شوند، به طور تقریبی، سال گذشته، بیش از ۳۰ هزار نفر در تولید آثار 

سینمای ایران در نقش و همکاری داشته اند.
به گزارش از روابط عمومی مرکز گسترش سینمای مستند، تجربی و پویانمایی، 
محمد خزاعی در یکصد و هشتمین جلسه شورای معاونان و مدیران سازمان 
سینمایی اظهارداشت: به نظر می رسد مدتی است بخشی از جریان رسانه ای در 
صدد نادیده گرفتن دستاوردهای سازمان سینمایی هستند و به طور مشخص 
این نکته را بیان می کنند که شما از کدام رونق در سینما صحبت می کنید، در 

حالی که بسیاری از سینماگران بی کار هستند.
رئیس سازمان سینمایی افزود: این نشانی غلط دادن است، ما در این باره کمتر 
صحبت کردیم و درباره اش تحلیل نشده که بیکاری سینماگران ربطی به رونق 
اقتصاد و فروش فیلم ها ندارد و مولفه های دیگری در این مساله دخیل است که 

نیاز به واکاوی و دقت نظر دارد.
خزاعی گفت: رونق اقتصادی شامل شاخص هایی از جمله تولید، اشتغال، مخاطب 
سینما، توسعه زیرساخت و مسائلی از این دست است. بیکاری سینماگران به این 
دوره محدود نیست، افرادی هستند که یک دهه یا دو دهه بیکار بوده اند. دلیل 
این بیکاری، رونق تولید فیلم نیست، مساله این است که بخش خصوصی رغبتی 
برای همکاری با این افراد ندارد. بخش خصوصی دلایل و مختصات خودش 
را دارد، در عین حال، در همین شرایط هم، در بخش خصوصی، کارگردان یا 

تهیه کننده ای سالی پنج پروژه دارد.
رئیس سازمان سینمایی بیان کرد: ما نمی توانیم بخش خصوصی را مجبور کنیم 
با فلان کارگردان، تهیه کننده و بازیگر کار کند اگر توجیه اقتصادی و منطقی 
برایش ندارد. این زیر سوال بردن فروش فیلم ها و استقبال از اکران سینماها 
بدون در نظر گرفتن دلایل و مسائلی که در تولید موثر است، ذهن ها را گمراه 
می کند. آیا بیکاری شما دوستان به یکی دو سال اخیر مربوط است، خوشبختانه 
سکوها بازار خوبی دارند و تولید در آنها پررونق است، تعدادی از کارگردان ها، 
تهیه کننده ها و بازیگران هر سال در سکوها مشغول کار هستند، پس کار و 

پروژه وجود دارد.
خزاعی با اشاره به حضور بیش از ۷۰ فیلم سینمایی در جشنواره فجر ۴۲، تولید 
بیش از ۲ هزار و ۵۰۰ فیلم کوتاه که حدود ۵۰ درصد آنها با حمایت، مشارکت 
و همراهی انجمن سینمای جوانان ایران تولید شده اند و تهیه و تولید بیش از ۹۰ 
مستند و ۴۰ انیمیشن در مرکز گسترش در سال گذشته در کنار گردش چرخ 
صنعت سینما در بخش های اکران، توزیع، پخش و تبلیغات سینمایی افزود: به 
طور میانگین در هر فیلم سینمایی تا سقف یکصد نفر و در فیلم های مستند و 
کوتاه حدود ۱۰ نفر در هر اثر مشغول به کار بوده اند. یعنی به طور تقریبی، سال 
گذشته، بیش از ۳۰ هزار نفر در تولید آثار سینمای ایران در سال گذشته نقش 
و همکاری داشته اند؛ و این ظرفیت، در کنار امکان اشتغال خوبی که در بستر 

سکوهاها فراهم شده قابل ملاحظه است.
به گفته وی، این وضعیت بخشی از تلاش های سازمان سینمایی در کنار سایر 
مجموعه های هم افزا برای رونق مضاعف و رشد و گسترش ظرفیت های تولید 
و اشتغال در سینماست؛ عدم اشتغال، شاخص های متفاوتی دارد که بعضی از 
آنها را منتقدان بهتر می دانند. بنابراین، لازم است تلاش کنیم تا با ارائه قصه های 

بدیع، نو و دغدغه مند بتوانیم سینمای کشور را همراهی کنیم.
رئیس سازمان سینمایی اظهارداشت: دلایل بیکاری نسل های مختلف بازیگری 
و کارگردانی مسئله امروز سینما نیست، همواره وجود داشته است. برخی از 
آنان که امروز منتقد شرایط هستند خودشان سابقه مدیریتی دارند؛ مگر در آن 
دوره ها، این چالش ها وجود نداشته است؟ می توان بررسی تطبیقی از عملکرد 
ادوار داشت با مختصات و الزامات اجتماعی و جامعه شناختی امروز. بعضی 
سینماگران مسائلی دارند که به کم کاری منجر می شود، گروهی موردپسند 
فضای جدید و آثار تازه نیستند و این را هم بدانیم که سینما، دائم تغییر می کند 
و هیچ نسل و گروهی همیشه پرکار و فعال نبوده و همواره با »چرخش نسلی« 

روبه رو هستیم.
خزاعی گفت: آمار صدور پروانه ساخت سازمان سینمایی مشخص است، در 
تولید عقب نیفتاده ایم، میزان سرمایه گذاری دولتی در تولید آثار شفاف و عیان 
است. به عنوان مثال تولید در بنیاد سینمایی فارابی، نسبت به گذشته چهار برابر 
شده و در مرکز گسترش سینمای مستند، تجربی و پویانمایی و انجمن سینمای 

جوان، آمارها موجود است که حمایت از این نوع آثار چند برابر شده است.
دانشگاه ها،  جدید  فارغ التحصیلان  بی رویه  و  انبوه  ورود  اینکه  بیان  با  وی 
آموزشگاه ها و موسسات تجربی و کمرنگ شدن اشتیاق بخش خصوصی برای 
سرمایه گذاری را در وضعیت موجود نباید نادیده بگیریم، افزود: وظایف دولت، 
افزایش تولید و رونق در این زمینه است که به اشتغال زایی منجر می شود. چگونه 
است که تولید آثار در همه بخش های سینمای ایران افزایش داشته اما بیکاری 
بیشتر شده است؟ دولت سیزدهم، برای رونق عرصه فرهنگ و هنر، برنامه داشته 
و دارد و تلاش می کند این برنامه ها را عملی کند. همه اهتمام ما در بخش 

فرهنگ، همین است.
رئیس سازمان سینمایی بیان کرد: بیکاری هنرمندان در همه جای جهان، 
دلایل مشابهی دارد. گاهی می شود به این موضوع تمرکز کرد که صنوف به 
وظایف خودشان عمل نکرده اند. اگر آیین نامه امنیت شغلی هنرمندان، یک 
دهه پیش تهیه و تصویب می شد این روزها شاهد بیکاری گسترده نبودیم. 
سندیکاهای دیگر، در حوزه های دیگر، از حقوق اعضای خود دفاع کرده و درباره 
آنها پاسخگویی و نسبت به دولت، مطالبه دارند اما در سینما، این رخ نداده است.

خزاعی ضمن تشکر از همه آنهایی که در عرصه سینما و در شکل گیری و 
راهبری صنوف زحمات فراوانی متحمل شده اند و امروزه سینمای ایران مدیون 
تدابیر و زحمات آنهاست، افزود: انسجام صنوف سینمایی امری ضروری است 
و انتظار می رود بزرگان و دست اندرکاران بانفوذ این عرصه، فضا را به گونه ای 
کنترل کنند که کار صنفی به صورت جامع و درست انجام پذیرد تا پروژه ها 
موظف باشند، از اعضای صنوف استفاده کنند تا بدین طریق بخش قابل توجهی 

از مشکلات بیکاری بعضی سینماگران مرتفع شود.
وی با گلایه از برخی بی انصافی ها گفت: برخی برای نقد کردن شرایط سینما، 
دست پیش می گیرند تا به پرسش هایی که خود سینماگران دارند، پاسخ ندهند، 
خزاعی یکی از کارکردهای صنوف را رسیدگی مستمر و منظم به وضعیت 

معیشتی اعضای آن دانست.
رئیس سازمان سینمایی بیان کرد: نکته مهم دیگری که در سینمای ایران رخ 
داده معلول شرایط اقتصادی است، واقعیت این است که فیلمسازی گران شده، 
دیگر نمی شود با ۵۰۰ میلیون تومان فیلم ساخت. تولیدهای ارزان قیمت، در 
گذشته بیشتر بود، با وجود این گرانی، نمودار آماری صدور پروانه ساخت و 
نمایشی که ما صادر کردیم، نشان می دهد ما شرایط را برای فیلمسازی مهیا 
کرده ایم تا آنانی که فرصت دارند، این فضا را از دست ندهند. حمایتی که از تولید 
صورت گرفته نه تنها کمتر از ادوار گذشته نبوده، بلکه شاهد رشد چند برابری 
نیز هستیم. همچنین در توسعه زیرساخت، سینماسازی و تجهیز سالن و موارد 

دیگر با جهش معنادار و قابل توجهی روبه رو هستیم.
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کشف  از  تهران  استان  غرب  انتظامی  فرمانده 
۱۰۰ میلیارد ریال دستگاه تولید برق بنزینی و 
گازوئیلی خارجی قاچاق در نصیرشهر رباط کریم 

خبر داد.
خبر  این  تشریح  در  عزیزی  کیومرث  سردار 
اقتصادی  امنیت  پلیس  مأموران  داشت:  اظهار 
شهرستان رباط کریم انباری را در یکی از محلات 
نصیرشهر که محل دپو کالا و تخلیه بارهای بسته 
بندی شده بود را شناسایی و بررسی موضوع را 

در دستور کار خود قرار دادند.
وارد  قضائی  هماهنگی  با  ماموران  افزود:  وی 
انبار شده و در بازرسی ها ۷۵۰ دستگاه تولید 
برق بنزینی و گازوئیلی خارجی به ارزش ۱۰۰ 

میلیارد کشف و ضبط کردند.
فرمانده انتظامی غرب استان تهران با بیان اینکه 
پرونده  تشکیل  از  پس  و  دستگیر  متهم  یک 
تحویل مرجع قضائی شد، تصریح کرد: انبار مورد 
نظر پلمب و کالای کشف شده به سازمان جمع 

آوری و فروش اموال تملیکی تحویل داده شد.
خصوص  این  در  کلانتری  تیمور  سرهنگ 
ارتقای  طرح  اجرای  جریان  در  اظهارداشت: 
امنیت اجتماعی، ماموران کلانتری ۱۵ منجیل 
آباد در حال گشت زنی به یک دستگاه خودروی 

زنی  زاغ  حال  در  که  سرنشین  چهار  با  پراید 
خودروهای پارک شده بودند، مشکوک شده و 

موضوع را مورد بررسی قرار دادند.
رباط  شهرستان  انتظامی  فرماندهی  سرپرست 
خودروی  انتظامی،  ماموران  داد:  ادامه  کریم 
مشکوک را به صورت نامحسوس زیر نظر گرفته 
و برای بررسی موضوع، آن را متوقف کردند که 
در همین حین یکی از سرنشینان خودرو پیاده 
یک  کاپوت  درب  کردن  باز  به  اقدام  و  شده 

دستگاه خودرو وانت پارک شده کرد.
با  ساله  متهم۲۲  افزود:  کلانتری  سرهنگ 
مشاهده ماموران گشت متواری شد که پس از 
انتظامی  ماموران  توسط  کوتاه  گریز  و  تعقیب 

دستگیر شد.
این مقام انتظامی تصریح کرد: با همکاری متهم 
دستگیر شده، ۳ متهم دیگر حین فرار با یک 
آزاد  به  ورود  از  قبل  و  دیگر  دستگاه خودروی 
راه تهران ساوه بازداشت شدند که متمهان یک 
نفرخانم ۲۰ ساله و دو مرد ۲۳ و ۲۵ ساله بودند 
متهمان،  توقیفی  خودروی  از  بازرسی  در  که 
تعداد ۴ دستگاه رایانه مسروقه متعلق به خودرو 
کشف شد و متهمان به همراه اقلام مکشوفه به 

کلانتری انتقال داده شدند.

کشف کالای قاچاق میلیاردی در رباط کریم/ناکامی 

سارقان در رسیدن به آزاد راه تهران - ساوه گزارش

سال  در  ورزشی  سرانه  گفت:  بهارستان  فرماندار 
سانتی   ۱۳ نفر  هر  ازای  به  شهرستان  در  گذشته 
به  سرانه  این  شده  انجام  که  اقداماتی  با  بود،  متر 
۲۰ سانتی متر به ازای هر نفر رسیده که ۵۰ درصد 

افزایش را دربرداشته است.
اینکه  بیان  با  ها  ورزشی  جمع  در  نوحی   عبداله 
رشد  باعث  ورزش  پیشکسوتان  و  بزرگان  همراهی 
شهرستان  داشت:  اظهار  هستند،  ورزش  تعالی  و 
نیازمند  نفری  هزار   ۷۵۰ جمعیت  با  بهارستان 
به  قهرمانی  های  ورزش  توسعه  برای  بلند  گام های 
آحاد  دربرگیری  جهت  به  همگانی  ورزش  خصوص 

جامعه است.
گذشته  سال  در  داد:  ادامه  بهارستان  فرماندار 
با  بود،  متر  سانتی   ۱۳ نفر  هر  برای  ورزشی  سرانه 
اقداماتی که در کل شهرستان انجام شده این سرانه 
 ۵۰ که  رسیده  نفر  هر  ازای  به  متر  سانتی   ۲۰ به 
درصد افزایش را دربردارد، که این سرانه هم پایین 
است، باید برای این جمعیت که سرمایه شهرستان 

محسوب می شود، اقدامات بیشتری انجام داد.
در هر بخش  بهارستان،  افزود: در شهرستان  نوحی 
این زمین ها  دارد که  فوتبال وجود  فقط یک زمین 
هم کیفیت خوبی ندارند، با اهتمام شهرداری صالحیه 
می  احداث  حال  در  ۳۰۰۰نفری  فوتبال  زمین  یک 

باشد که امسال به بهره برداری می رسد، یک زمین 
در  گلستان  شهرداری  توسط  هم  مناسب  فوتبال 
در  هم  فوتبال خوبی  زمین  باشد،  می  احداث  حال 

روستای اورین در حال احداث می باشد.
فرماندار بهارستان با بیان اینکه در این حوزه خیرین 
باشند،  تر  فعال  و  کنند  پیدا  ورود  توانند  می  هم 
خاطر نشان کرد: کمک به توسعه و ایجاد زیرساخت 
های ورزشی نیاز به فرهنگ سازی توسط گروه های 
مرجع که پیشکسوتان و ورزشکاران هستند، دارد، تا 
مردم و خیرین را برای سرمایه گذاری ترغیب کنند 
علاوه بر رونق ورزش، در حوزه پیشگیری از آسیب 

های اجتماعی نیز کمک کنند.
فراغت  اوقات  جوانان  برای  باید  کرد:  تاکید  نوحی 
ارزان قیمت ایجاد شود زیرا اگر جوان بتواند انرژی 
تفریحات  دنبال  به  کند،  تخلیه  درستی  به  را  خود 
هزینه  کم  و  ترین  اصلی  ورزش  رود،  نمی  ناسالم 
افراد یک  برای حفظ تندرستی و سلامت  راه  ترین 
ورزش  فضای  ایجاد  و  است  جوانان  ویژه  به  جامعه 
ارزان قیمت از راه های جذب جوانان به ورزش است.

هزار   ۷۵۰ از  بیش  با جمعیت  بهارستان  شهرستان 
در  صالحیه  و  گلستان  شهر،  نسیم  شهر  سه  نفر 
جنوب غربی استان تهران یکی از شهرهای پر تراکم 

با کمترین وسعت جغرافیایی در کشور است.

سرانه ورزشی در شهرستان بهارستان رشد 

۲برابری داشته است/احداث ۳زمین فوتبال
نوشتار

 وزیر راه و شهرسازی با بیان این که بزرگ ترین طرح مولدسازی دارایی ها در 
بخش مسکن ایران کلید خورد، گفت: امروز در کشور ۲ میلیون و ۵۶۰ هزار 
واحد مسکونی با پیشرفت های فیزیکی متفاوت در قالب طرح نهضت ملی مسکن 

در حال ساخت است.
مهرداد بذرپاش در آیین واگذاری سه هزار و ۷۴۸ واحد مسکونی و سه هزار و 
۵۰۸ قطعه زمین طرح نهضت ملی مسکن در استان قم با حضور رییس جمهور، 
بیان کرد: ۱۰۰ هزار هکتار زمین تا امروز تامین و در عملیات ساخت نهضت 
بخش  در  ایران  در  دارایی ها  مولدسازی  طرح  بزرگ ترین  این  شده ،  وارد  ملی 

مسکن است.
وی افزود: امسال، سالی پرکاری برای ما است و تا پایان آن، بسیاری از واحدهای 
مردم  تحویل  و  ساخته  کشور  سراسر  در  مسکن  ملی  نهضت  طرح  مسکونی 

می شود.
وزیر راه و شهرسازی ادامه داد: در این ایام فرخنده دهه کرامت چه خبری بهتر 
از این که دولت سیزدهم خدمت دیگری را به مردم ارائه داد، ما در دولت قصد 
کردیم که دقیقه ای را برای خدمت و ساخت مسکن مورد نیاز مردم از دست 

ندهیم.
بذرپاش گفت: یکی از کارهای بزرگ دولت سیزدهم حرکت بزرگ مسکن سازی 
ضرورت  بر  سال  نام گذاری  با  انقلاب  معظم  رهبر  هم  امسال  است،  کشور  در 

استفاده هرچه بیشتر از ظرفیت های مردمی در اجرای برنامه ها تاکید کردند.
وی افزود: دولت سیزدهم با توجه به تاکید رییس جمهور اهتمام دارد هرچه در 
اختیار دارد به میدان بیاورد، در کنار آن حضو مردم نیز به ساخت مسکن بیشتر، 

بهتر و ارزان تر کمک می کند.
بذرپاش در ادامه با بیان وضعیت قم در اجرای طرح نهضت ملی مسکن، تاکید 
کرد: این استان در زمینه ساخت مسکن وضعیت خوبی دارد و اکنون ۷۱ هزار 
واحد در قم در حال ساخت است که این میزان بیش از میزان برنامه ریزی شده 

اولیه است.
زمین  قطعه  هزار   ۱۶ اختصاص  با  آن  کنار  در  گفت:  شهرسازی  و  راه  وزیر 
به ۹۰ هزار  قم  واحدهای مسکونی در  روستایی، می توان گفت میزان ساخت 

واحد نزدیک خواهد شد.
وی اضافه کرد: ۳۰ هزار واحد از طرح نهضت ملی مسکن قم در سایت ۵۶۰ 
بخش  و  است  یک شهر جدید  که خودش  می شود  پردیسان ساخته  هکتاری 

مهمی از این واحدها تا پایان سال به مردم تحویل می شود.
و دیگر  قنوات  پرنیان،  شهر  داد: ساخت مسکن در شهر جدید  ادامه  بذرپاش 
نقاط استان هم ادامه داد،  افزون بر این، ۶ هزار واحد نیز در بافت فرسوده قم 

ساخته خواهد شد.
وزیر راه و شهرسازی گفت: یکی از موضوع های مورد تاکید ما در جریان ساخت 

مسکن، کیفیت ساخت آن و همچنین ساخت مسکن ویلایی بوده  است، ما در 
این زمینه از تجربه های گذشته درس گرفته و از فرصت ها بهترین استفاده را 

می کنیم.
وزیر راه و شهرسازی:  ۷۱ هزار واحد مسکونی در قم ساخته می شود

 وزیر راه و شهرسازی با اشاره به ساخت ۷۱ هزار واحد نهضت ملی مسکونی 
حال  در  استان  این  در  مسکن سازی  حوزه  در  بزرگی  گفت: طرح های  قم،  در 

اجراست.
استان قم در  افتتاح طرح های نهضت ملی مسکن  بذرپاش در حاشیه  مهرداد 
گفت وگو با خبرنگار ایرنا، افزود: هم اینک در سایت های پرنیان، طایقان، قنوات 
و شهرهای اقماری استان قم عملیات اجرایی واحدهای نهضت ملی مسکن در 

حال انجام است.
وی با اشاره به آغاز عملیات اجرایی و بازآفرینی ۶ هزار واحد فرسوده در استان 
قم، گفت: همچنین پنج هزار واحد به صورت خود مالکی و ۱۵ هزار قطعه زمین 

نیز به صورت ویلایی برای ساخت انفرادی به متقاضیان خود واگذار شده است.
ملی  نهضت  در ساخت طرح  کنار سرعت  در  داد:  ادامه  و شهرسازی  راه  وزیر 
مسکن، کیفیت ساخت، شبکه معابر، سرانه های عمومی و زیرساخت های عمومی 

نیز مورد توجه دولت سیزدهم است.
نهضت  واحدهای  تمام شده  قیمت  برابری  تفاوت چندین  به  اشاره  با  بذرپاش 
ملی مسکن با قیمت بازار، تصریح کرد: ساخت مسکن در کشور اکنون از مرز ۲ 

میلیون و ۶۰۰ هزار واحد گذر کرده است.
کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی ایران و ترکیه ماه آینده برگزار می شود

 وزیر راه و شهرسازی از برگزاری کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی ایران 
و ترکیه در ماه آینده خبر داد و گفت: در این کمیسیون دو کشور توافقات خوبی 

خواهند داشت.
مهرداد بذرپاش در حاشیه دیدار با رئیس گروه دوستی پارلمانی ترکیه و ایران و 
هیات همراه که  در ساختمان دادمان برگزار شد، به مسائل مطرح شده در این 
دیدار اشاره کرد و گفت: ترکیه از کشورهای مهم منطقه و دارای ارتباط خوب 
با ایران است و با توجه به اینکه مبنای سیاست دولت سیزدهم توسعه روابط با 
با  تجار کشورمان  مراودات  برای تسهیل  داده شده، عزم جدی  قرار  همسایگان 

ترکیه داریم.
همکاری های  مشترک  کمیسیون  آینده  ماه  راستا  همین  در  بذرپاش،  گفته  به 
اقتصادی ایران و ترکیه برگزار می شود که در این کمیسیون،  دو کشور به توافقات 

خوبی خواهند رسید.
وزیر راه و شهرسازی در ادامه به روابط ترانزیتی گسترده ایران و ترکیه در چهار 
پایانه مرزی اشاره کرد و گفت: دو کشور از طریق چهار پایانه مرزی سرو، بازرگان، 
رازی و کوزه رش، تبادلات تجاری گسترده دارند و با توجه به موقعیت دو کشور 
برای ایجاد دسترسی متقابل به بازارهای اروپا و آب های آزاد، چشم انداز تجارت 

۳۰ میلیارد دلاری قابل دستیابی است.
رئیس کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی ایران و ترکیه با بیان اینکه برنامه 
مفصلی برای توسعه ترانزیت و تجارت میان دو کشور داریم، رشد ۵۸ درصدی 
توسعه ترانزیت ایران در سال گذشته را گواهی بر عزم جدی دولت سیزدهم در 

این حوزه با فراهم کردن زیرساخت ها دانست.
وی ادامه داد: در کمتر از ۵۰ روز از سال ۱۴۰۳ نیز بیش از ۵۳ درصد رشد ترانزیت 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته ثبت شده که نشان می دهد مسیر ترانزیتی 

ایران رو به رشد است.
بذرپاش با اشاره به توافق با ترکیه برای تکمیل کریدور شرقی- غربی و جنوبی- 
شمال غربی که می تواند مسیری بسیار مطمئن برای دستیابی به بازارهای اروپا و 
آب های جنوب باشد، از فرصت های بی نظیر شهرستان خوی و پایانه رازی برای 

رشد ترانزیت خبر داد.

بذرپاش: اجرای بزرگ ترین طرح مولدسازی 
دارایی های بخش مسکن ایران کلید خورد گزارش

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: از آنجایی که همه ارتباطات 
کشور در همه شهرها و روستا در نهایت روی شبکه مادر ارتباطاتی 
کشور قرار می گیرد که ما به آن شبکه هسته می گوییم ظرفیت این 
شبکه در ابتدای دولت ۳۱.۵ ترابیت بر ثانیه بوده که الان به بیش 

از ۶۰ ترابیت رسیده و  بیش از ۹۰ درصد افزایش داشته است.
حوزه  در  گفت:  دولت  هیات  جلسه  حاشیه  در  زارع پور  عیسی 
فردا  انشاالله  می کنیم،  دنبال  را  نوری  فیبر  پروژه  ثابت  ارتباطات 
شاهد افتتاح پروژه فیبر نوری کسب و کارهای استان قم خواهیم 
بود، شهر قم و ۶ شهر استان قم تحت پوشش کامل فیبر نوری قرار 
می گیرد. در سفر رئیس جمهور به قم آمار خانوارهای تحت پوشش 
فیبر نوری به ۷.۵ میلیون خانوار در کشور می رسد و برنامه ما این 
است که امسال ۱۴ میلیون خانوار تحت پوشش قرار دهیم یعنی 
حداقل ۷۰ درصد کشور را تحت پوشش قرار دهیم و سال آینده کل 

شهرهای کشور را تمام کنیم.
وی درباره ارتباطات موبایل گفت: در بحث ارتباطات موبایل، توسعه 

ارتباطات نسل پنجم را در دستور کار قرار دادیم و هفته آینده برنامه ای را خواهیم 
داشت که تعداد سایت های نسل پنجم کشور به بیش از هزار و ۵۰۰ سایت خواهد 
رسید و هدف گذاری ما این است که امسال به بیش از ۵ هزار برسد یعنی ۱۰ درصد 

کشور تحت پوشش نسل پنجم قرار بگیرند.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات بیان کرد: در لایه های دیگر شبکه یعنی شبکه 
که  کشور  مخابراتی  مادر  شبکه  در  می شود  انجام  خوبی  اقدامات  استان ها  داخل 

شرکت ارتباطات زیرساخت است شاهد توسعه شتابان و رشد جهشی هستیم.
ظرفیت شبکه مادر ارتباطاتی کشور ۹۰ درصد افزایش یافته است

زارع پور خاطرنشان کرد:  از آنجایی که همه ارتباطات کشور در همه شهرها و روستا 
در نهایت روی شبکه مادر ارتباطاتی کشور قرار می گیرد که ما به آن شبکه هسته 
می گوییم ظرفیت این شبکه در ابتدای دولت ۳۱.۵ ترابیت بر ثانیه بوده که الان به 

بیش از ۶۰ ترابیت رسیده و  بیش از ۹۰ درصد افزایش داشته است.
وی تصریح کرد: نکته قابل توجه آن این است که نزدیک به ۲۰ ترابیت بر ثانیه یعنی 
حدود ۸۰-۹۰ درصد افزایش ظرفیت با تجهیزات صددرصد ایرانی انجام شده است 
یعنی برای اولین بار این تجهیزات در جمهوری اسلامی تولید شده و قطعا ۵-۶ کشور 
بیشتر تولیدکننده این تجهیزات در دنیا نیستند و ما اکنون جزو این ۵-۶ کشور 
شده ایم و این تجهیزات انتقال نوری پرسرعت توسط دانشمندان جوان خودمان و 
شرکت های دانش بنیان تولید شد و اکنون استفاده می شود و دنبال بازاریابی این 

تجهیزات در کشورهای دیگر هستیم.
زارع پور تصریح کرد: ظرفیت شبکه آی پی کشور هم تقریبا دو برابر شده و از ۲۸ 
ترابیت بر ثانیه به حدود ۵۵ ترابیت بر ثانیه رسیده و بیش از ۹۵ درصد رشد داشته 
است و ظرفیت اینترنت مورد نیاز کشور و پهنای باند مورد نیاز کشور نزدیک دو برابر 
شده است همه اینها نشان می دهد که وزارت ارتباطات عزم خود را جزم کرده که 
شبکه ارتباطی کشور را که اکنون زندگی مردم به آن گره خورده و هر روز وابستگی 
جنبه های مختلف زندگی به این موضوع بیشتر می شود را پرشتاب توسعه بدهد و 

زیرساختی پرسرعت و باکیفیت برای مردم فراهم کند.
توضیحات وزیر ارتباطات درباره برگزاری الکترونیک دور دوم انتخابات مجلس

وی گفت: براساس گزارشی که در هیات دولت هم ارائه کردم در دور قبل انتخابات 
ما همه امکانات وزارت ارتباطات، اپراتورها و دستگاه های مرتبط را بسیج کردیم تا 
شاهد ارتباطات پایدار باشیم. بحمدالله بیش از ۹۹ درصد را تحت پوشش داشتیم 
حتی در نقاط دور افتاده روستایی و جایی که صندوق رای را با بالگرد به آنجا بردند 

هم دسترسی به شبکه وجود داشت. 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات ادامه داد: این اتفاق بسیار بزرگی است که ما با این 
گستره جغرافیایی با بیش از ۴۰ هزار روستای بالای ۲۰ خانوار و ۷۰ هزار روستا در 

کشور، در کل توانستیم چنین پوششی را در سالیان گذشته ایجاد کنیم.
درصد   ۹۹ از  بیش  که  بود  ارتباطات  پایداری  آن  از  مهمتر  نکته  افزود:  زارع پور 
استعلامات، به شکل کاملا برخط انجام شد که توفیق بسیار بزرگی است و همه آن 

امکانات و تدابیر برای انتخابات روز جمعه فراهم است.
وی تصریح کرد: همه امکانات در حال آماده باش هستند و تدابیر از قبل پیش بینی 
کرده اند که برای حوزه هایی که رای گیری به دور دوم کشیده همان پایداری و کیفیت 

را بلکه بهتر داشته باشیم.
حوزه فضا در دولت سیزدهم به اولویت نخست تبدیل شد

احیا و  اطلاعات گفت: حوزه فضایی در دولت سیزدهم  فناوری  و  ارتباطات  وزیر   
متحول شده است به طوری که از ابتدای فعالیت این دولت تا کنون ۱۲ پرتاب ماهواره 
به فضا انجام شد که این معادل ۱۲ سال پیش از آن است. عیسی زارع پور در دیدار 
با آیت الله سیدهاشم حسینی بوشهری رییس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، افزود: 
شبکه ملی اطلاعات که دغدغه رهبر معظم انقلاب و از حوزه های راهبردی کشور 
است، در یک دهه گذشته با وجود همه زحماتی که کشیده شده، به عنوان اولویت 
نخست مطرح نبوده است.وی ادامه داد: شبکه ملی اطلاعات در ابتدای دولت و در 
حدود یک دهه فعالیت گذشته، حدود ۲۰ درصد پیشرفت داشت؛ اما اکنون با گذشت 
تنها ۲.۵ سال از عمر دولت سیزدهم، به حدود ۶۰ درصد رسیده است و اکنون تمرکز 

ما بر افزایش کیفیت و بومی سازی تجهیزات است.
وزیر ارتباطات با اشاره به رشد چشمگیر کاربران شبکه های اجتماعی داخلی اظهار 
کرد: به عنوان نمونه پیام رسان ایتا در ابتدای دولت حدود ۲.۵ میلیون کاربر فعال 
ماهانه داشت؛ اما امروز حدود ۳۰ میلیون کاربر فعال ماهانه دارد و ترافیک آن نیز 

بیش از ۲۰ برابر رشد داشته است.
وی شبکه ملی اطلاعات را زیرساخت فضای مجازی کشور عنوان و بیان کرد: نیازهای 
اساسی مردم را از اینترنت آمریکایی جدا کردیم تا اگر اتفاقی افتاد برای زندگی و 

کسب و کار مردم مشکلی ایجاد نشود.
رییس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم نیز در این دیدار با اشاره به اهمیت مدیریت 
فضای مجازی گفت: نمی توانیم درها را به روی خود ببندیم؛ اما باید کلید این درها 
در اختیار ما باشد. اگر به موقع وارد عرصه نشویم، در عمل حکمرانی فضای مجازی به 
دست دشمنان خواهد بود.آیت الله حسینی بوشهری با اشاره به اهمیت پیشرفت علمی 
در حوزه فناوری اطلاعات گفت: تمام آنچه به ظاهر نشدنی جلوه می کند با استفاده 
از نخبگان داخلی امکان پذیر است. امیدواریم روزی برسد که مرجع علمی بشویم و 
زبان فارسی ما در مراودات علمی به عنوان معیار قرار گیرد.وی انقلاب اسلامی را باب 
خیر توصیف و اظهار کرد: دارای رهبری هوشمند، مقتدر و آینده نگر هستیم که در 
زمینه های مختلف صاحب نظر است و وقتی اقشار مختلف از هنرمند تا صنعتگر با او 

دیدار می کنند متوجه اشراف ایشان در مسائل راجع به خود می شوند.

با تجهیزات صددرصد ایرانی؛ ظرفیت شبکه 
مادر ارتباطاتی ۹۰ درصد افزایش یافته است نوشتار

طرح  از  شهریار  شهرستان  انتظامی  فرمانده   
جمع آوری معتادان متجاهر و پرخطر و جمع 

آوری ۱۱۱ معتاد متجاهر خبرداد.
سرهنگ پیمان فتاحی در این خصوص اظهار 
داشت: در اجرای طرح جامع کنترل و کاهش 
آسیب های اجتماعی، ماموران پایگاه مبارزه با 
موادمخدر با همکاری کلانتری های تابعه پس 
آوری  جمع  به  نسبت  قضائی  دستور  اخذ  از 
حوزه  سطح  در  پرخطر  و  متجاهر  معتادین 

استحفاظی اقدام کردند.
وی افزود: در اجرای این طرح پلیس با رعایت 
حقوق  رعایت  و  قانونی  و  شرعی  موازین 
با ورود به محل  شهروندی وارد عمل شده و 
های پاتوق افراد معتاد متجاهر و کارتن خواب 
که باعث سلب آسایش عموم شهروندان شده 

بودند آنها را جمع آوری کردند.
فرمانده انتظامی شهرستان شهریار ادامه داد: 
با توجه به ظرفیت های ایجاد شده در کمپ 
ها در روز گذشته تعداد ۱۱۱ معتاد متجاهر و 
کارتن خواب از شهرستان شهریار جمع آوری 

و جهت ترک اعتیاد انتقال داده شدند.

خاطرنشان  پایان  در  فتاحی  پیمان  سرهنگ 
کرد: پلیس شهریار با ادامه این طرح ها با هدف 
بهبود وضعیت این افراد با تمام توان پیگیر و 

آماده خدمت گذاری به شهروندان می باشد.
کشف ۴۳کیلوگرم مواد مخدر در رباط کریم

انتظامی  سرپرست  کلانتری  تیمور  سرهنگ 
شهرستان رباط کریم با اعلام این خبر اظهار 
داشت: در پی رصد اطلاعاتی ماموران پلیس 
مبارزه با مواد مخدر مبنی بر جابه جایی مواد 
مخدر در اتوبان تهران- ساوه ، بررسی موضوع 

در دستور کار پلیس قرار گرفت.
مواد  با  مبارزه  پلیس  ماموران  افزود:  وی 
مخدر شهرستان رباط کریم با انجام اقدامات 
اطلاعاتی و بررسی محورهای مواصلاتی به یک 
خودروی کامیون مشکوک، با هماهنگی قضائی 

دستور توقف را دادند.
کریم  رباط  شهرستان  انتظامی  سرپرست 
تصریح کرد: در بازرسی از خودروی قاچاقچی 
موادمخدر، ۴۳ کیلوگرم تریاک کشف و متهم 
قضائی  مرجع  تحویل  پرونده  تشکیل  از  پس 

شد.

جمع آوری معتادان متجاهر در اجرای 
طرح آرامش در شهریار خبر
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 استاندار تهران از تطبیق طرح تقسیم استانهای غربی 
داد.  خبر  جمعیتی  امروز  شرایط  با  تهران  شرقی  و 
علیرضا فخاری در تشریح موضوع تشکیل دو استان 
غربی و شرقی تهران گفت: دو منطقه در این طرح 
و  بهارستان  در غرب شهریار، ملارد،  دارد که  وجود 
پرند شهرهای این بخش و در حوزه جنوب شرقی نیز 
ورامین، پاکدشت، پیشوا و قرچک جزو محدوده هایی 
این ۴ شهرستان مشمول طرح جداسازی  است که 

می شوند.
وی افزود: مطالعات این طرح مدت زیادی است آغاز 
شده و باید با شرایط امروز جمعیتی طرح را منطبق 
کنیم. براساس سرشماری هوایی که از گذشته داریم 
در غرب استان تهران نزدیک به ۳ میلیون نفر جمعیت 
داریم و در جنوب شرقی استان هم یک میلیون و ۲۰۰ 

هزار نفر جمعیت داریم، لذا به لحاظ گسترش جمعیت 
باید ملاحظاتی را در نظر بگیریم.استاندار تهران ادامه 
داد: ملاحظات سرزمینی، جمعیتی و جغرافیایی هر 
دو منطقه و چگونگی تأمین زیرساخت ها بسیار مهم 
است. بی تردید تقسیم و تفکیک زیرساخت ها اهمیت 
بسیار زیادی دارد و قطعا باید مطالعات میزان خدماتی 
که مردم باید در هر دو استان بگیرند، کامل شود. باید 
مباحث اقلیمی و جمعیتی هم به لحاظ ترکیب دارای 
منطق باشد.فخاری تأکید کرد: ترکیب بندی جمعیتی 
با عدم تجانس همراه  تقریبا  استان  در بخش غربی 
است و در بخش جنوب شرقی دارای تجانس است و 
به لحاظ گویش و سایر مولفه هایی که تاثیرگذار است 
همانند مولفه های اجتماعی، ممکن است در نقاطی 

ناهمگونی و در جاهایی همگونی داشته باشیم.

استاندار تهران : تطبیق طرح تقسیم استانهای غربی و 

شرقی تهران با شرایط امروز جمعیتی گزارش

اینکه  بیان  با  تهران  استاندار  سیاسی  معاون   
هجمه های  مقابل  در  پیشتاز  افسران  معلمان 
فرهنگی دشمنان هستند گفت: در طول تاریخ 
گمنام  سربازان  و  ایفا  را  نقش  بهترین  معلمان 
اسلام در تعلیم و تربیت هستند که هویت، انسان 

و آینده را با فداکاری و ایثار می سازند.
مقام  بزرگداشت  مراسم  در  جوهری،  عباس   
معلم در شهریار با تاکید بر جایگاه رفیع معلمان 
اظهارداشت: جایگاه مقام معلم از منظر دین مبین 
است. تاثیرگذاری  و  والا  جایگاه  بسیار  اسلام 

وی با بیان اینکه معلمان معماران آینده کشور 
هستند افزود: آگاهی و اخلاق جامعه به واسطه 
تلاش های مجاهدانه معلمان عزیز شکل می گیرد.

معاون سیاسی استاندار تهران با بیان اینکه معلم 

هویت ساز نسل آینده است تصریح کرد: هویت 
انسانی، اجتماعی، دینی و خانوادگی از مهمترین 

تلاش های معلمان در جامعه به شمار می رود.
جوهری با اشاره به نقش معلمان در ساخت شاکله 
و هویت جامعه بیان کرد: دشمنان با تمام ظرفیت 
به دنبال بی هویتی در بین جوانان و نوجوانان 
هستند در مقابل این هجمه ضد فرهنگی، معلمان 
در هویت سازی نقشی محوری و اساسی دارند تا 
نقشه های دشمنان نقش برآب شود.وی با بیان 
اینکه معلمان افسران پیشتاز در مقابل هجمه های 
فرهنگی دشمنان هستند عنوان کرد: در طول 
سربازان  و  ایفا  را  نقش  بهترین  معلمان  تاریخ 
گمنام اسلام در تعلیم و تربیت هستند که هویت، 

انسان و آینده را می سازند.

معاون استاندار تهران : معلمان هویت، انسان و آینده 

کشور را با فداکاری و ایثار می سازند گزارش


	1
	2
	3
	4
	5
	6
	7
	8

